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Z á p i s n i c a 

 

z XIX. zasadnutia Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Staré Mesto, konaného dňa 

15.12.2021 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 

 

Prítomní:  podľa prezenčnej listiny. 

 

Úvod rokovania 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Vážené panie poslankyne, vážení poslanci, milí hostia, zamestnanci úradu, 

dovoľte, aby som vás privítal na dnešnom ďalšom rokovaní Miestneho zastupiteľstva mestskej časti 

Košice-Staré Mesto. Budeme rokovať v rámci samozrejme dodržiavania všetkých  proti 

pandemických opatrení. Tak isto vítam pani riaditeľku Múzea Vojtecha Löfflera. A chcem zároveň 

pripomenúť, že pán poslanec Priester bude nejakú hodinku meškať. A ostatní možno, ešte 

predpokladám, dorazia. Takže ešte raz, vitajte všetci a poprosím, aby sme vlastne pristúpili 

k prezentácii. Takže poprosím, prezentujte sa. Keďže z dnešného rokovania sa zatiaľ nikto 

neospravedlnil a nakoľko je prítomných 8 poslancov z 13, konštatujem, že zastupiteľstvo je uznášania 

schopné. 

- - - 

Návrhová komisia 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Teraz poprosím o vaše návrhy za členov návrhovej komisie. Nech sa páči. 

Ak sa nikto nehlási, navrhujem za člena návrhovej komisie ... Áno, nech sa páči pani poslankyňa. 

 

p. Blaškovičová, poslankyňa MiZ: Ďakujem pekne. Prajem všetkým dobrý deň. Pán starosta, jeden 

tip nechám vám a druhý tip, teda návrh je na pána Hanesza.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Môj návrh je pán poslanec Konečný, aj tak dobre sedí na tom 

mieste. Takže poďme hlasovať za navrhnutých členov do návrhovej komisie: pán poslanec Konečný 

a pán poslanec Hanesz. Hlasujte, prosím.   

 

Hlasovanie č. 1:  za: 6, proti: 0, zdržalo sa: 1 

    

p. Petrovčik, starosta MČ: Konštatujem, že sme schválili návrhovú komisiu v zložení: pán poslanec 

Hanesz a pán poslanec Konečný.  Poprosím pána poslanca, aby si presadol.  

- - - 

Určenie overovateľov 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Za overovateľov zápisnice určujem pani poslankyňu Hulmečíkovú a pána 

zástupcu Ďuricu.  

- - - 

 

K programu rokovania 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Teraz môžeme pristúpiť k schvaľovaniu programu. Najprv budeme 

hlasovať o bodoch zverejneného programu dnešného zasadnutia. Takže, ak sa pomaly návrhová 

komisia usadí, poprosím o prečítanie návrhu na uznesenie.   
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p. Konečný, poslanec MiZ a člen návrhovej komisie. Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-

Staré Mesto schvaľuje zverejnený program XIX. zasadnutia Miestneho zastupiteľstva mestskej časti 

Košice-Staré Mesto.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem, hlasujte prosím. 

 

Hlasovanie č. 2:  za: 8, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Program bol schválený. Ďalším bodom je vypustenie alebo zmena poradia 

bodov. Prosím poslancov a poslankyne o prednesenie návrhov na vypustenie alebo zmenu poradia 

bodov. Treba predkladať všetky návrhy a potom následne o nich budeme hlasovať v poradí, v akom 

boli predložené. Nech sa páči, pani poslankyňa Galdunová. 

 

p. Galdunová, poslankyňa MiZ: Dobrý deň vážené kolegyne, vážení kolegovia. Navrhujem vzhľadom 

k tomu, že sú tu zástupcovia Občianskeho združenia Od srdca, ide o bod 11, tak by som ho rada 

presunula na začiatok, a to na bod č. 1.1. To znamená, Prenájom nebytového priestoru v budove 

Miestneho úradu mestskej časti Košice-Staré Mesto pre Občianske združenie Od srdca z dôvodu 

hodného osobitného zreteľa. A bod 1.2 Správa o činnosti stanice Mestskej polície Košice Stred. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Ak sa nikto ďalší nehlási, dovolím si ešte ja navrhnúť doplnenie 

... Pardón, až potom bude doplnenie, ďalší bod. Uzatváram rozpravu a poprosím návrhovú komisiu, 

aby ... Čiže hlasujme o tejto zmene. Máme tu jeden návrh pani poslankyne Galdunovej. Nech sa páči, 

hlasujte o tomto návrhu. 

 

Hlasovanie č. 3:  za: 9, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Takže poradie bolo zmenené. Nasleduje ďalší bod doplnenie bodov 

programu. Nech sa páči, pán poslanec Djordjevič. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ: Ďakujem pekne pán starosta.   

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči, pán poslanec Priester. Vážený pán starosta, vážené panie 

poslankyne, pán poslanci, ctení prítomní. Dovoľujem si navrhnúť 3 body na doplnenie do dnešného 

programu rokovania Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Staré Mesto. Začal by som 

bodom, ktorý by sa volal 6.2 a je to Návrh na úpravu zmeny rozpočtu mestskej časti Košice-Staré 

Mesto. Rýchle vysvetlenie. Ide o presun finančných prostriedkov z neuskutočnených športových 

akcií na školstvo. Je tam odporúčanie komisie, čiže to vysvetlím potom. Potom by sme riešili, teda 

doterajší bod 6 by sa premenoval na 6.1. Potom by sme riešili, keď sa to schváli, v bode, volal by sa 

8.1. Názov: Poskytnutie finančných dotácií z rozpočtu mestskej časti Košice-Staré Mesto. A na bod 

8.2, pardón. Ten by sa volal 8.2 a doterajší bod 8 by sa volal 8.1. A potom ešte jeden návrh, a ten je 

doplnenie bodu č. 5.2 s názvom: Návrh na schválenie odmeny hlavnému kontrolórovi. Tak isto sme 

sa o tom bavili viackrát počas celého roka, aj na ostatnej finančnej komisii. A na bod 5.1 premenovať 

doterajší bod 5.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Ak sa nikto iný nehlási, môžeme si to zrekapitulovať. Takže  

mali sme návrh na doplnenie bodu, rozšírenie bodu 8 o body 8.1 a 8.2. Čiže z 8 by sa stala 8.1 

a nasledoval by 8.2. Dotácie, vlastne Občianskeho združenia Úsmev ako dar, plus Verejná knižnica 

Jána Bocatia. Takže toto by bolo ako 8.2. Potom tam bol návrh 6.2 úprava rozpočtu na rok 2021. Bod 

5.2 návrh na odmenu kontrolórovi. Bod 5 na 5.1. Takže nech sa páči návrhová komisia. Prípadne ešte 

raz to môžete. Zopakujem. Doplnenie bodu č. 8.2 s názvom: Poskytnutie finančných dotácií 
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z rozpočtu mestskej časti Košice-Staré Mesto na rok 2022. To je čo som spomínal. Takže nech sa 

páči návrhová komisia. V podstate nemusíte, ja som to zrekapituloval. Verím, že každému je to jasné. 

Nech sa páči, pristúpme k hlasovaniu. Takže hlasujte, prosím. 

 

Hlasovanie č. 4:  za: 11, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Takže konštatujem, že sme predmetné body doplnili do programu. 

Môžeme pristúpiť k bodu č. 1.1. 

- - - 

 

Bod č. 1.1 (pôvodný bod č. 11) 

Prenájom nebytového priestoru v budove Miestneho úradu mestskej časti Košice-Staré Mesto, 

Hviezdoslavova 7, Košice pre Občianske združenie Od srdca z dôvodu hodného osobitného 

zreteľa 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: V materiáloch je uvedené všetko podstatné. Ja poprosím predkladateľku, 

aby nám to ešte priblížila bližšie. Nech sa páči, pani poslankyňa Galdunová. 

 

p. Galdunová, poslankyňa MiZ: Vážené dámy, vážení páni, Občianske združenie Od srdca je 

prevádzkovateľom chránenej dielne. Poskytuje pracovnú terapiu pre osoby s mentálnym, aj s iným 

postihnutím. Toho času sú v prenájme v našej mestskej časti, teda za komerčný prenájom. A spolu 

s predstaviteľmi občianskeho združenia, ktoré sú tu, pani Miková a ďalší zamestnanci. Ak máte 

nejaké otázky, môžete sa pýtať aj pani Mikovej. Ja by som vás veľmi chcela poprosiť, aby sme teda 

podporili, a teda zahlasovali za prenájom na budúci rok, teda na obdobie piatich rokov, prenájom 1 

EUR na celý rok v podstate ako prípad hodný osobitného zreteľa. Ďakujem.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Navrhujem, ak je všeobecný súhlas, aby sme dali slovo našim 

hosťom, čiže zástupcom občianskeho združenia. Ak súhlasíte, ja by som dal teraz slovo, takých 5 

minút, pre štatutárku pani Mikovú. Nech sa páči. 

 

p. Miková, OZ Od srdca: Dobrý deň vážené dámy a páni. Dovoľte, aby som sa predstavila. Moje 

meno je Andrea Miková a spolu s mojou spoločníčkou pani Darinou Pištejovou sme založili v roku 

2019 integračný sociálny podnik Kaviareň OD SRDCA na Hlavnej 119 v Starom Meste. Naša 

kaviareň zamestnáva zdravotne znevýhodnených ľudí a tak isto aj asistentov, pretože títo ľudia 

nemôžu pracovať sami vďaka tomu, že majú ten handicap, nemôžu pracovať samostatne, potrebujú 

dohľad asistenta. Tak vlastne im poskytujeme priestor a integrujeme ich v rámci zamestnania v našej 

kaviarni. Nakoľko sme mali, od nášho založenia, veľký záujem o prácu zdravotne znevýhodnených 

zamestnancov. Chodili k nám väčšinou rodičia so svojimi deťmi, ktoré už boli dospelé a mali problém 

nájsť si prácu. Založili sme chránenú dielňu a požiadali sme starostu Starého Mesta pána Petrovčika 

o poskytnutie priestorov. Som veľmi vďačná, že sa našli v priestoroch starej radnice priestory 

a uchádzame sa o nájomné podľa osobitného zreteľu, nakoľko naša kaviareň teraz nevyrába v tejto 

pandemickej dobe a každé euro je nám dobré. Tak by sme boli veľmi radi, ak by ste nám to nájomné 

schválili. Boli by sme veľmi vďační. Ak máte nejaké otázky, môžeme sa kľudne pýtať. Neviem, čo 

by som ešte mala za nás povedať.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Zatiaľ ďakujem. Máme vlastne v rámci rozpravy, nech sa páči, otváram 

rozpravu. Nech sa páči pán poslanec Konečný, predpokladám s otázkou.  

 

p. Konečný, poslanec MiZ: Dobrý deň prajem. Ďakujem pekne. V podstate tá otázka bola najprv 

smerovaná na kolegyňu Magdu, ale môžem sa teda opýtať vás. Bol som v tej vašej kaviarničke tohto 
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roku, konkrétne niekoľko krát. A chcel by som sa možno opýtať. Aký typ činnosti? Lebo neviem 

o tomto projekte. Teda chcel som využiť diskusiu na to, aby som sa opýtal. Aký typ činnosti by ste 

v tých našich priestoroch primárne chceli vykonávať. Aká forma pomoci týmto ľuďom, alebo? Keď 

môžete povedať niečo bližšie, že o čo by išlo, lebo asi nie kaviareň 

 

p. Miková, OZ Od srdca: Áno, iste. V týchto priestoroch sídli naše občianske združenie. Ide o to, že 

nie všetci naši zamestnanci zdravotne znevýhodnení sú vhodní do kaviarne. Niektorí majú také 

obmedzenia, vadí im napríklad veľa ľudí, veľký ruch. Majú z toho, tak by som povedala, miery stres. 

Tak isto im upravujeme veci, upravujeme im pracovnú dobu, alebo ich činnosti, aby to zvládli. 

Nenakladáme im veci, ktoré by nezvládli. Čiže tu sídli chránená dielňa Občianske združenie Od srdca. 

Vyrábame rôzne dekoratívne predmety, teraz vianočné predmety, sezónne. Na Veľkú noc veľkonočné 

nejaké také veci. Tu konkrétne pracujú zamestnanci, ktorých už nevieme umiestniť inde, ani v našej 

kaviarni a cukrárni. Čiže hľadali sme priestor niekde inde, pretože už v našich týchto dvoch 

prevádzkach nemáme miesto a stále vlastne bol záujem o prácu pre týchto ľudí.  

 

p. Konečný, poslanec MiZ: Koľko ľudí zamestnávate? To ma zaujíma. 

 

p. Miková, OZ Od srdca: K dnešnému dňu máme 28 zamestnancov. Z toho asi 8 sú zdraví. To sú 

asistenti, ktorí im robia asistenciu. A zbytok sú zdravotne znevýhodnení. Väčšinou máme 

zamestnancov, ktorí sú mentálne znevýhodnení, ale tak isto máme dvoch vozičkárov, ktorí u nás 

pracujú. A títo naozaj potrebujú pomoc asistenta, čiže jeden z nich prichádza do práce s asistentom. 

Asistent za neho skoro všetko urobí, pretože naozaj nevie používať ani ruky, ani nohy, ale veľmi 

chceli robiť. A ja sa z toho veľmi teším, že vlastne majú naplnenie. Naozaj, hovoria, že toto ich drží 

pri živote. Tento konkrétne nám povedal, že tá práca ho drží pri živote. Majú z toho veľmi dobrý 

pocit, pretože my sme ich v podstate dali na roveň zdravým ľuďom. Sú pre nás potrební, sú dôležití 

pre našu spoločnosť. A tak isto aj oni k invalidnému dôchodku, ktorý dostanú od štátu, si niečo 

zarobia. Čiže aj pre nich je to plus z každej strany.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nasleduje pán poslanec Hanesz. 

 

p. Hanesz, poslanec MiZ: Dobrý deň prajem. Na finančnej komisii sme túto žiadosť, vašu žiadosť, 

prehodnotili a sme ju aj podporili. Takže ja vám držím palce. 

 

p. Miková, OZ Od srdca: Ďakujem veľmi pekne. 

 

p. Hanesz, poslanec MiZ: Už aj preto, lebo ja osobne, asi tak rok sa venujem trošku tejto problematike 

prostredníctvom svojej nadácie. A doteraz som nikdy vlastne túto záležitosť, túto oblasť neskúmal. 

Nemal som informácie. A čím viac do toho prenikám, tak tým viac si cením tých ľudí, ktorí vlastne 

sa snažia ľudí s akýmkoľvek znevýhodnením dostať na trh práce. Dať im nejakú zmysluplnú činnosť, 

ktorá potom aj pre tú spoločnosť bude užitočná. Takže ešte raz. Poprosím vás všetkých, aby túto vašu 

činnosť aspoň takým spôsobom podporili, že vám dáme vlastne za tú symbolickú cenu prenájom tej, 

nie až tak veľkej, miestnosti. Ďakujem pekne.  

 

p. Miková, OZ Od srdca: Ďakujem veľmi pekne. Ja som vám doniesla, ešte prišla s nami naša 

zamestnankyňa Aďka Bérešová, ktorá tu pracuje v chránenej dielni. Tak to je naša zamestnankyňa, 

aby ste ju videli. Ďakujem vám pekne. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujeme. Nasleduje pán poslanec Djordjevič. 
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p. Djordjevič, poslanec MiZ: Ďakujem pekne pán starosta. Rovnako som povďačný občianskemu 

združeniu za ich záslužnú činnosť. Tak isto sme viackrát tam boli, aj baby kaviareň. Čiže naozaj, 

všetka česť. A ja ďakujem aj spracovateľovi návrhu pánovi JUDr. Rušinovi za dobre pripravený 

materiál a verím, že ak v budúcnosti z komisie vyjde nejaká požiadavka na pomoc so zapracovaním 

legislatívno-právnych záležitostí, takže nám bude úrad nápomocný v koncipovaní uznesenia, aby 

bolo napísané v rámci platných zákonov. Ďakujem pekne.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Uzatváram rozpravu. Poprosím návrhovú komisiu, aby prečítali návrh 

uznesenia.  

 

p. Konečný, poslanec a člen návrhovej komisie: Návrh na uznesenie Miestneho zastupiteľstva 

mestskej časti Košice-Staré Mesto k bodu č. 1.1 Prenájom nebytového priestoru v budove Miestneho 

úradu mestskej časti Košice-Staré Mesto, Hviezdoslavova 7, Košice pre Občianske združenie Od 

srdca z dôvodu hodného osobitného zreteľa. Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Staré 

Mesto schvaľuje v súlade s § 9a ods. 9 písm. c) zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení 

neskorších predpisov z dôvodu hodného osobitného zreteľa prenájom nebytového priestoru - 

miestnosť  č. 9 o výmere   26 m2 nachádzajúcu sa na prízemí budovy Miestneho úradu mestskej časti 

Košice-Staré Mesto na Hviezdoslavovej ulici č. 7 v Košiciach, súpisné číslo 1008, postavenej na 

parcele č. 12/1 o výmere  3 600 m2, zapísanej Okresným úradom v Košiciach, Správa katastra Košice, 

na LV č. 11620 na základe zmluvy o zverení majetku do správy č. S-8/91 zo dňa 01.05.1991 pre 

Občianske združenie Od Srdca, Košické Olšany 124, 044 42 Košické Olšany, IČO: 52 875 997. Cena: 

1,- € / rok za celý predmet nájmu. Doba nájmu: 5 rokov. Účel nájmu: zriadenie a prevádzkovanie 

chránenej dielne podľa zákona č. 5/2004 Z. z. o službách zamestnanosti a o zmene a doplnení 

niektorých zákonov v znení neskorších predpisov nájomcom – Občianske združenie Od Srdca,  

Košické Olšany 124, 044 42  Košické Olšany, IČO: 52 875 997. Dôvod hodný osobitného zreteľa: 

Nájomca bude poskytovať pracovnú terapiu pre osvojenie si pracovných návykov a zručností pri 

vykonávaní pracovných aktivít pod odborným vedením na účel obnovy, udržania alebo rozvoja 

fyzických schopností, mentálnych schopností a pracovných schopností a začlenenia do spoločnosti 

osôb s mentálnym alebo iným zdravotným postihnutím v zmysle zákona č. 448/2008 Z. z. o 

sociálnych službách a o zmene a doplnení zákona č. 455/1991 Zb. o živnostenskom podnikaní 

(živnostenský zákon) v znení neskorších predpisov. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem, nech sa páči, hlasujte. 

 

Hlasovanie č. 5:  za: 12, proti:0, zdržalo sa: 0 

       

p. Petrovčik, starosta MČ: Konštatujem, že sme predmetné uznesenie schválili a blahoželám 

občianskemu združeniu. Všetci vám držíme palce, aby ste ďalej rozvíjali svoju činnosť. Všetko dobré, 

ďakujeme. Môžeme pokračovať ďalším bodom č. 1.2. 

 

- - - 

 

Bod č. 1.2 

Správa o činnosti stanice Mestskej polície Košice Stred za obdobie od 01.09.2021 do 30.11.2021 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči, otváram rozpravu. Pán poslanec Hanesz. 

 

p. Hanesz, poslanec MiZ: Dobrý deň. Nie je tu nikto od polície, čiže ja to hovorím preto nahlas, aby 

to bolo vlastne aj zaznamenané aj v zápisnici, aj všade. Prešiel som tú celú štatistiku a všimol som si, 

že mestská polícia kontroluje na niektorých uliciach, či parkujúci majú platnú parkovaciu kartu. Aj 
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to som si všimol, že napríklad na Zimnej večer pravidelne parkujú na takých miestach autá, kde by 

nemali. Čiže buď na takých miestach, kde sú prešrafované na zemi miesta, alebo vlastne nie je 

prešrafované, ale je to Zákaz státia atď. A už dokonca som si všimol, že niektorí občania vzhľadom 

na to, že polícia vyzerá, že nestíha plniť svoje povinnosti, berú spravodlivosť do vlastných rúk. 

A v sobotu, keď som vychádzal na Zimnú od Jarnej, tak som videl, že na jednom aute boli prepichnuté 

štyri gumy. Čiže už to zachádza do takých nepríjemností, že ja by som chcel, aby polícia sa sústredila 

na tú Zimnú a urobila tam poriadok. Predpokladám, že mohlo dôjsť aj k nejakej kolízii pri vybočovaní 

z Jarnej na Zimnú, kde vpravo je pomerne vysoko položené zrkadlo, ktoré sa rosí v tomto období. 

A autá, keď na ľavej strane zaparkujú proti pravidlám, tak jednoznačne bránia bezpečnosti premávky. 

Čiže ten, kto prepichol gumy, kľudne sa mohol vlastne stať obeťou nejakej drobnej kolízie a zrejme 

v nejakom afekte to spravil. Takže ešte raz zdôrazňujem. Bol by som rád, keby sa polícia sústredila 

na tú Zimnú a dala do poriadku vlastne aktuálny stav. Ďakujem pekne. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. S faktickou pán poslanec Djordjevič. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (faktická): Ďakujem pekne. Reagujem na kolegu Hanesza, ktorý 

spomenul v úvode svojej rozpravy, že tu nie sú prítomní zástupcovia mestskej polície. Nuž ja sa im 

po ostatnom zastupiteľstve ani nečudujem. Povedal by som, že niektorí kolegovia sa k nim nechovali 

ako k hosťovi, ako k partnerovi, ale ako k nejakému súperovi. Ale OK, proti gustu žiaden dišputát. 

A chcem ešte aj povedať to, že hovoríte kolega o nejakom parkovaní. Ste predseda komisie výstavby, 

tak prosím vyhrňte si rukávy a predložte nejaké návrhy a nebuďte ako parkovací aktivisti, ktorí okrem 

kričania nepriniesli žiadne riešenia. A dajte nejaké konštruktívne návrhy na vašej ulici alebo 

na susediacej ulici na komisiu, aby sme niečo vedeli posunúť do mesta. Ďakujem.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ: Ďakujem pekne. Ja v tejto súvislosti pripomínam jedno uznesenie. 

Samozrejme, že je pandemická doba a vyhýbame sa hromadným stretnutiam. Nuž, ale boli mesiace, 

keď to bolo relatívne uvoľnené. Neboli vôbec limitované nejaké počty v interiéri. A keď boli, tak to 

bolo dosť benevolentné. Čiže boli mesiace, keď sme sa naozaj mohli stretnúť. A my 19.12.2021 

s kolegyňou Hulmečíkovou, ktorá predložila a my poslanecký zbor sme schválili, aj keď nie 

explicitne určili pánovi starostovi, ale odporúčali sme mu, aby prizýval na pracovné stretnutia so 

zástupcami mestských podnikov, mestskej polície, policajného zboru, Magistrátu mesta Košice, 

plavárne, materských škôl, stavebného bytového družstva, aj poslancov mestskej časti s oznámením 

termínu stretnutia minimálne tri dni vopred. Bolo to schválené 16.03.2020. Ja osobne, neviem ako 

ostatní kolegovia, ja osobne som takúto pozvánku nedostal. Čiže zrejme z toho vyplýva, že 

odporúčania sú zbytočné, respektíve toto uznesenie nijako nenaplnilo svoje opodstatnenie. No a čo 

sa týka mestskej polície, to by sme vedeli do rána hovoriť, čo je čo zlepšovať, čo im vytýkať. 

Jednoducho áno, aj v tomto bode je na to priestor. Ale samozrejme, oveľa konštruktívne sa rieši, ako 

keď sú návrhy písomné, keď sú prerokované na komisii. Keď komisia dá niečo do zastupiteľstva a do 

zastupiteľstva mesta Košice. My traja poslanci mesta, ako aj hlavne štatutár tejto mestskej časti, môže 

predkladať. Čiže áno, je fajn povedať si to A, potom je treba urobiť aj to B, aj to C. Ďakujem pekne. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nasleduje pán zástupca Ďurica, nech sa páči. 

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Dobrý deň dámy a páni. Ja čítam v tejto správe o činnosti stanice 

Mestskej polície Stred, že bolo vykonaných 1 257 kontrol za posledné tri mesiace. Z toho najviac 

kontrol bolo vykonaných na čistotu a nežiadúce osoby v okolí Masarykovej ulice, 161 konkrétne. 

Chcem sa poďakovať mestskej polícii a podporiť ich v tomto trende, nakoľko vieme čo sa na 

Masarykovej deje, rovno oproti základnej škole. Jediná možnosť ako tieto nežiadúce dámy vyrušiť, 
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je naozaj ich doslova a do písmena otravovať, kontrolovať, keďže iná legislatívna možnosť tam 

vlastne nie je. Čiže chcem podporiť príslušníkov, aby vytrvali v tejto činnosti na Masarykovej ulici. 

Ďakujem. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Pán poslanec Kočiš. 

 

p. Kočiš, poslanec MiZ: Ďakujem. Pozdravujem všetkých. Ja som tak isto prechádzal tú štatistiku 

a chcel som sa opýtať, ale bohužiaľ tu nikto nie je zo zástupcov mestskej polície. Jednak tých kontrol 

za to obdobie je strašne veľa, mi to príde. Alebo asi taká je realita, bohužiaľ. No, ale ja som sa chcel 

opýtať na otázku kontrol na Staničnom námestí. Teda tam je nejakých 147. Či túto kontrolu vlastne 

nevie vykonávať železničná polícia? Lebo tá kapacita mestskej polície potom uteká tam. Vedela by 

sa venovať iným záležitostiam a tých iných záležitostí je veľa. Tak v rámci otázky, neviem či potom 

úrad tieto otázky bude nejako smerovať na pána náčelníka, alebo akou formou. Alebo možno viete 

odpoveď aj vy v rámci odpovede, pán kontrolór, pán Rušin. Ako to je teda s kompetenciami, s tou 

kontrolou na Staničnom námestí. Ďakujem. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Pán poslanec Djordjevič, faktická. Na pána poslanca? 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (faktická): Ďakujem pekne. Staničné námestie je verejný priestor. Je 

dosť problematický priestor. Ide o pozemok v majetku mesta Košice. Čiže mestská polícia, ktorej 

zriaďovateľom je mesto Košice zasiela hliadky a kontroluje túto oblasť. Je problematická oblasť pri 

takých kovových farebných lavičkách, kde vysedávajú, kde pijú. Nie je to v kompetencii železničnej 

polície, ktorá má na starosti vlaky a samotnú možno stanicu. Je tam presne aj namaľovaná čiara, kde 

je priestor, kde sa aj fajčiť nemôže, ktorú vlastne má súkromná spoločnosť, ktorá vlastne je aj 

prevádzkovateľom stanice. A oni môžu po tú čiaru súkromnou bezpečnostnou službou kontrolovať, 

ale už čo sa deje ďalej, je plne v kompetencii mestskej polície. A Staré Mesto má adekvátne navýšený 

počet, čiže nič s tým nenarobíme.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ak sa nikto nehlási, uzatváram diskusiu. Nech sa páči, návrhová komisia.    

 

p. Konečný, poslanec MiZ a člen návrhovej komisie: Návrh na uznesenie Miestneho zastupiteľstva 

mestskej časti Košice-Staré Mesto k bodu č. 1.2 Správa o činnosti stanice Mestskej polície Košice 

Stred za obdobie od 01.09.2021 do 30.11.2021. Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Staré 

Mesto berie na vedomie Správu o činnosti stanice Mestskej polície Košice Stred za obdobie od 

01.09.2021 do 30.11.2021 v predloženom znení.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči, hlasujte. 

 

Hlasovanie č. 6:  za: 12, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Uznesenie bolo schválené. Pokračujeme ďalším bodom č. 2   

 

- - - 

 

Bod č. 2 

Informácia o činnosti starostu mestskej časti Košice-Staré Mesto od XVIII. zasadnutia 

Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Staré Mesto, ktoré sa konalo dňa 22.09.2021 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Materiál je predložený, takže otváram rovno rozpravu, nech sa páči. Nech 

sa páči, pán poslanec. 
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p. Djordjevič, poslanec MiZ: Ďakujem pekne. Tentokrát to nebude spústa výčitiek, lebo myslím že 

to nie je ani celkom vhodné do tohto programu. A čo sa týka činnosti, samozrejme jedna vec je správa 

a jedna je vec, k čomu môžu mať niektorí, kolegovia alebo ja, výhrady. Takže v prvom rade je cenná 

aktivita, čo sa týka zrevitalizovania priestoru materskej školy Zádielska, že tam bol podaný projekt. 

Čítam v správe, že bol podaný projekt. No, ale potom sa idem pýtať do škôlky, či o tom niekto vie. 

A aj sú potešení, že niečo by sa mohlo zrobiť, ale sú aj takí prekvapení, že sa jedná o nás, bez nás. Aj 

keď samozrejme, že samotný projekt. Potom by sa hlasovalo v zastupiteľstve. Ale pán starosta má 

jednoducho väčšinou takú taktiku, že niečo prvé začne on a potom až komisie, alebo rada školy, alebo 

samotná riaditeľka školy. Nevadí. No a najvážnejšiu výtku, a to úplne poviem bez emócií a bez 

akýchkoľvek obviňovaní, mám k prístupu, čo sa týka materských škôl. Ale paradoxne, nie poslednej 

situácie, ktorá je diskutabilná, ktorú aj verejnosť, možno 60:40 alebo 40:60 alebo 50:50 riešila. 

A samozrejme, že tam mám svoje výhrady, ale nebudem ich dnes otvárať, lebo hovorím, názory sa 

rôznia. Môžeme si povedať svoj názor. Mám výhradu, keď sme pri škole Zádielska, ku konaniu pána 

starostu mestskej časti Košice-Staré Mesto, ktorý v októbri po zatvorení školy riaditeľkou školy, na 

základe odporúčaní RÚVZ, o deň neskôr bez konzultácie s riaditeľkou a bez konzultácie s RÚVZ 

nariadil otvorenie školy. Napriek tomu, že neúčasť detí bola 60 %. Je aj uznesenie rady školy, že vám 

odporúčajú a odporúčané, ako rodičia, konzultovať otvárania a zatváranie škôl s RÚVZ, samozrejme 

aj so štatutárom škôlky. A rovnako aj naša komisia školstva sa jednoznačne uzniesla na tom, že vám 

odporúčame minimálne konzultovať. Rozhodnutie je na vás, vy za ním budete stáť. Vy ho budete 

riešiť, ak ho prípadne niekto bude riešiť. Ale prosím, aspoň sa poraďte, alebo konzultujte. Nič iné od 

vás nechceme. Ďakujem.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Keďže sa nikto nehlási, uzatváram rozpravu. Poprosím návrhovú komisiu 

o prečítanie návrhu.   

 

p. Konečný, poslanec MiZ a člen návrhovej komisie: Návrh na uznesenie Miestneho zastupiteľstva 

mestskej časti Košice-Staré Mesto k bodu č. 2 Informácia o činnosti starostu mestskej časti Košice-

Staré Mesto od XVIII. zasadnutia Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Staré Mesto, ktoré 

sa konalo dňa 22.09.202. Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Staré Mesto berie na vedomie 

Informáciu o činnosti starostu mestskej časti Košice-Staré Mesto od XVIII. zasadnutia Miestneho 

zastupiteľstva mestskej časti Košice-Staré Mesto, ktoré sa konalo dňa 22.09.2021, v predloženom 

znení.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči, hlasujte. 

 

Hlasovanie č. 7: za: 12, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Uznesenie bolo schválené. Ďalším bodom je bod č. 3. 

 

- - - 

 

BOD č. 3 

Informácia o plnení úloh vyplývajúcich z uznesení od XVIII. zasadnutia Miestneho 

zastupiteľstva mestskej časti Košice-Staré Mesto, ktoré sa konalo dňa 22.09.2021 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči, otváram rozpravu. Ak sa nikto nehlási, uzatváram a dávam 

slovo návrhovej komisii.  

 

p. Hanesz, poslanec MiZ a člen návrhovej komisie: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-

Staré Mesto berie na vedomie Informáciu o plnení úloh vyplývajúcich z uznesení od XVIII. 



9 

 

zasadnutia Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Staré Mesto, ktoré sa konalo dňa 

22.09.2021. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči, hlasujte. 

 

Hlasovanie č. 8:  za: 12, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Môžeme pokračovať bodom č. 4.  

 

- - - 

 

Bod č. 4 

Správa o kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra mestskej časti Košice-Staré Mesto za obdobie 

od XVIII. zasadnutia Miestneho zastupiteľstva mestskej časti  Košice-Staré Mesto, ktoré sa 

konalo dňa 22.09.2021 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Dal by som slovo pánovi kontrolórovi, nech sa páči. 

 

p. Pillár, hlavný kontrolór MČ: Dobrý deň vážený pán starosta, vážené panie poslankyne, vážení páni 

poslanci. Takže vlastne od posledného konania zastupiteľstva som vykonal kontroly, jedna trhoviska 

na Dominikánskom námestí a jednak plnenia a čerpania rozpočtu. Pričom, čo sa týka, len tak 

v skratke, čo sa týka toho Dominikánskeho nášho trhu, tak tam musím aj konštatovať v tejto správe, 

že je tam v podstate tá dlažba skutočne v havarijnom stave. Takže odporúčam ju urýchlene dať 

opraviť, pokiaľ sa niekomu tam niečo na nej nestane. Plus tak isto, čo sa týka vlastne čistoty 

a poriadku, tak sám na mieste som videl, že je s tým problém, lebo tí trhovníci jednoducho 

nedodržiavajú tie pravidlá, ktoré sú tam určené. Tým pádom, aj počas mojej prítomnosti, niekoľko 

krát ich napomínali z referátu, resp. referenti trhu, aby jednoducho nekonali takouto činnosťou. Ale 

čo je práve tá určitá nevýhoda, že v podstate pri takomto znečisťovaní je zase kompetentná mestská 

polícia. Oni keď vidia, že niekto a vedia identifikovať, že kto urobil nejaký neporiadok, bordel, tak 

mali by správne volať mestskú políciu, aby ona urobila nápravu. Za to som práve, aj v tej správe 

navrhujem, že podľa mňa by určitým spôsobom mohol pomôcť kamerový systém, t. j. keby sa nejaké 

kamery vlastne namontovali na ten trh a bolo by možné potom presne identifikovať, že ktorí trhovníci 

nedodržiavajú tie podmienky, ktoré vlastne by dodržiavať mali. A čo sa týka vlastne plnenia rozpočtu, 

tak ako aj konštatujem, tak myslím, že veľmi dobre dochádza aj k jeho príjmov, aj k výdavkom, že 

v podstate určitým spôsobom, opatrnícky pristupujeme k výdajom. Takže máme všetko zhruba okolo 

70 % aj príjmy, aj výdaje. Takže je to v rámci toho, že to bolo k septembru, je to absolútne adekvátne, 

že ešte bude ten štvrtý štvrťrok, kedy ešte by sa mali aj nejaké príjmy doplniť. A samozrejme, aj keď 

zistíme, že sú ešte nejaké rezervy, tak by mali byť aj nejaké výdaje naviac. Ďakujem.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Nech sa páči pán poslanec Djordjevič. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ: Ďakujem pekne. Ja len v tejto súvislosti chcem povedať. Týka sa to 

kontroly. Samozrejme, že bola robená v októbri, čiže boli iné predpisy. Ale nie je na škodu spomenúť 

niektoré skutočnosti. Konštatuje kontrolór aj nie celkom uspokojivý stav čistoty, ale samozrejme že 

aj z objektívnych dôvodov nie stále sa to dá zabezpečiť jednoducho na druhý deň. Verím tomu, že sa 

to dá do poriadku. Proste je to taký živý organizmus to Dominikánske námestie. Nie je to možno zo 

dňa na deň, aby všetko fungovalo perfektne. Čo sa týka mojich návštev, a to prosím pekne, aby to 

nikto nebral ako výtku, iba ako konštatovanie toho, čo som videl. Samozrejme, že nie som slepý aj 

pred zlepšeniami, pred oživením, že ľudia radi začínajú chodiť do časti, ktorá je bližšie ku 

Dominikánskemu kláštoru. Čiže v letných mesiacoch je to obľúbené sedenie, v sobotu doobeda. Čo 
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som nebol spokojný, alebo čo som si všimol, tak to boli vozíky v lete. Ale samozrejme, keď som 

stretol aj pána Spišáka alebo pána Hliváka, tak operatívne zjednávali nápravu. Parkujúce vozidlá 

a dodávky na chodníku. Tak isto sa bude treba zaoberať v trhovom poriadku aj tým, že keď chceme 

presadzovať ambulantný predaj, teda povoľovať alebo tolerovať, alebo keď je v záujme a je záujem 

ľudí o ambulantný predaj, čiže farmárskych výrobkov, je asi vhodné nájsť nejaké miesto, kde by 

možno aj odstránením nejakých stánkov mohli tieto vozidlá bez problémov parkovať tak, aby sa 

neparkovalo na chodníku, lebo aj tu sa legislatíva menila. A v tejto časti je naozaj chodník 

s obrubníkom. Je to v okolí Dominikánskeho námestia 23, 25, 27. Čiže tam som mal nejaké výtky, 

teda výtky. Jednoducho som si to všimol, že som nebol celkom spokojný. Rovnako som nebol 

spokojný ani pred, neviem kedy to bolo, zrejme v septembri, keď pred pohostinstvom Golem 

predávajú sedeli na ich sedení súkromnom, za ktoré platia mestu Košice a vlastne odtiaľ predávali 

niečo, čo mali na zemi. To tiež celkom nebolo košér, čo sa týka trhového poriadku. No a teraz to nie 

je výtka, keďže kontrola bola oveľa skôr. Ale chcem to povedať nahlas, že máme platné vestníky 

vlády z 9. a 10. decembra, ktoré jasne hovoria. Dajte mi 20 sekúnd, prosím, nemusím sa prihlasovať 

znova. Ktoré jasne hovoria o predajoch na trhoviskách a ktoré explicitne určujú povinnosť 

jednosmernej prevádzky, prekrytia horných dýchacích ciest, 25 štvorákov na osobu a ktoré aj hovoria 

o tom, čo by sa malo predávať, ale každý si to vie doštudovať. Len poprosím, že ak by mala byť, 

hlavne ide o soboty, zvýšená koncentrácia, aby bolo zabezpečené dodržiavanie týchto opatrení. 

Ďakujem.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Ja by som navrhol dať slovo pánovi Spišákovi, lebo tu boli 

nejaké výtky. Nech sa páči. 

 

p. Spišák, vedúci oddelenia : Ja by som chcel reagovať na zopár vecí. My po celý rok chceme byť 

vlastne, ako už som povedal aj na kultúrnej komisii, chceme byť zaujímaví pre Košičanov. To 

znamená, chceme spájať viacero vecí na trhovisku a čiastočne sa nám to aj darí. Nápadov máme plno, 

takže niektoré sme prejednali na kultúrnej komisii. Z dôvodu financií sme to možno trošku ubrzdili, 

ale do budúcnosti sa budeme viacej venovať aj gastronómii a kultúre. A čo sa týka vlastne tej výtky. 

Jedná sa o ambulantný predaj. Ja by som len to chcel povedať, že vlastne aj naši predajcovia 

predávajú na chodníku, čiže zaberajú časť chodníka. A od 8.00 do 12.00 hod. vlastne na trhu funguje, 

vlastne tá cesta sa stáva chodníkom. Čiže ľudia manévrujú vlastne po tej ceste a preto ja musím dať, 

lebo keby som dal vlastne ten ambulantný predaj na cestu, kde by mohlo relatívne stáť to auto, tak 

potom by bránilo vlastne nakupujúcim v smere nákupu a by sme to len komplikovali. Takže určite 

niečo treba, urobíme nejaký kompromis, sadneme si na to a určite sa vieme nejako dohodnúť a nájsť 

to správne riešenie. Čo sa týka výberu a tržieb, tak ja si myslím, že každý z vás má možnosť aj 

skontrolovať z poslancov aj ten ambulantný predaj. My sa snažíme naozaj poctivo všetko robiť. 

Vidieť to aj na našom výsledku, že aj napriek stavbe, ktorú tam máme, aj napriek pandémii, vlastne 

držíme ten rozpočet, stále ideme veľmi dobre. Takže ďakujem veľmi pekne. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. S faktickou pán poslanec Djordjevič. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (faktická): Ďakujem pekne. Nepredpokladám, že som jediný, komu na 

chodníku prekážajú vozidlá. Som ochotný takéto parkovania, alebo takýto ambulantný predaj 

tolerovať za podmienky, že mestská časť Košice-Staré Mesto bude disponovať písomným súhlasom 

majiteľa nehnuteľnosti, čiže majiteľa konkrétneho rodinného domu, pred ktorým bude predaj 

a rovnako aj cestného orgánu, čiže v tomto prípade Magistrátu mesta Košice. Čiže, ak takými dvoma 

podmienkami bude mestská časť disponovať, čo je myslím si že možné a zjednateľné. Síce pri tom 

chodníku ... Mestská časť má v správe trhovisko, čiže vedeli by sme sa možno o tom baviť, keď je to 

jediné možné miesto. Mne celkom nepasuje z hľadiska toho, že sa nachádza na najužšom bode 

Dominikánskeho a práve robíme všetko, aby sa nekoncentrovali ľudia do jedného bodu. Ale vravím, 
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nebudem robiť prekážky. Som ochotný to tolerovať, ja osobne za seba, ako poslanec tejto mestskej 

časti a poslanec mesta. Ale vravím, je potrebné vyžiadať si súhlas majiteľa nehnuteľnosti, priamo 

pred ktorou sa bude predávať a rozhodnutie cestného orgánu. Tak je to košér, tak by to malo byť so 

všetkým. Ďakujem. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne. Ak sa nikto nehlási, tak ešte len na záver chcem 

pripomenúť, že ďakujem za upozornenie. My sme, v posledných dňoch máme vlastne každý deň 

kontrolu z hygieny na trhu. Takže aj touto formou chcem dať počúvajúcemu alebo aj pozerajúcemu 

sa pánovi, alebo pani, ktorá vlastne takto sa stará o našu hygienu na trhu, že robíme všetko preto, aby 

sme mali všetko v poriadku. Takže sme ozaj, dôležitá je ozaj prevencia a ozaj si dávame pozor na 

tieto veci. Takže aj touto formou sa chcem poďakovať dotyčnej osobe, že posiela na nás tieto 

kontroly, lebo to nás posúva ďalej. Ďakujem. Takže poprosím návrhovú komisiu.  

 

p. Konečný, poslanec MiZ a člen návrhovej komisie: Návrh na uznesenie Miestneho zastupiteľstva 

mestskej časti Košice-Staré Mesto k bodu č. 4 Správa o kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra 

mestskej časti Košice-Staré Mesto za obdobie od XVIII. zasadnutia Miestneho zastupiteľstva 

mestskej časti Košice-Staré Mesto, ktoré sa konalo dňa 22.09.2021. Miestne zastupiteľstvo mestskej 

časti Košice-Staré Mesto berie na vedomie Správu o kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra mestskej 

časti Košice-Staré Mesto za obdobie od XVIII. zasadnutia Miestneho zastupiteľstva mestskej časti 

Košice-Staré Mesto, ktoré sa konalo dňa 22.09.2021. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči, hlasujte. 

 

Hlasovanie č. 9:  za: 12, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Uznesenie bolo schválené. Ďalším bodom je bod č. 5.1. 

 

- - - 

 

Bod č. 5.1 

Návrh plánu kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra mestskej časti Košice-Staré Mesto na 

obdobie I. polroka 2022 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči, otváram rozpravu. Ak sa nikto nehlási, uzatváram rozpravu. 

Nech sa páči návrhová komisia.  

 

p. Hanesz, poslanec MiZ a člen návrhovej komisie: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-

Staré Mesto A. schvaľuje plán kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra mestskej časti Košice-Staré 

Mesto na obdobie I. polroka 2022. B. poveruje hlavného kontrolóra mestskej časti Košice-Staré 

Mesto vykonaním kontrol v zmysle schváleného plánu kontrolnej činnosti na I. polrok 2022. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem, hlasujte, prosím. 

 

Hlasovanie č. 10:  za: 12, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Uznesenie bolo schválené. Ďalším bodom je 5.2  

 

- - - 

 

 



12 

 

Bod č. 5.2 

Návrh na schválenie odmeny hlavnému kontrolórovi mestskej časti Košice-Staré Mesto 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči, otváram rozpravu. Pán poslanec Hanesz.  

 

p. Hanesz, poslanec MiZ: Dobrý deň. Ja by som len chcel upresniť. Pán Djordjevič spomenul, keď 

tento bol sme vkladali do programu, že na finančnej komisii sme sa k tomu vyjadrili, alebo ... 

Nevyjadrili sme sa, lebo nebol žiadny návrh daný. Možno medzi rečou vlastne sa táto odmena 

spomínala. Tak to som chcel, aby bolo upresnené, kvôli čomu sme vlastne ten bod odložili. Ďakujem.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Pán poslanec Djordjevič. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ: Ďakujem pekne pán starosta. Pán kolega Hanesz, ja som povedal, že 

sme spomenuli, ale že sme odporučili, som hovoril na našej komisii kultúry, balíčky. Ja som nehovoril 

o žiadnom odporúčaní, nakoľko sme tento bod nemali zaradený a som ho spomenul len v bode Rôzne 

na finančnej komisii. A ide tu o to, že samozrejme hovoríme o rozpočtovom roku 2021. Ale veľmi 

úzko súvisí aj s predchádzajúcim rokom, kde celý čas, aj vedenie mestskej časti, s vedúcou 

ekonomického oddelenia, pánom prednostom atď., bolo prezentované ako musíme šetriť, ako budú 

znižované dane, príjem mestskej časti, ako zle stojíme, ako plaváreň. A samozrejme, že jediný z tejto 

budovy si to odniesol pán kontrolór, ktorý nepodlieha odmeňovaciemu poriadku, keďže nie je 

v organizačnej štruktúre mestskej časti. A potom som sa neskôr dozvedel, že každý dostal nejakú 

odmenu, keďže som požiadal mestskú časť, a za čo jej veľmi pekne ďakujem, o korektné informácie. 

Nemusím tu vôbec byť konkrétny, je to dosť nevhodné, ale pýtal som sa preto práve na priemernú 

odmenu. Čiže vlastne jediný kontrolór mestskej časti nedostal na Vianoce nič. Samozrejme, že 

v tomto rozpočtovom roku sa nemáme baviť o roku 2020 a nejaké krivdy naprávať. Bolo povedané, 

že sa mu dá odmena v marci. Ona sa mu potom nemohla dať. Niekto povedať, že sa nemôže. Teraz 

mal na starosti opakované kontroly. Čiže, ako ja nemôžem vstupovať do odmeňovacieho poriadku 

starostovi, ako ja mu nemôžem hovoriť, že na čo má na PR oddelení dvoch pracovníkov, kde vedúci 

má takmer 1 800 € v hrubom. Hej? Tak isto môžem ako poslanec navrhnúť odmenu hlavnému 

kontrolórovi a je na zastupiteľstve, že či túto odmenu hlavnému kontrolórovi uzná. Myslím, že 

zbytočne budeme tu hovoriť o tom, kto si zaslúži, kto si nezaslúži. Stačí zavrieť oči a spomenúť si na 

to, čo bolo minulého roku a čo bolo povedané minulého roku. Pán starosta, chcem sa vás opýtať, že 

či mám čítať uznesenie, alebo sa mám prihlásiť ešte raz?  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Prihláste sa potom ešte raz. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ: Dobre. Ďakujem pekne.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Dobre. Nasleduje pán poslanec Hanesz. 

 

p. Hanesz, poslanec MiZ: Možno správnejšie by bolo, keby som dal technickú, ale už som to nechcel 

odvolávať a meniť. Ale každopádne by som chcel každému len to do pozornosti, že ak schválime 

odmenu pánovi kontrolórovi, čo je v našej kompetencii. A to ostatné, čo spomínal pán Djordjevič 

o odmeňovaní zamestnancov, určite nie je v našej kompetencii a nepatrí to ani do toho bodu. Tak tá 

odmena bude vyplatená až vo výplate v januári, čiže týka sa to rozpočtu nie 2021, ale 2022.  Čiže len 

toľko, aby ste si uvedomili, keď o tom budete hlasovať. Ďakujem pekne.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: S faktickou pán poslanec Djordjevič. 
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p. Djordjevič, poslanec MiZ (faktická): Jaj, už ste ako pani Remišová. Výplata v januári chodí za 

december, čiže my budeme v decembri schvaľovať. Čo príde v januári, je ešte za december a ešte je 

za rok 2021. Čiže tentokrát vedľa.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Dobre. Vážené panie poslankyne, vážení poslanci, dám hneď slovo 

nasledujúcemu rečníkovi, len chcem upozorniť, že tu odzneli nepravdivé údaje zo strany pána 

poslanca Djordjeviča. Tento úrad žiadne odmeny nedostal, pokiaľ ja, ešte mám tú informáciu. Asi 

ťažko by mimo môjho podpisu a mimo mojej informácie niekto na tomto úrade dostal odmeny. Takže 

upozorňujem, že tento úrad tak pristupuje k šetreniu financií a tak je aj nastavený ten rozpočet, že títo 

pracovníci, ktorí by si, myslím si, osobne zaslúžili ozaj veľké odmeny, pretože tento rok sa tu doslova 

že makalo. Však vieme dobre, čo všetko sme tu riešili, hlavne okolo plavárne a následne všetky 

ostatné veci. Takže ja sa aj touto formou chcem všetkým zamestnancom poďakovať. Bohužiaľ takto 

ústne, doslova že pánboh zaplať. Bohužiaľ, pretože ... ale Féničania vymysleli peniaze, čiže tak ako 

sa vyjadrili zdravotníci v rámci tejto situácie v spoločnosti, že nemusíte nám ďakovať, ale zaplaťte 

nám za našu robotu, tak verím tomu, že tak každý by chcel samozrejme byť odmenený. A bohužiaľ, 

títo, ktorí si to tiež zaslúžia, neboli odmenení. Tak nerozumiem, prečo tu niekto púšťa nejaké 

informácie, že tu boli rozdeľované nejaké odmeny na úrade. Nech sa páči pán poslanec Djordjevič, 

faktická. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (faktická): Ďakujem pekne pán starosta. Nikto a niekto. Ja som to pustil 

a mám pred sebou list od vášho prednostu,  podpísaný prednostom. Čiže každému jednému 

poslancovi ukážem, že čo bolo podpísané a budem čítať, keďže ja väčšinou viem čo hovorím. 24.02. 

napísaný list. Priemerná mesačná mzda zamestnanca za rok 2020 bola vo výške 1 362 brutto. Bod 2. 

Priemerná koncoročná odmena zamestnanca v roku 2020 bola vo výške ... Prepáčte, ale sme sa bavili 

o 20, sme schvaľovali na konci roka. Áno? Čiže priemerná koncoročná odmena zamestnanca v roku 

2020 bola vo výške 690 € brutto. Čiže koncoročná a vianočná. Keď som sa tu nevyjadril celkom 

správne, beriem späť. Ale každý vie, že koncoročná odmena je vianočná, čiže ja tu nič nepúšťam.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Hej. Tak môžeme sa ísť baviť o 2019, 2018 až do starého obdobia. Ja si 

myslím, že sa bavíme vždy o aktuálnych obdobiach. A hovorím, za rok 2021 na tomto úrade nikomu 

nebola priznaná žiadna koncoročná, ani vianočná odmena. A čo bolo v histórii v minulosti, to sa 

radšej na tomto úrade nevracajme hlboko do ďalekých rokov. Takže toľko pán poslanec. Nech sa páči 

pán poslanec Hanesz.  

 

p. Hanesz, poslanec MiZ: Ja len by som v prvom rade chcel poprosiť úrad, zamestnancov úradu, ktorí 

sa venujú rozpočtu a financiám, aby vysvetlili pánovi Djordjevičovi ako funguje rozpočtovanie 

a čerpanie rozpočtových prostriedkov. To je jedna vec. A naozaj nerozumiem opäť, druhýkrát 

zdôrazňujem. Prečo tu vyťahujeme pri bode, ktorý sa nazýva odmena kontrolóra, čo je v našej 

kompetencii, odmeny zamestnancov úradu. Neviem ako to jedno s druhým súvisí.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Dobre. Takže, dám slovo pán poslanec, len zároveň chcem vás poprosiť, 

zachovajme nejakú úroveň tohto zastupiteľstva. Ja si myslím, že vyťahovať tu už minulosti kto, 

koľko, kde, čo mal, aké odmeny, a neriešiť aktuálny rok a vlastne súčasnosť. Nerád by som otváral 

túto tému, pretože ja si myslím, že začnime každý od seba. Čo robíme, za koľko robíme, za aké 

odmeny a koľko sa jednotlivý, každý jeden z nás, ako tu sedíme, tomu venujeme v porovnaní ako 

sme odmeňovaní, v porovnaní s inými mestskými časťami. Ďakujem. Pán poslanec Djordjevič, nech 

sa páči.  

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ: Pán starosta, tak ako hovoríte, zachovajme úroveň tohto zastupiteľstva, 

čiže nedehonestujme tu prácu poslancov, ktoré ostatné mestské časti nemali ani plaváreň, ani škôlky, 
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ani trhovisko, ale dobre. To by sme vedeli opäť mať dlhé diskusie. Ja som nerozprával, pán starosta, 

ani o roku 2018, ani o roku 2019. Ja som, a to som na začiatku povedal, že nesúvisí s týmto 

rozpočtovým rokom. Len som pripomenul situáciu z minulého roka a z minulého decembra. Hej? 

Keď jediný človek nedostal odmeny. A je tu preukázateľné, že v minulosti dostali, nie že v minulosti, 

presne v minulom roku dostali odmeny. Tak ako ste správne povedal, ja neviem, ja sa nepýtam 

zamestnancov, či mali odmeny. A keď nedostali teraz nikto, a ak jeden dostane, tak aspoň tak sa budú 

cítiť jak sa cítil on. Tak o čom sa tu bavíme? Ja som bol spokojný s jeho prácou aj minulý rok, ale 

som sa zdržal, lebo bolo prezentované, že nie sú peniaze. A zrazu peniaze boli. A to keby som si dal 

ešte vedúcich pracovníkov vytiahnuť, to by bolo zaujímavé, ale nejdem do toho. Je tu návrh, ja ho 

prečítam, poslanec vyjadrí svoj názor. Povedali ste, že koľko zarábajú poslanci. Ja by tom tiež mohol 

hovoriť, že kde sa míňajú peniaze na kozmetické tieto a šrubovačiky a čo sa rozdávajú seniorom. Ale 

ako ste povedali, neznižujme úroveň tohto zastupiteľstva. Keď vidíte, ja voči vašej osobe naozaj nie 

som útočný dnes a nemám ani v budúcnosti záujem, lebo nás tu volili na to, aby po nás niečo ostalo, 

a nie aby sme sa tu vadili. Ja som to napísal aj v Staromestských listoch, za tým si stojím. A máte 

právo na svoj názor. Samozrejme, že vieme aj zredukovať, však  môže sa aj pán kontrolór vyjadriť. 

Ja som svoj návrh ani nečítal. A ani nevieme vlastne, nikto nevie, čo idem predniesť. Dobre. Takže 

už to prednášam. Dobre. Tak urobím teda aj ja kompromis, kde som mal napísané 10 %, tak prepíšem 

to na 5 %, lebo pri 10% za 10 mesiacov by bola takmer celá odmena. Chcem si takto vyjadriť aj 

krivdu z minulosti, ale aj vyjadriť svoju úctu. Čiže ja to uznesenie, ktoré budem čítať, prepíšem z 10 

na 5 % a vtedy to bude aj ... Keďže približná výška bola 1 400 odmeny, u bežného zamestnanca, 

dostal 700, tak aj pán kontrolór dostane ešte menej ako polovicu, dostane 40 %. Čiže čítam návrh na 

uznesenie. Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Staré Mesto schvaľuje JUDr. Romanovi 

Pillárovi, hlavnému kontrolórovi mestskej časti Košice-Staré Mesto v zmysle § 18c ods. 5 zákona č. 

369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov za kvalitné vykonávanie pracovných 

činností v roku 2021 odmenu vo výške 5 % z mesačného platu hlavného kontrolóra za obdobie 10 

kalendárnych mesiacov január až október 2021, ktorá bude vyplatená v najbližšom výplatnom 

termíne. Termín v texte. Podpisujem. Som ochotný. Mali ste aj vy pravdu, čo sa týka tohtoročných 

odmien, čiže so mnou sa dá jednať. A verím, že aj v budúcnosti budeme vedieť jednať, keď sa 

nebudeme obviňovať a nebudeme odbočovať od témy. Viem si to takto predstaviť. Ja si myslím, že 

toto je kompromis, ktorý by bol akceptovateľný a ktorý nezruinuje túto mestskú časť. Ďakujem 

pekne.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Pán poslanec Konečný.  

 

p. Konečný, poslanec MiZ: Ďakujem. Mal som dať faktickú vtedy, lebo v podstate už ste si to 

vysvetľovali. Čiže chcel som len presne to, čo kolega Djordjevič hovoril o odmenách za rok 2020 

a ty, pán starosta, si hovoril za rok 2021, kedy skutočne tohto roku, ako sme sa dozvedeli, zamestnanci 

nedostali. Minulého roku nedostal pán kontrolór. Čiže len takéto vysvetlenie. A keď už si začal s tým 

ty, pán starosta, za seba tiež poviem. Myslím, že toto je dobré fórum, tento bod otvorený. Tak isto by 

som chcel poďakovať minimálne tým zamestnancom úradu, s ktorými ja prichádzam do kontaktu ako 

poslanec nejako častejšie, alebo proste riešim agendu, neviem, konkrétne s nimi, alebo ako by som 

povedal. Či je to pán Timko, alebo pán Kovács, ktorý je tu teda prvý rok, ale je veľmi aktívny, 

nápomocný. Predkladá, reaguje veľmi slušne. A potom zase tak isto pani Némethová, ktorú mám ako 

redaktorku v redakčnej rade, tak samozrejme. Čiže, ako si to povedal s tými zdravotníkmi, ja im teda 

peniaze nemám ako dať, alebo aspoň takto na verejnom fóre som chcel poďakovať všetkým 

zamestnancom úradu. Niektorých som vyzdvihol, lebo s nimi aktívnejšie komunikujem, ale aspoň 

takéto slovo uznania. Ďakujem všetkým pracovníkom úradu.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem za pekné slová. Rovnako verím, že všetci ostatní sa pripájajú 

a aspoň takto symbolicky slovne ďakujú pracovnému nasadeniu za uplynulý rok všetkým 
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pracovníkom na úrade mestskej časti. Keďže sa nikto nehlási, uzatváram rozpravu a dávam slovo 

návrhovej komisii.  

 

p. Hanesz, poslanec MiZ a člen návrhovej komisie: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-

Staré Mesto schvaľuje JUDr. Romanovi Pillárovi, hlavnému kontrolórovi mestskej časti Košice-Staré 

Mesto v zmysle § 18c ods. 5 zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov 

za kvalitné vykonávanie pracovných činností v roku 2021 odmenu vo výške 5 % z mesačného platu 

hlavného kontrolóra za obdobie 10 kalendárnych mesiacov január až október 2021, ktorá bude 

vyplatená v najbližšom výplatnom termíne. 

  

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem, hlasujte. 

 

Hlasovanie č. 11:  za: 11, proti: 0, zdržalo sa: 1 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Konštatujem, že uznesenie bolo schválené. Pokračujeme bodom č. 6.1. 

 

- - - 

 

BOD č. 6.1 

Správa o plnení programového rozpočtu  mestskej časti Košice-Staré Mesto k 30.09.2021 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Otváram rozpravu. Pán poslanec Djordjevič. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ: Ďakujem pekne. Ja tu nebudem ani čítať percentá z tabuliek, ktoré sú 

samozrejme neaktuálne a boli by v neprospech úradu a neboli by ani objektívne. Avšak o to kratšie, 

samozrejme, a samozrejme, že aj nepatrí to do programu za rok 2022, je potrebné si povedať niektoré 

veci, ktoré samozrejme, že boli aj vydiskutované na komisii, ale nie všetci poslanci boli prítomní 

a rovnako ani ostatní zainteresovaní ľudia, ktorí majú záujem o dianie v mestskej časti. Budem sa 

snažiť byť opäť neosobný a budem sa snažiť byť minimálne vecný a faktický. Ide tu o to, že bavíme 

sa o aktuálnom roku. A ide tu o to, že nie som celkom spokojný s tým, čo sa udialo a hlavne, čo sa 

týka niektorých investícií a hlavne, žiaľ, čo sa týka toho, investícií, ktorých som bol predkladateľom 

ja, respektíve pozmeňovákov. Ani neviem, kde začať. Odsúhlasili sme nejakých pár tisíc na múzeum. 

Bolo povedané, že nie je to dobre urobiť teraz, lebo urobí sa potom naraz. Dobre. Vysvetlenie jak 

vysvetlenie. Prašť jak uhoď. OK. Löfflerova vila. Pôjde sa tam pán Kovács pozrieť, niečo sa urobí. 

Bol sa pán Kovács pozrieť, ale zistil, že tam je potrebná väčšia investícia a v budúcoročnom rozpočte 

sa nachádza nejaká aspoň projektová dokumentácia, čiže v Löfflerovej vile. Ale opäť tých 5 000 

EUR, ktoré mohli byť aspoň na tie drobné úpravy, ja nemám vedomosť o tom, žeby boli zrealizované. 

Neviem, či som to nemal nechať na koniec, ale tu Dargovská ulica. A poprosil by som tu aj vyjadrenie 

pani Faťolovej, nakoľko bolo povedané, že ona neprišla s konkrétnym, a nebudem hovoriť kým. 

Jednoducho mi bolo povedané, že kolegyňa Faťolová neprišla počas letných sedení online, ktoré boli 

aj kombinované na úrade, s nejakým riešením na Dargovskú ulicu. A pravda je taká, že sme 

odsúhlasili 50 000 vrátane 2 000 na projektovú dokumentáciu na Dargovskej ulici, ale projektová 

dokumentácia, vážení, od marca 2021 k dnešnému dňu na Dargovskú ulicu, nie je. Bolo tam nejaké 

geometrické zameranie na úplne inej ulici na podzemné kontajnerovisko. Čiže až som to musel, jak 

sa hovorí, chytiť do vlastných rúk a povedať, že nemôže tam byť podzemné a občania to nechcú atď. 

Ale faktom je to, že je tu zmarená investícia vo výške 50 000, nezrealizovaná, bez akéhokoľvek 

písomného vysvetlenia úradu. Tak isto sobáška. Chceli sme ju už v roku 2019. Ja sa ešte prihlásim. 

Chceli sme ju v roku 2019, keď sa nemohla sobáška realizovať Alebo keď sme vedeli, že úrad nechce 

Dargovskú realizovať, mohli sa peniaze presunúť z Dargovskej na sobášku, keď bolo treba 80. Idem 

sa ešte raz prihlásiť. Ďakujem pekne. Čiže, tá komunikácia. Ja nechcem obviňovať starostu, lebo by 
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som mu krivdil. Ja osobne si myslím, že on je hlavou tohto úradu a všetci počúvajú jeho a nie on 

všetkých. Preto sa môžem domnievať, že je to jeho nečinnosť k problematike Dargovská. Ale faktom 

je, že ak aj jednoducho nechcel ísť do investície Dargovská, tak sme mali na nich 50 000. Mohli sme 

v júni, v septembri, keď sme vedeli, že nebudeme robiť Dargovskú – revitalizáciu, sme mohli v júni 

alebo v septembri presunúť finančné prostriedky do sobášky, kde bolo 50 000. Mohli sme 30 

presunúť, potrebných 80 by sa našlo. Realizovala by sa sobáška. V 2019 sme mali napísanú sobášku 

ako prioritu číslo 1. Dnes ani nie je v návrhu rozpočtu roku 2022. Potom ihrisko na Park Angelinum. 

Chceli sme ihrisko. S kolegom Gacíkom sme navrhovali materiál povrchový, ktorý by bol menej 

hlasitý pri driblovaní, pri kopaní. Bolo povedané NIE, lebo ľudia tam nechcú nič. To mi bolo 

povedané pracovníkom úradu, že on tam bol. Pritom my sme boli v 350 domácnostiach, teda písomne 

sme ich oslovili a mali sme výstup, hej, vzorky viac ako polovice obyvateľov a väčšina chcela nejakú 

revitalizáciu tohto priestoru, a hlavne modernizáciu. Tak sme sa dohodli na kompromisnom riešení, 

že sa tam dajú bránky a že sa textília, teda pardón, že sa kovové pletivo, alebo jednoducho pletivo 

z kovu, vymení za pletivo z tkanej textílie. Ja neviem, a myslím že to k dnešnému dňu ani nie je 

realizované. Čiže vec za pár tisíc, na ktorú netreba ani projekt, lebo nie je žiaden projekt, lebo tie 

stožiare tam stoja. Len by sa strhlo pletivo a vymenila by sa textília. Opäť náš projekt úplne hodený 

do koša, zmarená investícia, absolútne nevysvetlené, z akého dôvodu od marca nemohlo byť Park 

Angelinum realizované. Čo je s Parkom Angelinum? V roku 2022 už nie je v rozpočte. Čiže opäť, 

nechcem to brať osobne, ale jednoducho, tak to mi to vychádza. A Branisková tak isto mala byť 

realizovaná. Je presunutá do roku 2022. Ale o tých 18 000 EUR je rok 2022 ukrátený, vážení. To nie 

je len tak. A peniaze, hej, pôjdu do rezervného fondu a my sa dozvieme až v júni, čo bolo s peniazmi 

urobené a či sa minuli, a či reálne existujú. Hej? Čiže potom sa budeme ešte o tom baviť, ale 

k dnešnému dňu je faktom to, že investície za 150 000 úrad nezrealizoval. Je pravda, že sme 

neodsúhlasili rozpočet v decembri 2020, ale až v marci 2021. Ale podľa môjho názoru, a hlavne to 

ihrisko Park Angelinum sa stihnúť mohlo. A ostatné veci mohli byť aspoň slušne od komunikované, 

a nie aby poslanec sa 211-kou musel pýtať, v akom stave je riešenie týchto vecí. Čiže tu mám na vás 

výtku. Verím, že aj ostatným kolegom sa to celkom nepáči. A ja jednoducho som z takého prístupu 

sklamaný.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Poprosím pána Kovácsa, aby nám, pani poslankyniam a pánom 

poslancom, vysvetlil prečo sa veci majú tak ako sa majú, že nič nestagnuje, ale že ozaj naplno 

pracujeme, makáme a ideme. Máme v podstate aj v návrhu rozpočtu v ďalšom bode, však viete, niečo 

čo táto mestská časť ešte nezažila. Projekty, investičné veci, projekty v hodnote 3,8 milióna do 

zásobníka projektov. Do toho zásobníka, kde svietila jedna veľká nula, keď som prišiel na úrad. Takže 

nech sa páči pán Kovács. 

 

p. Kovács, vedúci referátu MiÚ: Ďakujem pán starosta. Vážené poslankyne, vážení poslanci, tak ako 

už pán poslanec Djordjevič naznačil, rozpočet sme schvaľovali ku koncu marca. Nie všetky investície 

boli jednoducho uchopiteľné a niektorí z nich potrebovali projektové spracovanie. To je dôvodom 

neplnenia časti investičných finančných projektov. Čo sa týka niektorých aktivít, ako je Dargovská, 

prebehlo tam niekoľko stretnutí aj vo forme online. Viacerí poslanci ste sa zhodli na tom, že máme 

hľadať riešenie na polopodzemné kontajnery, respektíve akým spôsobom vyriešiť odpadovú otázku 

na Dargovskej, Karpatskej. Bolo nás tam viac. Hľadali sme alternatívne riešenia. Bohužiaľ, na 

základe daných fyzikálnych pomerov, respektíve možnosti osadenia toho miesta, vzniklo len jedno 

miesto, avšak to nemá za následok, žeby sme neriešili bytové domy Dargovská 3. Tie riešené v návrhu 

sú a uzamykateľné kontajnerovisko na Dargovskej 3 navrhnuté je. Je aj v návrhu rozpočtu. Čiže túto 

časť úlohy sme si v podstate splnili a zapracovali sme aj projektovo tieto veci. Čo sa týka spevnenej 

plochy, tá do dnešnej doby tam je. Je dosť ťažké uchopiť ten problém, nakoľko sa tam nachádza 

množstvo inžinierskych sietí. My sme sa aj zamýšľali, respektíve niektorí z vás mali dotazy na 

možnosť sanácie tej plochy. A áno, je to jednou z možností, avšak bude vyžadovať ďalšie 



17 

 

vyjednávanie s dotknutými orgánmi, nakoľko pod ihriskom sa nachádza vodovod a kanalizácia. Čiže 

to nebude až také jednoduché. To je asi tak všetko, čo by som tak globálne zhrnul. V podstate, naozaj, 

od toho marca tá pripravenosť na investovanie tých peňazí, ktoré neboli projektovo spracované, bolo 

to naozaj dosť ťažké. Snažili sme sa v čo najväčšej možnej miere. To je aj ten chodník Branisková 

a iné investičné projekty, ktoré sme nie celkom presne trafili tie náklady. Ďakujem pekne.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Pán poslanec Djordjevič s faktickou. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (faktická): Najprv budem reagovať na vás, pán starosta. Už vtedy som 

sa hlásil. Vy tu sa chválite, že 3,8 milióna projekty. Aj v budúcnosti, a presne si vám viem predstaviť, 

že koľko sa aj teraz, v rozpočte koľko tam je. Ale však to nie je len vaša zásluha. To je zásluha 

každého jedného poslanca, ktorý mal odvahu a predal mestskú plaváreň. Samozrejme, je to aj vaša 

zásluha. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ja som povedal, že je to moja zásluha?  

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (faktická): Pardón. Ale v poriadku. Ja len hovorím to, že teraz, alebo aj 

v minulosti ste povedal, že koľko môj predchodca nezrobil a koľko robí sa kontajnerovísk. Však 

logicky, keď sa nedávajú peniaze do plavárne, ale to ani nechválim, ani nedehonestujem. To je fakt. 

OK. Nechválite sa. Beriem späť. A tu hovorí pán Kovács o Dargovskej a o revitalizácii verejného 

priestranstva. Ale že od marca sa, prepáč Oliver, ale tento týždeň sa bol pozrieť, hej, že čo je pod tou 

betónovou plochou. Ako, to ti nekrivdím, len hovorím fakt. Teraz bol sa pozrieť, lebo som chcel 

vedieť, chceli sme vedieť, že to zaradíme do ďalšieho rozpočtu, že koľko na to potrebujeme 

peniažkov. A tiež ho pochválim, že je nápomocný a reaguje aj na telefonát aj na mail. Ale jednoducho 

sa ten projekt zanedbal. A to je, možno aj my si sypme na hlavu popol poslanci, ktorí sme tam robili 

anketu a dajme tomu, že sme sa aj nejako aktívnejšie tých stretnutí nezúčastňovali. A to je len opäť 

dôkazom toho, že tie komisie nemajú byť také, pán predseda Hanesz, že sa bude pozerať na hodinky. 

Ale práve komisia výstavby je pôda na to, aby sa tieto problémy riešili. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ešte dám slovo pánovi Kovácsovi, lebo ešte tam treba vysvetliť. 

 

p. Kovács, vedúci referátu MiÚ: Možno len v krátkosti. To samotné riešenie, respektíve to, k čomu 

sme dospeli na Dargovskej, nebolo prejednávané na pôde komisie. Ale áno, na základe nejakej 

požiadavky na komisii, kde sme boli požiadaní na komisii, aby sme neformálne, vo forme online, 

respektíve ako Covid dovolí, prejednávali jednotlivé investičné projekty. A takto to aj prejednávané 

bolo. Trikrát, počas leta, sme mali online zasadnutia, kde každý mal možnosť vyjadriť svoj názor. 

Ďakujem. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Áno, ďakujem. Môžem potvrdiť. Boli, myslím, tri kolá rokovaní letných, 

na ktorých bola dosť chabá účasť poslancov. Keď vás to zaujíma, môžeme vytlačiť aj prezenčku. 

Takže buďme seriózni. Vážne, pán Kovács robí maximum, aj celé leto robil maximum. Ale už neviem 

ako ináč. Mal chodiť za vami domov? Alebo, nerozumiem teraz. Buďme seriózni. Robíme maximum. 

Myslím si, že veci sú pripravené. Takže nech sa páči, pán poslanec Hanesz. 

 

p. Hanesz, poslanec MiZ: Ja som veľmi rád, že aspoň to sa podarilo v tomto roku zrealizovať, čo 

vidíme, že bolo veľmi potrebné. Bolí ma niečo z toho, čo tu aj pán Djordjevič spomenul. Sú veci, 

ktoré sa nezrealizovali. Aj povedzme, naozaj Park Angelinum niekoľko rokov sa odsúva a toto mňa 

osobitne veľmi trápi. Zrejme iných poslancov trápia aj iné položky. Ale každopádne, ja som veľmi 

rád, že pán Kovács zastrešuje, pripravuje tie projekty a určite, ja to môžem len potvrdiť, že 

kedykoľvek dvihnem telefón, vysvetlí mi, keď mám na neho otázky. Preto ma aj dosť prekvapuje, 
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keď niekto má taký pocit, že nemá dostatok informácií. Však na finančnej komisii bolo rozhodnuté, 

že sa zriadi pracovná skupina. Tá sa schádzala, ako tu už bolo dneska spomenuté, v priebehu letného 

obdobia. Pán Djordjevič na ňom ani raz nebol. Tak neviem ako môže mať málo informácií? Tak asi 

vlastnou vinou. Takže myslím si, že trošku ako sa pozrieme do zrkadla a zistíme, že áno, to čo sa 

nepodarilo zrealizovať, možno je to aj preto, lebo sme prehriali ten rozpočet. Navrhli sme toľko 

investičných akcií, ktoré naozaj dosť ťažko sa dá zvládnuť týmto aparátom, ktorý je tu na úradu. 

A pán Kovács, ja verím tomu, že pracuje na viac ako 100 %. Od jeho nástupu vlastne sa tie projekty 

začali pripravovať a sa to pohlo ďalej. A určite, život je taký, je to naozaj kľudne možné, že ani 

v budúcnosti, ani v roku 2022 sa nepodarí všetko zrealizovať, čo sme navrhli. Ale to je realita. Takže 

snažme sa byť samozrejme maximalistickí, ale aj realistickí. A priznajme si, že áno. Však plány sú 

nejaké. A potom nakoniec, keď prídeme do terénu, tak zistíme, že no tak to asi tak nepôjde, ako sme 

si to na prvýkrát predstavili. Takže ďakujem pekne.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Pán poslanec Djordjevič s faktickou na pána poslanca Hanesza? 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (faktická): Hej. No, budem sa opakovať pán kolega. Zaujímavé, že 

niektoré projekty sa vedia zrealizovať a niektoré nie. A keď poviete, že pozrite sa. Ja som v tej dobe 

aj bol v práci myslím v dvoch z troch prípadov, ale naozaj nespomínam si, a nechcem teraz zavádzať, 

ale to sa bavíme o Dargovskej. A tam som priznal časť viny pre slabé interesovanie v problematike, 

kde som sa aj spoliehal na kolegyňu Faťolovú. Ale je tam vina aj úradu, kde v septembri mala 

povedať, aj na vašej komisii, teda nie vy konkrétne, ale komisia mala skonštatovať, že tieto online 

stretnutia nedošli k žiadnemu výstupu a bolo potrebné v septembri konať. A buď rozpočet navýšiť, 

alebo ten projekt zrušiť a presunúť peniaze inde. Ale tu mi nebola zodpovedaná otázka ani na sobášnu 

sieň. Hej? Aj keď viem, že na začiatku sa, neviem na základe čoho, išlo zapájať do projektov, keď 

sme mali naprojektovaných 50 000. Vraj sa išlo ušetriť. A tak isto mi nebolo zodpovedané, prečo 

aspoň tá tkaná textília na Park Angelinum nebola daná. Hej? Čiže tu neodpichujme sa len od tej 

Dargovskej. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Dobre, ďakujem. Poprosím pána Kovácsa, aby zodpovedal pánovi 

poslancovi, prečo nebola tkaná sieť a môže aj sobášku krátko. 

 

p. Kovács, vedúci referátu MiÚ: Dobrý deň, tak v podstate Park Angelinum bol problémový 

z dôvodu, že sme oslovili niekoľkých dodávateľov. Ja som absolvoval niekoľko jednaní vonku 

v teréne. Snažili sme sa o realizáciu v tom minimálnom rozsahu, respektíve na základe požiadaviek 

zástupcov vlastníkov bytov. Prebehlo aj spomínané stretnutie, ktoré pán poslanec spomenul. A na 

základe toho ten minimálny rozsah požadovaný sme sa snažili nejakým spôsobom zistiť prieskumom 

trhu, či v čase a priestore budú dané prvky dostupné. Prieskumom sa zistilo, že v tomto roku by 

nebolo možné objednať a respektíve neboli by dodané v požadovanej kvalite a materiálovo 

technickom zhotovení. Siete, áno, teoreticky siete by sa osadiť dali, lenže je to problém, lebo 

v rozpočte máme schválený kapitálový výdavok. Samotné siete stoja niekoľko sto eur. Čiže nevieme 

obstarať siete zvlášť. Mrzí ma to, ale takto je to nastavené v rozpočte. Čo sa týka tej Dargovskej 

a výstupy z Dargovskej, oni sú, ešte stále svietia. Vy máte tú mailovú komunikáciu a sú tam mapové 

podklady. Všetci vidíte, na čom sme sa tam dohodli. Ďakujem.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Pán poslanec Djordjevič, s faktickou na pána Kovácsa. 

 

p. Djorjdevič, poslanec MiZ (faktická): Áno, ďakujem pekne. Opäť. Môžem prijať toto vysvetlenie 

a opäť budem prízvukovať, že v marci 2021 bol schválený rozpočet a z hľadiska ôsmich mesiacov, 

keď sa bavíme o dnešnom decembri, nemôžem prijať toto vysvetlenie. Ale to, že ja nemôžem, že ja 

mám opačný názor, to netreba vnímať ako útok, či tu, či tu, či tam. To nie je útok. Veď my tu nie sme 
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nejakí zvolení tajtrlíci, ktorí máme tlieskať a všetko hovoriť. Však toto, čo bolo dobré, je popísané 

v dôvodovej správe o činnosti starostu. Sú veci, ktoré som aj ja osobne zdieľal. Dobré projekty, 

dotiahnuté veci, ktoré sa realizovali. Chcel som povedať, že či bola väčšina. Možno počtom áno, 

alebo ja neviem teraz. Počtom investícií, pardón, prostriedkami. Jednoducho, to je výtka. To nie je, 

nepovedal som, že teraz tomu zamestnancovi treba znížiť plat alebo ho treba vyhodiť. Ja som povedal, 

že nebolo dotiahnuté. Pán Hanesz povedal správne, že možno veľký balík. No tak potom neviem ten 

balík 730 000, čo sa schváli ďalší rok, ako znesiteľný bude, keď toto bolo prehriate? Ale to už je len 

rečníčka otázka. Ďakujem pekne. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nasleduje pani poslankyňa Faťolová. 

 

p. Faťolová, poslankyňa MiZ: Ďakujem pekne. Dobrý deň. Tak ja by som začala spevnenou plochou 

na tej ulici Karpatská a Dargovskej, a chcela by som povedať, ako sa to vlastne vyvíjalo a prečo to 

tak bolo. Nebudem rozšírene hovoriť, ale skúsim v skratke. Vzniklo to z toho dôvodu, celá tá aktivita, 

lebo mestská časť mala víziu a chcela investovať na tejto ploche, a zriadiť multifunkčné ihrisko 

v značne stotisícových investíciách. Na to skrsla tá myšlienka, že sa spýtame ľudí, čo vlastne chcú na 

tejto ploche riešiť. A keďže sme videli tam nejakú jedinú územnú rezervu na nejaké zveľadenie, tak 

sme dali ľuďom na výber. A vyšlo to, z toho celého prieskumu vyšlo to, že vlastne občania sú 

zameraní na to, že chcú predovšetkým riešiť čistotu a poriadok na verejných priestranstvách, čo sa 

týka komunálneho a triedeného odpadu. Čiže bola tu taká možnosť a ľudia si, naozaj tým prieskumom 

vyšlo to, že chcú riešiť tento problém. A teraz sme hľadali riešenie, kde nájsť plochu. Keďže bolo 

nám povedané dodatočne, že táto plocha nie je vhodná na kontajnerovisko, keďže tam sú podzemné 

siete, o ktorých sme nevedeli. Ale ja doteraz poviem, že nemám situáciu a neviem ako križujú tam tie 

siete, keď som už x krát prosila, aby mi bola zaslaná. Čiže k tomu sa neviem vyjadriť ako to tam je 

v skutočnosti, ale verím kolegom, keď to je tak. No a potom sme mali na to pracovné stretnutia, na 

ktorých som sa, áno aktívne, možno na jednom som nebola, len online som sa zúčastňovala, čiže viem 

presne, čo sa tam prejednávalo. A zo strany mestského úradu prišiel tip a návrh umiestniť 

polopodzemné kontajnerovisko pred blok medzi bytový dom a rodinné domy na tej Karpatskej 3. 

A ja som od začiatku, môj názor bol taký, že nie je to vhodné riešenie, pretože je to naozaj blízko 

týchto dvoch nehnuteľností. Ale keď sa pozrieme na celé územie, je tam problém vyriešiť takéto 

státie, keďže tam je spústa bytov. Sú tam tri vežové domy, ktoré obnášajú veľký objem odpadu a to 

si žiada aj určité územie. Ale každý vie, že tie kontajnery popri ceste nemôžu takto ďalej stáť, lebo je 

to celé zle a musíme s tým niečo urobiť. Čiže už len teraz vyvstáva otázka, kde a ako to umiestniť 

tak, aby to bolo vhodné. Aj čo sa týka manipulácie KOSITu, aj čo sa týka dostupných vzdialeností, 

aj aby to nemali ľudia pod oknami. Čiže musíme tu nájsť nejaké riešenia a neviem, no uvidíme ako 

to celé vyjde. Ďakujem pekne. A tak isto, ešte by som chcela povedať k tomu ihrisku na Park 

Angelinum. Áno, tiež ma to mrzí, že sa to neurobilo, lebo to bola bežná oprava a údržba. Tam neboli 

nejaké investičné veľké položky. Ďakujem.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Dobre. Už pán Kovács hovoril, takže len zareagujem, že vážne nemá 

zmysel dávať sieťky na niečo, kde o tri mesiace ideme od podlahy celé urobiť, zrekonštruovať to. Ja 

v tom vážne nevidím logiku. Takže to len reakcia, prečo nemohlo byť urobené. Tak v rámci 

efektívneho vynakladania prostriedkov nie je rozumné za tisíc eur sieťky, aby sme ich o tri mesiace 

vlastne museli dávať dole. Takže preto. Takže nasleduje pán zástupca Ďurica. Aha, Oliver, nech sa 

páči pán Kovács.  

 

p. Kovács, vedúci referátu MiÚ: Ak teda môžem zareagovať. V podstate, na základe toho, čo tu 

odznelo, ten náklad, ktorý má byť, nechystá. Máte navrhnuté, v návrhu sú, áno, v rozpočte, pardón, 

sú v bežných prostriedkoch preklenuté tieto financie. Čiže my vieme urobiť presne to, čo si ľudia 

požiadali, tie mini futbalové bránky a sieťky z bežných, pretože je to menší náklad, nie kapitálový. 
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Ďakujem. (pozn.: diskusia mimo záznam) Povedal, od podlahy. To je rečnícky len, od podlahy, že sa 

to dá prerobiť. Ja som to takto pochopil.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Tak. Pán zástupca má slovo. 

 

p. Ďurica, zástupca starostu: Ďakujem pekne za slovo. V podstate len k tej Dargovskej. Áno, prebehli 

nejaké pracovné skupiny. Myslím, že boli tri tie stretnutia, online. Tak isto aj nejaké stretnutie na 

mieste. Mne, ako v podstate laikovi, ktorý má nejakú predstavu o tom, kde by kontajnerovisko mohlo 

stáť, kde by mohlo stáť multifunkčné ihrisko, všetko sa to zdá jednoduché až do momentu, kedy 

nastúpi projektová dokumentácia, ktorá nám vysvetlí, prečo sa to niekde nedá, prečo sú niekde siete, 

ako sú, atď. Čiže skúsme pre tým, než do budúcna bude vyvinutá nejaká poslanecká aktivita ohľadom 

nejakej ankety, si zistiť len aké sú možnosti, aby sme náhodou občanom nesľúbili niečo, čo potom 

nebude zrealizovateľné na tom konkrétnom mieste, kde sme sa ich spýtali, čo by ste si tu 

predstavovali. Hej? Lebo nedá sa to vždy a všade. A tak isto by som chcel vyzvať poslancov. Skúsme 

sa všetci zúčastňovať takýchto stretnutí, či už neformálnych, alebo na pozvanie starostu, či už online, 

nejakých pracovných skupín. Vyviňme túto aktivitu, lebo tým pádom ... Nie je nás tu veľa, je nás tu 

pomerne rozumný počet. Čiže vie sa každý dozvedieť informáciu, ktorá ho konkrétne zaujíma, na 

takomto stretnutí, aby potom to nevyzeralo na zastupiteľstve, že o nás, bez nás. Lebo naozaj, tie výzvy 

boli. Áno, určite by som prijal aj ja, ak by sme pravidelne každý týždeň dostali do mailu kompletnú 

agendu ku každému jednému projektu, len je to asi trošku neefektívne. Čiže skúsme sa viacej 

zaujímať. Tejto úrad funguje tak, že každý telefón je zdvihnutý, každý dotaz väčšinou ja 

zodpovedaný. Takže asi toľko k tomu. Áno, pán Kovács ešte, nech sa páči. 

 

p. Kovács, vedúci referátu MiÚ: Ospravedlňujem sa, možno posledná veta. V poslednej dobe sme 

začali veľmi aktívne digitálne komunikovať, za čo som vám všetkým veľmi vďačný. Máme dva 

spôsoby. Jeden je mapový. To je ten podklad toho návrhu rozpočtu a druhý je priečinok investície, 

ktorý som vám prezdieľal na disku. Tam nájdete kompletné projektové spracovania vybraných 

projektov, ktoré sú v návrhu, ale aj pripravované. Budú tam pribúdať. Máte ku všetkému prístup, 

všetko vidíte. Ďakujem. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Áno. A chcem ešte pripomenúť, že bodaj by aj na meste sme takto 

digitálne, fungovalo s prístupom na vzdialený disk. A vážne, len chcem pripomenúť, že máte, alebo 

robíme pre vás niečo, čo ešte nefunguje ani na meste, aby ste vedeli. Takže nech sa páči pani 

poslankyňa Faťolová. 

 

p. Faťolová, poslankyňa MiZ (faktická): Ja by som chcela reagovať na pána Ďuricu, čo hovoril o tom 

prieskume. Ja už som tu povedala ako vznikol ten prieskum. Nebolo to cielené, že to tam toto musí 

byť. Vzniklo to z toho, či ľudia vôbec chcú tam takéto športovisko, ktoré malo byť v takej investícii 

a čo si tam prajú v tej lokalite riešiť. A keďže z technického hľadiska vzišlo, že sa tam konkrétne to 

nedá umiestniť, my musíme hľadať riešenie, lebo musí nájsť toto riešenie a hľadať tú plochu. A ja 

ako stavbár a trošku znalý, ja neviem, toho terénu, tak naozaj tam je problém. To je tak zahustená 

výstavba. Tam je problém s parkovaním, tam je problém so všetkým, čiže čo sa týka priestoru. 

A keďže to tak vychádza, že tam na tom mieste konkrétne nemôže byť riešené to odpadové 

hospodárstvo, tak by sme mali tú plochu a to celé územie, ktoré tam je, aspoň zeleňou skultivovať 

a urobiť nejakú oddychovú zónu pre tých ľudí, pretože mám veľa ohlasov, hlavne z toho nášho 

sídliska, že máme tam dosť veľa dôchodcov, ktorí chodia pravidelne na prechádzky. Nemajú si kde 

sadnúť, nevedia si kde oddýchnuť, poprípade trošku zrelaxovať z toho celého, poviem aj takého 

života tých dvoch rokov, čo teraz tu je. Tak sa tu ukázalo, že áno, ľudia si žiadajú trošku takýto zelený 

oddych a zelenú oázu okolo svojho bývania. Ďakujem. 
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p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Ešte pán zástupca má slovo. 

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Ja len dodám, že súhlasím, presne tak, s tebou, Inga. Je to oblasť, 

kde sú vežiaky. V každom z tých vežiakov je okolo 90 bytov, ak sa nemýlim. To je naozaj obrovský 

počet ľudí, obrovský počet rodín. Je to také malé, akoby nepísané, námestie tam. Dargovská, 

Karpatská. Čiže naozaj sa tomu povenujme a nech to je priorita. Aj keď sa nám niečo zdalo, že to 

bude zrealizovateľné, je tam krásna asfaltová plocha. Ideálny stav. Nepopísaný list papiera. Žiaľ, nedá 

sa tam urobiť, čo by sme chceli. Čiže skúsme nájsť tie riešenia, aby boli všetci spokojní. samozrejme, 

nedá sa každému vyhovieť, ale nejaký kompromis tam bude musieť nastať.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Uzatváram rozpravu a dávam slovo návrhovej komisii. 

 

p. Konečný, poslanec MiZ a člen návrhovej komisie: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-

Staré Mesto berie na vedomie Správu o plnení programového rozpočtu mestskej časti Košice-Staré 

Mesto k 30.09.2021 v  predloženom znení. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči, hlasujte.  

 

Hlasovanie č. 12:  za: 12, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Uznesenie bolo schválené. Nasleduje bod č. 6.2. 

 

- - - 

 

Bod č. 6.2 

Návrh na úpravu zmeny rozpočtu mestskej časti Košice-Staré Mesto na rok 2021 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Navrhovateľ pán poslanec Djordjevič, nech sa páči. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ: Ďakujem pekne. Samozrejme, že v decembri je akákoľvek iná 

investícia, ktorá sa už dnes dá kúpiť v obchode, nereálna. A ja verím, že keď sa toto uznesenie schváli, 

tak bude pán starosta súčinný podpisom uznesenia, aj pracovníci úradu tak, aby sa to stihlo pred 

Vianocami. My sme sa bavili pôvodne na komisii v novembri o nákupe mikulášskych balíčkov. Žiaľ, 

aj z dôvodu pandemickej situácie boli škôlky zavreté. A oslovil som aj všetky riaditeľky, kde boli 

názory aj na to, že dať nejaké poukážky na nákup, dať príspevok škôlke na nákup športových potrieb. 

Ale vynechal som začiatok, takže vráťme sa na začiatok. V roku 2021 sa nezrealizovali kultúrne 

a športové podujatia. Zo športových podujatí, myslím, že zo siedmich alebo šiestich plánovaných 

bolo len jedno zrealizované. Myslím, že streetball. Takže sa tam ušetrilo niekoľko tisíc eur. Tak isto 

aj kultúrne podujatia sa ušetrili, ale z tej položky nie je nutné brať, keďže úplne športové podujatia 

stačia. Čiže aj na druhej komisii, ktorú sme mali potom o dva týždne, myslím, že to bolo teraz 

začiatkom decembra, alebo koncom novembra, bolo stanovisko komisie také, že odporučila by 

preklasifikovanie výdavkov. Nakoľko sa v roku 2021 nerealizovala väčšina športových podujatí, 

preto je priestor na presun finančných prostriedkov z tohto programu. Problematiku sme riešili 

opakovane na komisii, ktorá odporučila miestnemu zastupiteľstvu presun finančných prostriedkov 

z nerealizovaných kultúrnych alebo športových projektov na nákup balíčkov pre deti navštevujúce 

materské školy v zriaďovateľskej pôsobnosti mestskej časti Košice-Staré Mesto. K tomu poviem iba 

toľko, že aj tie pani riaditeľky, ktoré povedali žeby bolo praktickejšie niečo kúpiť škôlke, ktoré tam 

ostane, priznali to, čo povedal pán zástupca na komisii, ktorú sme mali online, že niečo, čo si dieťa 

nezoberie domov, nie je emócia. A keď tie športové podujatia, ako je olympiáda detí predškolského 

veku, ktoré sú aj pre deti, aj ostatné. Beh o pohár starostu mal tiež kategóriu škôlkarov a keďže máme 
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práve materské školy v zriaďovateľskej pôsobnosti, tak by bolo pekné gesto aj z pozície mestskej 

časti, by som poprosil bez akýchkoľvek listov a označovania starosta, poslanci. Úplne bude stačiť 

takýto erb na balíček, keď sa podarí vytlačiť. Dookola napísané mestská časť Košice-Staré Mesto. 

A nemusí byť ani to, ale ja to ako pekné, keď to ten rodič uvidí v skrinke. A jednoducho, nejedná sa 

o veľa peňazí. Takže, keď pán starosta dovolí, nemusím sa... alebo pán Konečný, a potom budem 

čítať návrh. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Pán poslanec Konečný, nech sa páči. 

 

p. Konečný, poslanec MiZ: (pozn.: diskusia mimo záznam) ... od novembra dva krát preberali a návrh 

sa nám páčil v tom, že keďže toľko športových podujatí bolo vlastne zrušených počas celého 

kalendárneho roka, niečo čo nám na tom športe zostalo za komisiu, za celý kalendárny rok, aby to 

išlo do rezervného fondu, kde všade všetko prepadá, ostáva tam, ale reálne sa to potom nejakým 

spôsobom nehmotní hneď na to, čo by sme my chceli, tak sme si povedali, však Peťo môžeš ako 

predseda potom doplniť, skúsme, napríklad kolega Mišo s tým prišiel, potešiť deti v našich škôlkach, 

alebo naozaj nejako konkrétne z tých peňazí niečo. Kultúra sa nedala robiť, žiadny Mikuláš, žiadna 

Usmievanka. Všetko je close. Nevedeli sme to takto urobiť, ale nejakým spôsobom potešiť naše deti, 

v našich materských školách, nejakým ... aspoň formou darčeku, formou nejakej ... Toto nie je 

sociálna pomoc, ale je to potešenie. Je to darček a podobne. Čiže tým, ktorí nie ste v našej komisii, 

alebo proste ste sa o tom nedozvedeli, tak z našej komisie bol tento výstup, takejto formy potešenia 

alebo teda proste podpory našich detí v staromestských škôlkach. Takže ja to plne podporujem, 

samozrejme. Ďakujem.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Pani poslankyňa Galdunová. 

 

p. Galdunová, poslankyňa MiZ: Ďakujem za slovo. Je to celkom pekné. Ja len na pripomenutie. Sú 

to naše škôlky, ale nie všetky deti sú z našej mestskej časti.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči, pán poslanec Djordjevič faktická. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (faktická): Ja budem reagovať ... Či pani poslankyňa mala faktickú?  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nie, rozpravu.  

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (faktická): Tak skúsme potom, pani poslankyňa, kúpiť len tým 

staromestským deťom a rozdajme to v tej triede, že jak sa tie detičky budú cítiť. Trošku skúsme aj 

rozmýšľať. Pardón. Ako, to nie je na vás, ako tak všeobecne myslím, pri všetkej úcte ako. Hej? Áno, 

svojím spôsobom máte pravdu, ale tu pri tých detičkách by som ich nekategorizoval. Sú to návštevníci 

našich materských škôl.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Pokračujete príspevkom? 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ: Samozrejme, to by sme mohli pri projektoch iných aj hovoriť, to vôbec 

nie je problém. Samozrejme, však aj platia rodičia tieto príspevky, ale aj mesto prispieva. Nie, nie, 

vôbec nie o tom. Jednoducho. Preto je tu výstup zo škôlok, lebo sme komisia kultúry, školstva 

a športu. Keď jednoducho kultúra sa ako tak zachránila. Zachránila, že aspoň nejaké podujatia 

prebehli. Kultúrne leto celkom v dobrej forme, alebo v dobrom rozsahu prebehlo. A jasne, že balíčky 

nesúvisia so športom. Ale viete, napríklad, pani kolegyňa napríklad minulý rok ste tie balíčky 

nekritizovala, hej, keď už sme pri tom. Čiže, neberiem vašu výtku ako kritiku. Len hovorím, áno, je 

to svojím spôsobom, môžeme to nazvať aj vyhodenie peňazí. Ale tak isto môžeme potom nazvať aj 
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akciu pre seniorov, pre 80 ľudí na KVP, ktorá stála 1 200 EUR ako vyhodenie peňazí. Čiže preto by 

som ani nechcel, aby tam bolo ani slovo poslanci, lebo každému to je jasné, že je to od mestskej časti 

a nebude to takto politické. Jednoduchý erb, hej, darček, súčinnosť starostu, ak to poslanci podporia, 

a jednoducho ... Bol ste pán zástupca poverený vedením? Lebo minule, lebo sluší sa povedať do 

mikrofónu, že preberá vedenie zástupca starostu. Lebo minule sme mali z toho konflikt, keď som 

povedal možno nevhodné slová. Takže predpokladám, že vy teraz vediete zastupiteľstvo. Takže 

budem čítať návrh na uznesenie, aby sme tu nehovorili z cesty a aby sme sa vrátili k téme. 

Jednoducho ten šport ja neviem vykompenzovať. Áno, rozmýšľali sme o tom a veľmi aktívne aj 

s riaditeľkami, aj s kolegami na komisii, že nákup športových pomôcok. Len jedna škôlka by dostala 

500 EUR a z toho by sa kúpili nejaké trampolíny alebo švihadlá, alebo čo, a to decko by ani nevedelo, 

že dostalo darček. Jednoducho, a pán zástupca veľmi pekne ako rodič povedal jedno slovo podstatné. 

Emócia. Takže to už nechám na úrade, jak to prevedie, ale poprosím, ja by som bol bez toho, aby sa 

tam čokoľvek uvádzalo. Keď tam má byť nálepka, iba erb mestskej časti. Čiže návrh. Návrh na 

uznesenie Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Staré Mesto. Miestne zastupiteľstvo 

mestskej časti Košice-Staré Mesto schvaľuje zmenu programového rozpočtu mestskej časti Košice-

Staré Mesto na rok 2021 v predloženom znení: Bežné výdavky, Podprogram 2.1. Materské školy, 

Nákup vianočných balíčkov pre deti navštevujúce materské školy v zriaďovateľskej pôsobnosti 

mestskej časti Košice-Staré Mesto + 3 000 EUR, Podprogram 3.2. Športové podujatia - 3 000 EUR. 

Podpísané, odovzdávam návrhovej komisii.  

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Ďakujem. Poprosím návrhovú komisiu, aby prečítala návrh na 

uznesenie. Ešte nie? (pozn.: diskusia mimo záznam) Aha, pardón. Tak nech sa páči, ešte pokračujeme 

v diskusii. Pán poslanec Konečný. 

 

p. Konečný, poslanec MiZ: Ďakujem. Ja som len, Magda, musel som zareagovať, lebo skutočne. 

Nepoďme týmto, že rozdeľovať ešte detičky v škôlkach. Toto ja už vo svojom srdci neviem oddeliť, 

že či dieťatko prišlo z Juhu alebo zo Západu do našej škôlky. Toto nie, to v žiadnom prípade. Sú to 

naše staromestské škôlky. Hovoríme tomu, naše detičky, v našich škôlkach. Nie, toto ma okamžite 

vystrelilo, že touto cestou nechoďme. Pamätáte si, pred dvoma rokmi, tiež ste mi to vytkli, keď sme 

mali aktivitu s Úsmev ako dar, že koľko tých detičiek možno priamo bolo zo Starého Mesta a koľko 

bolo z iných častí. Tiež som povedal, že neviem to presne. Ale proste, preboha, nepoďme touto 

cestou, že ešte deti, toto budeme implementovať, že odkiaľ presne si prišlo. Nie. Naše detičky 

v staromestských škôlkach budú obdarované, ak to odsúhlasíme. Ďakujem.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Nasleduje pán poslanec Hanesz. 

 

p. Hanesz, poslanec MiZ: Ďakujem pekne za slovo. No, nejakú dobu mi trvalo, keď po tom dlhom 

úvode som pochopil, že vlastne o čo sa jedná a na základe toho, teda v rozpočte sa presúvajú 

prostriedky. Navrhuje sa presun prostriedkov zo športu na kultúru 3 000 EUR. Nebolo ešte celkom 

jasné, či samotná komisia vlastne to navrhuje, alebo pán Djordjevič to navrhuje? Pán Konečný 

podporuje. Čiže bol by som rád, keby aj predseda komisie povedal. Keď o tom diskutovali, tak či 

vzniklo nejaké odporúčanie na schválenie. Keď áno, tak potom, podľa mňa, väčšina z nás tu 

myšlienku veľmi jednoducho vie podporiť, lebo v podstate je to gesto, ktoré pred Vianocami určite 

každé dieťa poteší. A nás to nestojí nič. Proste nepoužité prostriedky presúvame na iný účel. Ďakujem 

pekne.  

p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči, pán poslanec Havasi s faktickou. 

 

p. Havasi, poslanec MiZ (faktická): Dobrý deň všetkým. Ono to figuruje v zápisnici. My sme vlastne, 

myslím na poslednej alebo predposlednej, lebo sme mali ... (pozn.: diskusia mimo záznam) Na dvoch. 

Takže aj dvoch. Mali sme dvakrát, rýchlo za sebou, dve komisie. Vlastne hlasovali za to, takže to 
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figuruje v zápisnici. Pre každého je to ... Áno, ja viem, chápem, ale pre každého je to voľne prístupné, 

takže vlastne nemám k tomu čo doplniť. Toto je náš návrh. Ja by som potom radšej k ďalšiemu bodu, 

bodu č. 7, sa chcel tak širšie vyjadriť. Ďakujem. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Pán zástupca Ďurica, nech sa páči. 

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Áno, v podstate otázka balíčkov mikulášskych je milá téma. Ja by 

som ju určite podporil, túto aktivitu. A som rád, že aj pán poslanec Djordjevič v podstate tak isto 

uznal, že dať nejaké športové pomôcky do škôlok je pekné gesto. Určite by sa škôlky potešili. Ale 

potešil by sa skôr personál a pani riaditeľky, ako tie deti. Predsa len, aj keď je dieťa, chodí do 

staromestskej škôlky a býva inde, ja si myslím, že je to také milé gesto, keď domov donesie balíček 

z tej mestskej časti, kde chodí. Ale otázka je tá. Položme si otázku, že či je reálne to stihnúť v podstate 

tohto roku? Lebo určite som za, hej, túto aktivitu. Len či vôbec reálne to, z praktických dôvodov 

nejaké zvládame. Vieme to zvládnuť?  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči s faktickou pán poslanec.  

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (faktická): Pozrite sa. Kde je vôľa, tam je cesta. Ide o to, že kedy sa 

podpíše uznesenie. A pozrite sa. Aj naša škôlka Zádielska mala včera Mikuláša a to dieťa je také 

rado, keď príde aj 13., aj 14. aj 15. s balíčkom domov. Čiže, jak sa stihne, tak sa stihne. Tu dávam 

slovo, že ja nebudem kritizovať čas, no. Vianoce sú v piatok, čiže deti ešte ďalší štvrtok pôjdu. Jedná 

sa o 596 detí, preto je suma 3 000 ideálna. Lebo, keď to zaokrúhlime na 600 detí, lebo nejaký materiál, 

nejaké stužky a hlásim sa ako dobrovoľník, cez víkend som ochotný pomôcť s balením. Jednoducho, 

je to veľmi ľahká matematika. 600 balíčkov. Ja neviem, 600 čokolád, 600 keksíkov, 600 toho 

v jednom veľkosklade. Buď sa nabalíčkuje. A ja verím tomu, že keď niekomu urobíme 3 000, 

a myslím že pán starosta aj má, a to teraz v dobrom myslím, skúsenosti a kontakty, tak sa aj niekto 

poteší. A myslím, že každého predajcu ani nie je problém pripraviť tieto balíčky. Hoci aj keď 

zaplatíme, že bude v hodnote 4,50 balíček a za to balenie zoberú 0,50 EUR. Aj tu nebudem mať 

výhradu. Je to reálne? Nie je to reálne? Pozrite sa. Je to návrh. A budem vedieť chápať, keď sa to 

nestihne. Ideálne by bolo do štvrtka. Keď nie, dá sa medzi sviatkami. Keď nedá sa, dá sa na Troch 

kráľov. Nič sa nedeje preboha.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ:  Dobre, ďakujem. Nasleduje pani poslankyňa Galdunová. 

 

p. Galdunová, poslankyňa MiZ: Ja len ešte, Martin, ohľadom tých detičiek. V globále, deti sú deti. 

Nemáme to rozdeľovať, ale aby sa na takéto veci nezabúdalo. Dobre? A nemám problém podporiť 

tento projekt.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Dobre. Pán poslanec Havasi nasleduje.  

 

p. Havasi, poslanec MiZ: Ďakujem za slovo. Ja som si zmýlil gombíky, takže ja som mal faktickú.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Pani poslankyňa Blaškovičová. 

 

p. Blaškovičová, poslankyňa MiZ: Ďakujem pekne. Ja by som sa len chcela vrátiť k tomu, prečo 

o tom hovoríme hodinu. Keby sme to mohli presunúť v rámci komisie kultúry, tak to urobíme. 

nemôžeme to urobiť jednoducho kvôli tomu, že toto nie je kultúrne podujatie, ale je to nákup. Takže 

celý text je o tom, že treba presunúť, neviem, z našej kapitoly komisie kultúry do nejakej kapitoly 

bežných výdavkov, alebo proste materské školy, kde sa to dá nakúpiť. Toto je celé, prečo o tom 

hovoríme, prečo tento návrh išiel. Takže myslím si, že všetci to chceme podporiť, poďme hlasovať.  
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p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Uzatváram rozpravu a dávam slovo návrhovej komisii.  

 

p. Hanesz, poslanec MiZ a člen návrhovej komisie: Ešte, pribaľme aj pinpongovú loptičku a bude to 

aj o športe. Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Staré Mesto schvaľuje zmenu 

programového rozpočtu mestskej časti Košice-Staré Mesto na rok 2021 v predloženom znení: 

Bežné výdavky 

Podprogram 2.1. Materské školy 

Nákup vianočných balíčkov pre deti navštevujúce materské školy v zriaďovateľskej pôsobnosti 

mestskej časti Košice-Staré Mesto + 3 000 € 

Podprogram 3.2. Športové podujatia - 3 000 € 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči, hlasujte.  

 

Hlasovanie č. 13:  za: 13, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Uznesenie bolo schválené. Urobíme samozrejme maximum, čo sa bude 

dať, aby bol každý spokojný. Takže môžeme pristúpiť symbolicky presne o 11.00 hodine 

k najdôležitejšiemu rokovania miestneho zastupiteľstva v roku 2021. Súhlas. Navrhujem technickú 

prestávku 10 minút a potom môžeme začať. Nech sa páči. Stretneme sa o 11.10 hod.  

  

- - - 

technická prestávka 

- - - 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Prosím prezentujte sa. Takže máme 7 prítomných poslancov, takže 

môžeme, sme uznášania schopní. A už je 8. Takže môžeme pokračovať v rokovaní. Bod č. 7. 

 

- - - 

 

Bod č. 7 

Návrh programového rozpočtu mestskej časti Košice-Staré Mesto na roky 2022 – 2024 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: K rozpočtu máme vypracovaný komplexný materiál. Verím tomu, že sme 

vlastne dali zadosť každému. O to, samozrejme, bude možno menej, možno viac otázok. Veď o tom 

to tu je, že teraz tento bod vlastne máme si poriadne rozdiskutovať. Len vážne, chcel by som 

pripomenúť, že tento rok je ozaj prelomový, čo sa týka aj technickej prípravy materiálov k rozpočtu. 

Myslím si, že tí, ktorí sme tu dlhšie, uznáte, že táto, tento úrad ešte nezažil vo svojej histórii takto 

rozpitvaný a analyticky predstavený rozpočet. Máte tu tabuľky, grafy. Máte tu vlastne presne, 

dopodrobna každú jednu položku, hlavne v rámci textovej časti, rozanalyzovanú. A čo sa týka 

obsahu, alebo celkovo čo tento rozpočet ponúka, tak tak isto je to pre túto mestskú časť prelomový 

rozpočet. Je to silno investičný rozvojový rozpočet, ktorý proste ešte táto mestská časť nezažila. Ako 

som už spomínal, dokopy sú tam investičné projekty vlastne v rámci toho zásobníka projektov takmer 

v objeme 3,8 milióna eur. To znamená, preto je to, hovorím, že je veľmi silno rozvojový tento 

rozpočet, lebo z tohto rozpočtu a vlastne z týchto projektov bude táto mestská časť ťažiť a pracovať 

s tým najbližšie roky. Čiže ozaj je to presne tak ako má vyzerať rozpočet, že nie je to len na nejaké 

jednoročné aktivity a investície, a výdavky stavaný rozpočet, ale je dlhodobo vizionársky tento 

rozpočet. Takže ja sa chcem opäť poďakovať všetkým, ktorí sa podieľali na tvorbe tohto rozpočtu. 

Samozrejme hlavne pracovníkom, jednak celého úradu, ale hlavne oddelenia investícii a rozvoja. 

Takže ešte raz, veľká vďaka. A zároveň samozrejme sa chcem poďakovať vám poslancom, nakoľko 

sme sa ozaj snažili intenzívne, či už s tými spomínanými online rokovaniami, alebo teraz v 
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posledných dňoch ďalšími rokovaniami, nastaviť tento rozpočet tak, aby zohľadňoval každého 

požiadavky, aby bol ozaj vyvážený. Takže ja by som rovno pristúpil k rozprave. Otváram rozpravu. 

Nech sa páči. Pán poslanec Djordjevič s procedúrou.  

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (procedurálne): Ďakujem pekne pán starosta. Keďže nás čaká 

najdôležitejší bod tohto roka a často krát sa stáva, že nie veľmi exaktne dodržiavame rokovací 

poriadok, tak by som poprosil o voľnú diskusiu. Samozrejme, že keby mala odbočovať od tém a keby 

sme sa mali opakovať, tak ju vieme aj ukončiť. Nie som si celkom istý, že či to riešiť počtom 

prihlásení, alebo natiahnutím času, keďže to aj tak bude pískať. Ale jednoducho, žeby sme, keď niekto 

bude chcieť hovoriť dlhšie, žeby sme ho tu nelimitovali tromi minútami. Hej? Tak ale aby to malo 

aspoň nejakú formu, tak zatiaľ navrhujem, aby sme predlžili diskusný príspevok, ak ten rečník chce, 

tak na 5 minút. Takže moja procedúra je zatiaľ predĺžiť rečnícky príspevok o 5 minút.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Dobre. Takže máme procedurálny návrh. Tam zároveň, keď by ste si to 

odsúhlasili, že na 5 minút, čiže z 3 minút na 5 minút. Možno si treba aj zadefinovať, koľkokrát 

maximálne za sebou. Čiže tri krát max. (pozn.: diskusia mimo záznam) Tak vyjadrite sa, či dvakrát. 

(pozn.: diskusia mimo záznam) Dvakrát. (pozn.: diskusia mimo záznam) Takže na tento procedurálny 

návrh nie je možné oficiálne zareagovať od iných poslankýň a poslancov, takže musíte to vyjadriť 

len formou hlasovania. Takže nech sa páči, pristúpime k hlasovaniu. Návrh je natiahnuť z troch na 

päť minút. Len v tomto je jediná zmena.  

 

Hlasovanie č. 14:  za: 10, proti: 1, zdržalo sa: 1 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Takže návrh bol schválený. Takže pôjdeme podľa tohto. Takže poprosím 

technicky potom to prispôsobiť, aby nám to nepípalo na tretiu, ale až na piatu minútu. A môžeme 

začať rozpravu. Pán poslanec Konečný, nech sa páči.  

 

p. Konečný, poslanec MiZ: Ďakujem pekne pán starosta. Tak ako väčšina z nás, asi tiež by som sa 

chcel vyjadriť k návrhu rozpočtu na rok 2022. Úvodom naozaj chcem oceniť, aby som teda dal 

konštruktívne a pozitívne veci na úvod, ten balík takmer 730 000 EUR na kapitálové výdavky. Na 

rok 2022 je naozaj obrovský. Ty si to tiež zdôraznil, že to je zatiaľ ako v krátkodobej histórii 

v mestskej časti naozaj veľká táto. Ja za seba poviem, že páči sa mi, že je to proporčné. Je rozdelené, 

naozaj tie výdavky, do všetkých troch obvodov, ktoré tu máme. Za mňa, ja som zdôrazňoval hlavne 

za dvojku Malú Prahu I, a to projektová realizácia spevnených plôch vlastne v Malej Prahe, ktorá sa 

tu ocitla. Je to celková investícia až 126 000 EUR. Čiže toto bola moja hlavná priorita na kalendárny 

rok 2022. Som rád, že tam je. A tým pádom naozaj som rád, že sa to ocitlo v návrhu. Čiže rozpočet 

ako taký, určite v ňom vidím veľa pozitív a teším sa koľko projektov je pripravených. Jedná vec, 

ktorá ma ale neustále mrzí. Musím ju zdôrazniť, pán starosta. Je to Podprogram 6.1. Samospráva 

a vzťahy s verejnosťou, VZN 1/2016. Neustále na neho úrad naprojektuje 0 EUR. Toto je skutočne 

vec, ktorá ma už doslova štve, lebo cez toto VZN môže naše zastupiteľstvo, na základe návrhov, 

projektov, pomáhať. Ako máme pomáhať, ako zastupiteľstvo, keď v tom návrhu máme stále 0 EUR? 

Čiže toto by som naozaj poprosil. Keď máme 5,5 miliónový rozpočet, alebo 5,2, 5,3, 5,4, nájdime 

niekoľko tisíc, aby v tomto VZN 1/2016 sa nejaké peniaze naozaj ocitli. My sa potom musíme 

dohadovať kolegovia poslanci zase navzájom v komunikácii, akým spôsobom, koľko by sme tam 

chceli dať a podobne. Pretože je to forma pomoci, ktorú toto zastupiteľstvo môže vykonať, pod 

dohľadom pána kontrolóra. Všetci o tom musíme hlasovať. A vieme pomôcť projektom, inštitúciám, 

organizáciám, ktoré o to požiadajú a ktoré sídlia v Starom Meste a ktoré nejakým spôsobom to 

považujeme za vhodné. Čiže toto je naozaj vec, ktorú do budúcna prosím, nech sa v tej kolónke nejaké 

peniaze ocitnú. Zatiaľ toľko, ďakujem pekne.  
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p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Pán poslanec Havasi.  

 

p. Havasi, poslanec MiZ: Ďakujem za slovo. Ja by som sa chcel vyjadriť k Podprogramu č. 3.2. 

Športové podujatia. Predošlé roky na športové aktivity sme dávali ako Staré Mesto státisíce eur. 

Vieme, tá situácia bola radikálne iná. Mali sme inštitúciu, ktorá ... Síce, neboli sme zriaďovateľom, 

ale malo to celožupnú pôsobnosť vlastne. Myslím, že jediná krytá plaváreň v celej župe, ktorá spĺňa 

isté medzinárodné parametre. Samozrejme tá situácia sa zmenila tým, že sme tú plaváreň predali. Ale 

príde mi to strašne, strašne zlý výstup, že v rozpočte počítame so sumou 1 500 EUR, keď to bolo 

niekoľko stotisíc v predošlých rokoch, resp. sa tu píše za cieľ, že zabezpečiť širokú ponuku aktivít 

pre deti a mládež mestskej časti počtom 2. My sme na komisii nedostali nijakú správu o tom, že keď 

sme pripravovali resp. ... Ale dole sa už píše, že budeme organizovať všetky športové, pokiaľ to bude 

možné samozrejme, kvôli pandemickej situácii a aktuálnym opatreniam, žeby sme mali škrtať nejaké 

akcie. Vlastne my sme pripravili na komisii, myslím v novembri to bolo naposledy, keď sme ešte 

nevedeli o tom, že tak radikálne sa ide škrtať. Pán Spišák tam stále bol prítomný na komisii. Ani on 

nám nepodal správu, že niečo také sa chystá, že sme boli postavení pred úplne, úplne zvláštnu 

komickú situáciu. Preto sme museli zvolať poslednú komisiu, kedy ale sme sa rozhodli, že vlastne 

nebudeme meniť tie naše pôvodné plány. A tým pádom, že sa tu nejedná o nejakú obrovskú sumu, 

vlastne rozdiel je tých 6 000 EUR. Ja by som sa len chcel spýtať, že prečo to tak je a prečo sa to 

nekomunikovalo vopred. Ďakujem pekne. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Dobre. Nasleduje pán poslanec Hanesz. Poprosím organizačné, aby 

zavolalo pána Spišáka, lebo ho tu nevidím. Pán poslanec Hanesz. 

 

p. Hanesz, poslanec MiZ: Vážené kolegyne, vážení kolegovia, ako predseda finančnej komisie trošku 

by som vám dal také informácie, ktoré väčšina z vás má, ale predsa prehľad o tom, ako vlastne ten 

rozpočet sa dostal tu na stôl. Finančná komisia sa tomu rozpočtu venovala dvakrát, 21.11. Následne 

bol rozpočet vyvesený 29.11. Rozdiel vo vyvesenom a v tom rozpočte, ktorý sme na finančnej 

komisii preberali, bol jedine v kapitálových výdavkoch. Ostatné bežné príjmy a bežné výdaje boli 

vlastne totožné. Následne, práve kvôli tomu, aby sme si vyjasnili aké kapitálové výdavky budú 

plánované, navrhnuté do rozpočtu, som zvolal ďalšiu finančnú komisiu a na tej komisii sme vlastne 

odsúhlasili posun tohto materiálu na naše dnešné rokovanie. Preto si myslím, že bol dostatok 

priestoru, aby sa poslanci vyjadrili. Dokonca tieto komisie boli organizované formou online. Čiže aj 

formou prezenčnou, aj zároveň paralelne formou online. Prihlásili sa na komisiu 21.11. aj 6.12. 

vlastne viacerí, ktorí neboli členmi komisie. Čiže mnohí poslanci dostali informácie. A ja som sa 

nedíval na hodinky, ako tu už pán Djordjevič nejakým spôsobom mi pripomenul, lebo už ich 30 rokov 

nemám. Takže sme rokovali dvakrát tri hodiny, minimálne, aj o tom rozpočte. Diskutovalo sa. 

Väčšinou pán Djordjevič, 99 percent na finančnej komisii. Takže preto som bol trošku aj mierne 

prekvapený, že prečo sme tu ešte aj procedurálne vlastne natiahli možnosť príspevku. No, a teraz 

k tomu rozpočtu. Rozpočet z môjho pohľadu naozaj je dosť iný ako v minulých rokoch, lebo 

kapitálové príjmy, aj kapitálové výdavky sú také, predovšetkým výdavky sú naplánované na 

extrémne vysokú sumu. Vzhľadom na to, že máme príjem z predaja plavárne a najmä z rozvoja. Čo 

sa týka ale bežných príjmov, aj bežných výdavkov, čo vlastne aj pán Havasi, aj pán Konečný 

naznačili, že v tých kapitolách, kde sú bežné výdaje, dotácie naplánované, aj šport, máme veľký 

problém, lebo príjmy bežné sa nám nezvyšujú. A práve v tom materiáli na začiatku je uvedené, že 

ako klesajú bežné príjmy, vlastne z hazardu. Podľa mňa, to asi ďalej bude pokračovať. Máme rôzne 

signály, že dôjde aj ku kompenzácii takýchto výpadkov, preto aj s tým súhlasím, čo napísal pán 

kontrolór vo svojom závere, že riziko toho rozpočtu je minimálne také, že budeme musieť zvolať 

ďalšiu finančnú komisiu a možno aj mimoriadne rokovanie miestneho zastupiteľstva, aby sme rôzne, 

neznáme príjmy zakomponovali do toho rozpočtu. A jeden príjem, ktorý ešte v tomto momente 

nemusí byť známy, ale bude možno známy o niekoľko minút, je práve aj zo všeobecne záväzného 



28 

 

nariadenia, ktoré súvisí vlastne s našim dnešným rokovaním, bod č. 9 o určení výšky príspevku na 

čiastočnú úhradu výdavkov v školských zariadeniach. Ak toto všeobecne záväzné nariadenie 

prijmeme, tak zvýšime si bežné príjmy zhruba o 20 – 25 000 EUR ročne. Čiže, potom môžeme o tých 

bežných príjmoch rozhodnúť, kde ich použijeme. A o tom rozhodneme zrejme na ďalšom miestnom 

zastupiteľstve formou zmeny rozpočtu. Čiže určité obavy, že na dotácie nemáme, na šport nemáme, 

na kultúru nemáme, práve by mali rozplynúť tým, že tie príjmy 25 000 budú. A postupne vlastne tie 

príjmy môžeme navrhnúť zmenou rozpočtu na ďalších rokovaniach. Takže to je z mojej strany 

všetko. Ďakujem pekne.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Nasleduje pán poslanec Djordjevič. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ: Ďakujem pekne. Nechcel som sa faktickou hlásiť, však v úvode 

odpoviem aj pánovi Haneszovi. On hovorí, že nie sú síce príjmy. No dobre, toto ani nebudem 

komentovať, že jak sa neponáhľa, ponáhľa. To nestojí za reč. Že ja som rozprával 99 percent. No 

preto, že jednak sa tomu rozpočtu stále venujem a jednak preto, že aj v predchádzajúcom bode pri 

plnení mali kopec nejasností a sa tu stále realizujú také veci, ktoré nikdy nie sú v rozpočte. A potom 

sa tu na úrade hľadajú kapitoly, z čoho by to mohli preplatiť. Ale o tom, potom. Dneska nebudeme 

v tomto duchu viesť zastupiteľstvo. Len vy hovoríte, aj pán starosta hovorí, o rozpitvanom rozpočte 

a vy hovoríte, že všetko sa muselo znížiť. Ale kapitola, pardón, prostriedok Služby v Podprograme 

Zveľaďovanie verejných priestranstiev, a na to ma upozornil kolega Konečný, stúpli z 10 000 na 

50 000. Hej? Nechcem to nazývať dajakou predvolebnou akciou, ale dobre. Vieme, poznáme svojich 

ľudí. Idem k rozpočtu. Prvý príspevok bude všeobecný. Druhý bude konštruktívny. Prvý príspevok 

je, teda v úvode chcem aj povedať o tom, že pán starosta hovorí o prelomovom roku, alebo historicky 

najvyššom. V tomto sa stotožňujem. Prelomový sa nestotožňujem, lebo v ďalšom roku nebude, 

vážení, 570 000 rezidencia Albelli, poplatku za rozvoj. Na to zabudnite, že ďalšie rozpočty budú tak 

silné. Hej? Je tu aj 200 000 EUR z predaja plavárne. To tiež nikdy nebude. To jednoducho, proste 

tento rok je také šťastie, že to tak vyšlo. Ale tu teraz ani sa nepreceňujme, pri všetkej úcte k niektorým, 

ale samozrejme hospodárne a zodpovedne vynaložme tieto prostriedky. A preto som rád, vďačný som 

úradu a som rád, že sú tu aj zástupcovia z Malej Prahy. Keďže v pôvodnom návrhu úradu, ktorý šiel 

na komisiu, čiže v pôvodnom návrhu rozpočte úradu Malá Praha ani nebola. Ale aj vďaka pánovi 

poslancov Konečnému, ktorý písal maily, aj ostatným, ktorí sme sa na komisii ozvali. Pán starosta sa 

usmieva, ale my vieme, čo sme dostali na komisiu a kolegovia potvrdia. V pôvodnom návrhu 

rozpočtu Malá Praha nebola. Čiže sme radi, že ste nás vypočuli a Malú Prahu zaradili. A teda, že aj 

vďaka nám sa tento projekt bude realizovať. No a o tom rozpitvanom rozpočte by som mohol povedať 

asi toľko, že keď v nejakej položke je napísané, že výrezy, orezy, zimná údržba, požičovne strojov, 

prístrojov. Ja ani neviem, že mestská časť v podstate má zopár zverených pozemkov, ale že ona 

potrebuje 50 000 a že toto je rozpitvané. Vedeli by sme o tom svoje. Tiež by som chcel povedať, že 

sa tu vyskytli v rozpočte projekty, ktoré nikdy neboli prejednané na komisii a potom ich aj 

v samotných návrhoch budem komentovať. Ako aj preto som si doniesol zoznam kontajnerovísk. 

A zrejme sa prihlásim ešte raz, alebo už sa môžem prihlásiť ešte raz. Aha, ospravedlňujem sa. No 

vidíte. Až tak ma kolegovia rozptýlili, že som zabudol. No, mám tu zoznam kontajnerovísk. 

V rozpočte sa objavilo jedno kontajnerovisko Rumanova, mimo obytnej zóny. Mám tu zoznam. 

Dokonca pán starosta, je tu akože prispievateľ, ktorý 14.10. tesne pred uzavretím, na základe 

pokynov. To vtedy mal na starosti pán Timko. Celkom slušný počet kontajnerovísk zaradil do tohto 

zoznamu. A sú tam aj požiadavky KOSIT. Potom je tam doslova poradovník zástupcov vlastníkov, 

ktorí čakajú roky. Zrazu sa tu ocitlo niečo, čo mi na komisii nebolo vysvetlené, aj keď som sa na to 

pýtal. Čiže, tu mám nejakú výhradu, že nerozumiem tomu. Aj keď hovorím, nič nemám proti tomu, 

aby okolie Kunsthalle bolo kultivovane udržiavané. Ale je to mimo obytnej zóny a v blízkosti je 

Vodná ulica, kde sú hlásené problémy. To určite kolegyňa Hulmečíková za tie roky vie. Čiže, prosím 

pekne, držme sa nejakého zoznamu a tento zoznam je najspravodlivejší. Toto je cesta. Všetko okolo 
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je cesta do pekla. Nehovorím o nejakej výnimočnej situácii, kde príde niečo úplne výnimočné, nový 

bytový dom atď. Na tejto ulici sa situácia roky rokúce nezmenila. Čiže, ale takto. To Dominikánske 

námestie. Poprosím ostatných, ktorí nevyužili možnosť nazrieť do projektovej dokumentácie, aby 

dneska sa veľa nepýtali. Lebo aj ja po práci unavený som prišiel a pán Kovács bol k dispozícii 

a diskutovali sme. Čiže tu mám len jedinú požiadavku na úrad, aby tieto návrhy predtým ako pôjde 

realizácia, jak sa povie, do výroby, boli prejednané s predávajúcimi a tak isto, aby bolo stanovisko 

ÚHA. Ale ako tak, nemám k projektu výhrady. Idem sa prihlásiť. No, čiže, aby som veľa nerozprával 

o tom rozpočte, som rád, že sú tu aspoň projektové dokumentácie Löfflerovho domu a Löfflerovho 

múzea, lebo to je vlastníctvo mestskej časti. tu sa 200 000 inkasuje z predaja vlastnej nehnuteľnosti. 

Aspoň sa tých 85 000 dáva do tej projektovej dokumentácie. Trochu ma mrzí, ale to nie je výtka ani 

tak na predkladateľov, lebo môžem tam dať pozmeňovák aj ja, že nedá sa viac napumpovať do 

lokality okolia Čižika, teraz v súvislosti so stavbou Albelli, lebo jednoducho nie sme my, mestská 

časť, od toho, aby sme stavali protihlukové steny, niekoľko stotisícové investície, to je mesto. Mesto 

svoju časť urobilo tým, že urobilo kruhový objazd alebo bude realizovať kruhový objazd. Tiež si to 

tam spočítam. Minimálne z pozície mestského poslanca som predbežne dojednal, samozrejme 

nemáme rozpočet schválený, že jedno z troch najzanedbanejších detských ihrísk v mestskej časti 

Staré Mesto pôjde práve v réžii, teda malo by ísť z balíčka mestskej zelene, ktorá každoročne dáva 

na opravy ihrísk peniaze. No, a druhé, to bude v pozmeňovacom návrhu, by som chcel riešiť, keďže 

sme sa bavili s pánom Kovácsom, že niektoré mestské časti riešia opravy detských ihrísk v správe 

mestskej zelene tak, že ich prevezmú na krátky čas do správy a potom ich odovzdajú. Lenže vtedy sa 

v podstate stráca investícia, je to účtovne, nie je v poriadku. Preto odporučil, že buď zobrať do správy 

celkovej. Tu by som úradu len dal na ramená ďalšiu údržbu, ďalšiu správu. Alebo navýšiť balík práve 

dotácií, kde bude dotácia aj pre Bocatiovu knižnicu a tak isto aj pre Úsmev ako dar. A samozrejme 

sa vyzve a odporučí sa organizácii správe mestskej zelene, aby sa zapojili do tohto projektu. A práve, 

boli požiadavky aj obyvateľov z Lomenej ulice na opravu tohto ihriska. Čiže z tohto balíka by sme 

vedeli si rozpočtovou zmenou vyriešiť dotáciu pre mestskú zeleň, ktorá by zrealizovala. Čiže viac 

ako pol milióna z tejto lokality, že bude to aspoň nejaká satisfakcia. Samozrejme, že je tam Lomená 

ulica, aj osvetlenie, aj revitalizácia verejného priestranstva. Čiže sa dostaneme na nejakú jednu pätinu, 

čo je určite lepšie ako nič. Prešiel by som k návrhom, aby som nezdržiaval, lebo každý by tu mohol 

niečo okomentovať, komu sa čo páči. Nie je to ani také jednoduché zostaviť. Tu sa zastanem úradu 

ako takého, že čím máš viac voľných peňazí, tým je ťažšie, lebo vtedy sa ti otvárajú možnosti. 

Predtým išlo všetko do plavárne, teraz sa otvorili. Bol medzi poslancami veľký záujem, čo sa týka 

Dominikánskeho námestia. Kolegyňa Torkošová, s ktorou som rozprával, mala dobrý nápad, že tá 

sobáška sa dá aj riešiť počas roka. Uvidíme ako budeme stáť s rezervným fondom. Či už výťah alebo 

klimatizácia, alebo aj nejaký úver. Myslím, že práve budeme tohto roku končiť úver s plavárňou, čiže 

úver, kde by sme platili dajakých 10 000 EUR ročne by nás nezabil. Idem na nejaké návrhy na 

uznesenia. Preto by som chcel poprosiť o chvíľku pozornosti. A tu by som začal. Napríklad 

pozmeňovacím návrhom, kde by sa pridalo na športové podujatia 6 000 EUR. Samozrejme s tým, že 

keď sa akcie nebudú realizovať, tak sa pružne v priebehu roka rozpočet prehodnotí. Čiže, Miestne 

zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Staré Mesto schvaľuje presun finančných prostriedkov 

z Podprogramu 1.8. Zveľaďovanie verejných priestranstiev, podkategória Bežné výdavky, 633 

Materiál -1 000 EUR. Potom je Podprogram 6.2. Podporná činnosť, Bežné výdavky, 633 Materiál -

5 000 EUR. A potom je Podprogram Športové podujatia + 6 000 EUR. Čiže toto podpisujem. Potom, 

samozrejme v súvislosti, čo som spomínal, s nezrealizovanou Dargovskou, kde pôjde síce investícia 

na kontajnerovisko na Dargovskej 3, je potrebné vyriešiť sľub občanom tejto lokality, kde sme do 

dnešného momentu poslanci v ich očiach ako klauni, ktorí chodili s anketou a nič sa tam neudialo. 

Čiže, dávam návrh na revitalizáciu priestoru na Dargovskej ulici. A tam navrhujem presun finančných 

prostriedkov v rámci jednotlivých položiek v Podprograme 1.8. Zveľaďovanie verejných 

priestranstiev, Kapitálové výdavky, 717 realizácie stavieb a ich zhodnotenia – zlučovanie 

a uzamknutie kontajnerovísk v zmysle spracovanej dokumentácie. Poprosím. Už nebudem mať 
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žiadne diskusné príspevky, ale chcem mať priestor na to, aby som dočítal uznesenia. Takže zlúčenie 

a uzamknutie kontajneroviska Rumanova -14 636 EUR. Presun na revitalizácia priestoru na 

Dargovskej ulici + 14 636 EUR. Len veľmi v krátkosti. Na odstránenie betónových častí, zatrávnenie, 

poprípade nákup nejakých lavičiek, eventuálna výsadba. Podpisujem. No, potom tu je ešte jedno 

uznesenie, a to je, súvisí s tým, čo som hovoril, že bude potrebné, keď chceme zrevitalizovať ihrisko 

na Lomenej ulici. A je to aj po diskusii s pánom Kovácsom efektívnejšie formou dotácie. Takže by 

sa do balíka, kde počítam už aj s pomocou pre Úsmev ako dar, ale budeme musieť redukovať na 

nejakých 100 EUR mesačne, čiže tam pôjde nejakých 3 600, Bocatiova knižnica 700. Drobná rezerva. 

Ale na ihrisko, pán Kovács povedal, že potrebujeme minimálne 15 000. Čiže tento balík potrebujeme 

nafúknuť na 20 000 EUR, vážení. A preto navrhujem presun finančných prostriedkov z Podprogramu 

1.8. Zveľaďovanie verejných priestranstiev, kategória Bežné výdavky, 637 Služby – 15 000 EUR. 

A Podprogram 6.2. Podporná činnosť, Bežné výdavky, 637 Služby – 5 000 EUR. Podprogram 6.1. 

Samospráva a vzťahy s verejnosťou doplniť nový text: 640 Bežné transfery - finančné prostriedky sú 

určené na transfery v zmysle VZN č. 1/2016 o poskytovaní dotácií z rozpočtu mestskej časti Košice-

Staré Mesto. Čiže predbežne by tam bolo ihrisko Lomená, Bocatiova knižnica, ktorú budeme dneska 

riešiť, a aj Úsmev ako dar. A potom nejaká rezerva, keby sme mali nejakého žiadateľa, ktorý by sa 

na nás obrátil, tam bude len rezerva, myslím že 600 EUR. Čiže to je v poriadku. No a keďže nám to 

tak dobre fungovalo, keď to bolo toho roku na krátko a sa nerobili vlastne žiadne presuny. Čiže, keď 

pán starosta v tomto roku nevykonal presun nad 5 %, nerozumiem, prečo sme sa vrátili opäť na 15. 

Myslím, že niekedy je dobré, že to zastupiteľstvo má kontroling. Čiže je tu sumárny pozmeňujúci 

návrh. Poprosím kolegyne o pozornosť. Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Staré Mesto ... 

Tam A. aj B je totožné, čiže schvaľuje rozpočet mestskej časti, aj B. rozpočet mestskej časti na roky 

2023 a 2024. C.  splnomocňuje starostu mestskej časti Košice-Staré Mesto podľa ustanovenia § 11 

ods. 4 písm. b) zákona č. 369/90 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov a § 14 ods. 3 

písm. d) zákona č. 401/1990 Zb. o meste  Košice v znení neskorších predpisov na vykonávanie zmien 

rozpočtu v tomto rozsahu: 1. aktualizovať rozpočet o zmeny v účelových dotáciách a grantoch, 2. 

vykonať úpravu rozpočtu výdavkov u vlastných organizácií o dosiahnuté vyššie príjmy oproti 

schválenému rozpočtu, 3. presuny prostriedkov v príjmovej časti schváleného rozpočtu, pričom sa 

celková výška príjmov rozpočtu MČ nezmení, 4. presuny prostriedkov vo výdavkovej časti 

schváleného rozpočtu v rámci jedného programu do 5 %, pričom sa výška rozpočtovaných výdavkov 

nemení a medzi jednotlivými programami do 5 %. Pritom limitom je suma celého programu, v rámci 

ktorého sa presúva, alebo z ktorého sa presun vykonáva. Uvedený limit platí na sumu všetkých 

presunov počas celého rozpočtového roka. Tohto roku nám to veľmi dobre fungovalo. D. žiada 1. 

informovať poslancov miestneho zastupiteľstva formou elektronickej správy o zverejnení 

zrealizovaných zmien rozpočtu, ktoré budú vykonané podľa bodu C. To bolo aj v minulom roku 

schválené. Ale 2.  je novum., a to predkladať na riadne rokovanie zastupiteľstva písomnú informáciu 

o zmenách rozpočtu vykonaných starostom vrátane ich odôvodnenia. Pardón. To bolo tiež. Ale 3. je 

novinka. Zverejňovať všetky verejné obstarávania a zabezpečovanie služieb na webstránke mestskej 

časti aj v sekcii Aktuality. Vážení, teraz boli verejné obstarávania po 5 kategórií, 5 klikov kým sa 

niekto dozvedel. A zázrakom, všetkých verejných obstarávaní sa zúčastnila nie tá istá firma, ale 

v každom len jedna firma. Neviem skade vedela. Asi každý deň sledovala mestskú časť, teda 5 krát 

klikala. A aby sa tomu zabránilo, aby tam bola vyššia kontrola, aby som poprosil, že keď kadejaké 

hlúpo ... nie že hlúposti, pardón, ale kadejaké veci vieme dať na Facebook, tak žeby aj mestská časť 

využila všetky komunikačné kanály. To znamená Facebook, aplikácia, web stránka na to, aby sa 

transparentne verejné obstarávanie uskutočnili. Aby sa zapojila do toho verejnosť, žeby každý o tom 

vedel, že sa niečo také deje. Aj poprosím kolegov o súčinnosť pri šírení týchto informácií. A skutočne 

vtedy vieme šetriť. Lebo keď sa zapojí viacej firiem a budeme mať reálnu súťaž, tak vieme aj lepšie 

ceny vysúťažiť. Čiže to je všetko. Tam je tiež termín: rozpočtový rok 2022. Podpisujem. Čiže dokopy 

4. Ďakujem pekne. 
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p. Petrovčik, starosta MČ: Nasleduje pán poslanec Konečný s faktickou, nech sa páči.  

 

p. Konečný, poslanec MiZ (faktická): Ďakujem pekne pán starosta. Moja faktická bola na kolegu 

v podstate s tým, že zaujal ma ten návrh toho detského ihriska na Lomenej kvôli tomu Albelli 

a podobne. Ja som si včera prešiel tie detské ihriská v obvode 1, ktoré sú tam v okolí. Je to Slovenskej 

jednoty, je to Haviarska a je to Lomená. Je to veľmi zanedbaný stav. Viem, že nie sú to naše ihriská, 

že ich kvázi nemáme v správe, ale doslova by som povedal, že pani Hulmečíková je z jednotky, Andy. 

To je socíkovský stav tých ihrísk. To je skutočne, akože bez moderných dopadových plôch, bez 

moderných prvkov. Toto je socík. Tieto tri ihriská tam v jednotke, to je naozaj veľmi zanedbané. 

Neviem aký je váš názor ostatných na tento presun, na tú dotáciu na ihrisko v tejto jednotke, Lomenej. 

Ale zámerne som si ich včera pozrel. Je to veľmi zanedbané. Dlhodobo hovoríme, že jednotka je 

najzanedbanejší obvod. Takže neviem, zvážme to. Takže sú to zanedbané veci. Však možno Andy, 

alebo pani Hulmečíková, viete lepšie. Ďakujem. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Pán poslanec Hanesz s faktickou. 

 

p. Hanesz, poslanec MiZ (faktická): Ja reagujem na tú, vlastne neviem ako to nazvať, na ten nával 

nápadov pána Djordjeviča. Smršť nápadov. Ako som vám už vlastne v predošlom svojom príspevku 

zdôraznil, mali sme dve finančné komisie. Ani na jednej finančnej komisii nebol predložený ani jeden 

z týchto návrhov. Čiže ja z princípu, kým nepoznám detailný dopad na ten rozpočet, tými hore dole 

posunmi, tak nemôžem sa stotožniť s tým, aby sme z miestneho zastupiteľstva urobili finančnú 

komisiu. Lebo vlastne to sa teraz deje. Mohol pán Djordjevič predložiť na jednej komisii. To je 

pravda, že vtedy sme mali predložený vlastne návrh rozpočtu ešte s následnými zmenami 

v investičných výdavkoch, ale nie v bežných. A toto tu, tie návrhy sa týkajú aj bežných. Áno. Tak 

nerozumiem, čo nemohol navrhnúť pred dvomi týždňami a prečo to vyťahuje teraz. Keď to nemohol 

urobiť 21.11, tak to mohol urobiť 9.12., keď už od 29.11., čiže 10 dní, visel tento rozpočet, ktorý 

máme predložený na tomto stole. Nevykrikujte pán Djordjevič. Neprepáčime, ja rozprávam. Takže 

toto tu, čo ste nám tu hodili na stôl, nikto z nás zodpovedne pri tomto stole nevie posúdiť, či to je 

zmysluplné, alebo nie. Ja určite to neviem posúdiť. A podľa mňa, nie je to téma na rokovanie. To 

môžete predložiť na mimoriadnom zastupiteľstve, ako zmenu rozpočtu. To áno. Predtým predložiť 

na riadne rokovanie finančnej komisie.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Dobre. Ďakujem pán poslanec Hanesz. Nasleduje o chvíľu pani 

poslankyňa Galdunová. Ale pred tým ešte. Ja som si to zobral, aby som vám trošku do ľudskej reči 

preložil, čo pán poslanec navrhuje. Takže v podstate, skúste ma pozorne počúvať, lebo aby sa nestalo 

to, čo niekedy pred rokom, že vás v podstate naviedol a potom ste niektorí ozaj aj ľutovali, že sa 

nechali chytiť do pasce. A teraz sa tu chystá niečo obdobné. Takže ja vás chcem poprosiť. Ozaj, na 

finančnej komisii pán poslanec vôbec toto neriešil, a na to sú tieto finančné komisie. Takže ozaj si 

nechal špecialitku a hrozienko zase zastupiteľstvo. A ozaj, skúste zvážiť, či sa necháte vtiahnuť do 

tejto jeho hry. Takže schvaľuje, navrhuje. Podprogram 1.8. Zveľaďovanie verejných priestranstiev -

15 000. To sú služby. Vysvetlím, o čo sa jedná. To znamená, pán poslanec ide občanom a aj vám, 

lebo ste občania v jednej osobe, minimalizovať výdavky na kosenie, odstraňovanie rôznych 

neporiadkov, ktoré máme v rámci mestskej časti. Rôzne plôtiky, betónové stavby, neviem čo. Čiže, 

keď toto schválite, ja vás potom poprosím, prestaňte mailovať a volať, že treba urobiť toto, hento, 

tamto, upratať tamto, pokosiť tamto. My, bohužiaľ, máme stále, aj po posledných zmenách, obrovské 

metre štvorcové v správe. To znamená, to sú zelené plochy plus celkovo parcely, o ktoré sa musíme 

starať. Neviem ako si, pán poslanec, predstavuješ, z čoho sa budeme starať o tieto parcely. A bude to 

vizitka nás všetkých, ako budú vyzerať tieto parcely, keď pán poslanec zoberie takmer všetky peniaze 

z tejto položky a dáva ich skôr na VZN. Tu vidím na 20 000 na to predmetné VZN. Však fajn, buďme 

sociálni. Som za. Ale skúsme byť sociálni, možno trošku tak aj zo svojho. Zo svojho. Neviem, či mi 
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rozumiete. Lebo je celkom ... Taký geroj viem byť aj ja. Škrtať a meniť, a presúvať z cudzieho. Ale 

skúste sa trošku pozrieť aj do svojej peňaženky. Lebo byť sociálni a 20 000 dať na to VZN, OK. Ale 

na úkor, že nebudeme občanom kosiť, pratať, starať sa, zametať? To myslíte vážne? Takže toto je 

jedna taká zaujímavosť, ktorú mi teraz doniesli na stôl. Potom tu máme to uzamykateľné 

kontajnerovisko. To nechám na vás. Ja, v podstate je to vaša voľba. Samozrejme, však myslím si, že 

všetci chceme, aby sa uzamykali kontajneroviská. A toto ja neriešim, či je, ktoré ide prvé, druhé, 

tretie. Nám, myslím, všetkým ide o to. No a potom tu máme ešte ďalšiu 1 000 Zveľaďovanie 

verejných priestranstiev, kde pán poslanec navrhuje zobrať z 1.8., čiže z toho zveľaďovania, čiže 

z toho kosenia, pratania, čistenia. A plus navrhuje Podprogram 6.2. z Podpornej činnosti. Čiže vám, 

páni úradníci, ide zobrať to, čo ... A zaujímavé, že ešte pred hodinou niekomu pridával. A vám ide 

zobrať, páni úradníci, za to čo ste predviedli hlavne v tomto roku, a aj v minulom. Tak pán poslanec 

vám ide zobrať 5 000 EUR. Takže aj na to chcem upozorniť kolegov poslancov. No a to všetko 

smeruje do športových podujatí, ktoré možno zase I. polrok ani žiadne nebudú môcť byť. Takže toľko 

k tomu. No a potom tu máme, na a to už je klasický rituál pána poslanca. Vždy na konci roka 

obmedzovať ma. Pán poslanec obmedzte ma aj na 1 percento. Vidíte, že aj tak nič nepresúvam. 

A v podstate si tým len niečo dokazujete. Ale keď to potrebujete, kľudne páni poslanci, dajte nie 5, 

dajte mi 1 percento, nula. A budeme sa tu stretávať každý týždeň, aby sme rozhodovali o 100 eurách 

presunov. Takže toľko z mojej strany. Zatiaľ. Dávam teraz priestor. Pán poslanec Djordjevič, 

faktická. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (faktická): Chcem, po tých obvineniach, že ja tu hrajem nejakú hru, 

ozrejmiť to v jednej minúte. V prvom rade začnem z konca, kde ste hovorili, že beriem 

zamestnancom. Ste neprečítali položku Materiál. Čiže ja im neberiem plat. Vy rozmýšľajte, čo 

rozprávate, lebo teraz ... ale teraz ma neprerušujte. Buďte taký dobrý. Materiál. Nie je toto. Keď tam 

sú písané skrine, žalúzie, tak jednoducho nech sa nekúpia. Keď tam má byť na šport, má. Keď sa 

nezorganizujú športové, sa presunie. Ja nevidím žiadnu tragédiu. Prečo som to neurobil? Presne kvôli 

takej reakcii. Desiati poslanci, s ktorými sa dá komunikovať, tieto maily dostali. Bohužiaľ, ostatní 

nie sú partneri na diskusiu, čo ma presvedčili. Vôbec tu nehrám žiadnu hru. Je to presne reakcia na 

to, čo robíte vy teraz. Beriem, že máte výtku, že 20 000. To nie je sociálne. To sa má schváliť. A tam 

som povedal, že by bolo ihrisko. Ale keby bol legislatívny problém s tým, že VZN, že práve mestskej 

zeleni. Ja som povedal, a celý čas som na komisiách hovoril, že sa veľmi málo peňazí dáva do tejto 

lokality. Ja som chcel dať na Lomenú ulicu. Pán starosta, chcete si nechať vysvetliť, alebo budeme 

60? Ja veľmi slušne rozprávam. Nechajte ma ešte 20 sekúnd rozprávať. Aspoň odpoviem na to, čo 

ste povedal. Bavme sa korektne. Prečo Lomená? Povedal som x krát, že celé peniaze idú z dotácie. 

Pán Kovács odporučil, nie že on odporučil. On ma na to nenavádzal, aby nebol konfrontovaný. 

Povedal, že jedna z možností je dotácia. Ja viem prísť teraz škrtnúť ďalšiu investičku, čo teraz 

hovoríte, že kontajnerovisko. Dargovská je morálny princíp, je záväzok obyvateľom. Bolo to 

publikované. Preto Dargovská. Preto Rumanová, lebo držím tu zoznam, kde tu nie je. Čiže ona by 

mala ísť preč, sa škrtnúť, dať peniažky na Dargovskú. Ja len z toho balíka 723 000, ktoré sa tam 

napísali, môžem čerpať na presun. A keď hovoríte, že mám nájsť peniažky na Lomenú. Ja viem nájsť 

peniažky na Lomenú, ale jednak ju nemáme v majetku. Čiže potom by som musel len zaviazať 

miestne zastupiteľstvo, žeby muselo ako prevziať a rokovať s mestom atď. Ale zobral by som peniaze 

z Dominikánskeho námestia. My sa všetci zhodneme, že jedno ihrisko musíme tým občanom urobiť. 

A ja viem teraz prísť. Kľudne, neponáhľame sa nikde, preboha. Ja kľudne viem prísť a ponížiť 

Dominikánske námestie 20 000 a dať, pardón -15 000 a pôjde na Lomenú. Potom poviete, že beriem 

z Dominikánskeho. Veď kľudne si dajme aj 10 minút pauzu a nebudeme sa teraz vyhýbať pohľadom. 

Normálne poďte ku mne, normálne sa dohodnime. Ale nech aj poslanci sa vyjadria, či chceme tú 

Lomenú urobiť, alebo nie. To je jedna vec tá Lomená. OK. Tu som sa vyjadril. No, to je Lomená, že 

keď odtiaľ, ale vy poviete, že peniaze na kosenie. Tak ako v minulom roku ste si vedeli vystačiť 

s 11 000 a teraz ste napumpovali 51 000. Ja vás nechcem obviňovať. Ja nechcem tu teraz populisticky 
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rozprávať, že idete 5 násobne zvýšiť položku, lebo chcete ukázať, že budú čisté ulice, bo ide kampaň, 

bo chcete kandidovať atď. To sú politické hry. Vy povedzte ... Lebo vy poviete, že či idem zobrať 

z ulice. A vy mi povedzte, pán starosta, či sa 5 násobne zvýšil počet plôch, ktoré sa kosia. Čiže ... 

A prečo nie na komisii. No presne preto, že vy ju vediete. Tiež nie ste pre mňa partnerom, pán Hanesz, 

na diskusiu. Všetko, čo sa povie, sa zneužije. To je zo skúsenosti. Presne by tu bol týždeň na to, žeby 

sa poslanci ovplyvňovali. To si ja myslím. To nemôžem tvrdiť. Žeby sa poslanci ovplyvňovali a aby 

sa nejaký iný názor pretláčal. Tak OK. Poďme sa baviť. Preto je aj diskusia. Nájdite riešenie na 

Lomenú. Beriem späť. Na Dargovskej a Rumanovej trvám. A na športových podujatiach tak isto 

trvám, lebo tam som zobral z balíka, kde je 50 000. Tam keď je šetrenie, a keď nebudete v tom balíku 

vedieť vychádzať, my si vieme zrobiť hocikedy mimoriadne zastupiteľstvo. Veď je tu rekondičné 

centrum seniorov, kde je lockdown, nechodia. Aj tam sa dá ušetriť. Hovoríte, že športové projekty 

nebudú. Ale tým dôchodcom ste sa neopovážili ukrátiť 2 500, lebo oni sú chránená kategória. Veď 

ani oni nebudú chodiť do toho rekondičného, vážení. Alebo, pán starosta, alebo mal som prísť 

a povedať, že vy nebudete potrebovať, pardón. Nebudete vedieť dotovať ... Teda, mal som povedať, 

že netreba robiť akcie pre denné centrum a mal som vám škrtnúť z repre fondu, lebo by som povedal, 

že toho roku nebudú? A z toho mám dať na šport? A potom zase budem u dôchodcov ten, ktorý ide 

proti údajne nim? Čiže, tu nemajte mi za zlé, alebo nejaké osobné. A nedávajte to do tej polohy, že 

ja beriem z ulice. Vy mi ukážte, kde mám zobrať. Športová komisia jednoznačne je za to, aby išli 

peniaze do športu. Dargovská. Viem z morálnej hľadiska dokázať, že 2021 bola schválená. Tu je 

zoznam kontajnerovísk. A tá posledná vec. Vyriešte ju vy elegantnejšie, ako urobíme ihrisko na 

Lomenej. Z tej oblasti ide 570 000 EUR. Na Lomenú OK, garáže, svetlá. A ešte čo? Tak to je 

najhoršie ihrisko. Áno, je to hanbou správy mestskej zelene. A budeme sa teraz pýtať a prosiť ich? 

Tak pomôžme. Dostali sme peniaze, dajme ich do tej oblasti. Keď máte lepší návrh, predložte mi ho, 

prerušme rokovanie. Ďakujem.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Dobre. Ďakujem. Takže pokúsim sa odpovedať na tieto niektoré otázky. 

Čo sa týka detského ihriska Lomená ulica. Myslím si, že vedľajšie ihrisko na Slovenskej jednoty, to 

znamená umiestnené hneď za Čižikom, je oveľa v horšom stave ako na Lomenej ulici. Áno, 

zhodneme sa. Myslím, že väčšina. Takže myslím si, že keď sa bavíme o detských ihriskách v tejto 

lokalite, tak by mala byť jasná postupnosť. Najprv rekonštruovať to, ktoré je ešte, z ktorého zúri 

socializmus, a nie to, ktoré je v podstate porevolučné. Tak to nazvem. Takže v tomto, vážne, verím, 

že zvíťazí zdravý rozum. A keď už má byť ozaj z týchto dvoch ihrísk, tak je to to na Slovenskej 

jednoty, vedľa toho nášho crossfitového ihriska, lebo vážne, je to hanba nás všetkých ako vyzerá toto 

detské ihrisko a Lomená, si myslím, že je oveľa modernejšia. Takže nerozumiem, že prečo tu stále 

riešime Lomenú. Čo sa týka Lomenej a lokality okolia Lomenej ulice. Pokiaľ som dobre rátal, ideme 

tam investovať takmer 80 000 EUR do tejto lokality. My veľmi dobre komunikujeme a počúvame 

občanov z tejto lokality. Myslím si, že máme tu aj, pán Timko môže potom povedať, poďakovania 

konkrétnych osôb, že aj oni zažívajú to, čo ešte nikdy nezažili od tohto úradu, že ich počúvame 

a projektujeme veci pre nich v tejto lokalite. Už niektoré sa urobili a niektoré ďalšie sa teraz, aj vďaka 

vášmu schváleniu rozpočtu, urobia. Takže to je toľko k Lomenej ulici. Hovorím. Je tam takmer 

80 000. Sú tam, nové osvetlenie. Je tam, vlastne ten priestor medzi garážový. A množstvo iných 

drobností, ktoré ... plus to ihrisko. Samozrejme nie je Lomená bude, keď bude to hneď vedľajšie. Ale 

stále sa bavíme o lokalite okolia Albelli, aby sme takto kompenzovali to, čo tam teraz títo obyvatelia 

musia trpieť kvôli tejto výstavbe. Takže toľko k tomu. Čo sa týka ... Áno, ešte bola otázka, že ... 

A doteraz sme nemali v správe toľko parciel, že je tam zrazu 50 000? No tak ja poviem stručne 

a potom dám slovo pánovi Kovácsovi, následne pánovi Timkovi, aby vám, pán poslanec, vysvetlili, 

čo riešia každodenne. S kým riešia, čo riešia a prečo je tam 50 000. Vaša rétorika, že lebo kampaň. 

No tak držte si túto rétoriku, ale my vychádzame z faktov. Poprosím pána Kovácsa, aj pána Timka, 

aby predostreli fakty, prečo 50 000. Nech sa páči, dávam slovo. 
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p. Kovács, vedúci referátu MiÚ: Ďakujem pekne. My sme sa pustili niekedy na prelome mája 

a letných mesiacov do obstarania kosby respektíve čistenia náletových rastlín, ostatného neporiadku, 

odpadu na území mestskej časti. Máme niekoľko katastrálnych území. Rozdelili sme to na celky, 

pretože hneď na začiatku sme si boli vedomí, že všetko nedokážeme urobiť. Reálne, v tom čase, jedna 

kosba od správy mestskej zelene by stála cez 100 000 EUR. Jedna. Čiže to nie je, že my sme si 

navýšili. My ani v tomto návrhu nemáme dosť na plnú starostlivosť o spravované územie. My sme 

len navýšili tú položku o to, aby sme dokázali urobiť nejaký štandard. Ale ešte stále to nie je ideálne. 

Čiže naozaj, táto položka je prudko podhodnotená oproti reálnej potrebe. To hovorím zodpovedne. 

Viem to preukázať aj prieskumom trhu, aj dokladmi. V podstate vidíte aj vy sami, podarilo sa nám 

vysúťažiť lepšie tie kosby. Sú lacnejšie, ale stále je to nedostatok oproti reálnej potrebe, s ktorou sa 

dennodenne stretávame. To už kolega Timko by vedel porozprávať, lebo naozaj je toho veľa. Tie 

nálety a tie zanedbané plochy, ktoré sú, sú nejaký deficit. Hej? Lebo v podstate nálety inváznych 

rastlín, a ostatné, sa vytvárajú niekoľko rokov. Lenže oni tu sú a my sa s tým vysporiadať musíme. 

Ďakujem. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Nech sa páči, pán Timko. 

 

p. Timko, vedúci referátu MiÚ: Dobrý deň, ešte raz, všetkým. No, ja to len doplním, že občanov 

zaujímajú bežné veci na dennej báze. To znamená, ako povedal Oliver, tu nejde len o kosenie. Tu je, 

napríklad teraz hrabanie lístia, ale nie o hrabanie, o jeho odvoze. Park Angelinum, predpokladám, že 

uznávate, že to je naša plocha. Napríklad teraz, od minulého týždňa, mám početné urgencie, že to tam 

nie je pohrabané, že lístie zanáša odpadové kanály na cestách. A my tam vlastne môžeme poslať tak 

3,5 človeka. Aj keď to pripravíme, nemáme to ako odviezť. Takže dnes máme nakopené lístie na 

Svätoplukovej. Zajtra som musel objednať kontajner a poslať tam ľudí, aby samozrejme urobili to, 

čo proste je našou povinnosťou, lebo to máme v nájme. Ale tu ide aj o iné veci. Proste ide o bežnú 

údržbu. Dovolíte, páni poslanci, pani poslankyne, keď vy chcete pozornosť, tak aj chcem pozornosť. 

Ináč nemá zmysel, aby som rozprával niečo. Ďakujem pekne. Takže, denne komunikujem s ľuďmi, 

denne mi píšu, denne mi volajú a denne chodia. Pokiaľ nie je pandémia, tak aj osobne. Rozprávam sa 

s nimi ľudským tónom, a nie úradnícky. Zvykol som si na to 30 rokov vo firme, že s ľuďmi sa treba 

rozprávať ľudsky. To znamená, keď oni majú nejaké požiadavky, tak im ich splním, lebo sú to pre 

mňa zákazníci. Je to taký proklientsky prístup. Ak to neviem splniť, minimálne im poradím 

a odkážem ich samozrejme aj na mesto. Samozrejme, nie všetko je v našej kompetencii. Ale všetko, 

čo môžeme, a chceme, tak to aj musíme urobiť. Hej? Čiže tie peniaze proste nás teraz totálne dorazili 

tohto roku, kde ja som nevedel cez hospodársku správu objednať ale ani, obrazne, ani jednu metlu, 

ani jeden šrubovák. Nemali sme nástroje, nevieme vypíliť jeden plôtik, vyrezať jednu náletovú 

drevinu, lebo nám flexa skolabovala. Nemali sme kotúč na ňu atď. A kolegyňa, šéfka finančného, ma 

už ani nemohla vidieť na chodbe. Obrazne povedané. Proste, skutočne sme nemali peniaze na bežnú 

údržbu, na to čo vy v domoch potrebujete. Keď vám prdne kotol, tak si opravíte súčiastku tak, že si 

to proste kúpite. Nekúpite si nový kotol. Tak prečo presúvate, tak ako vlani, peniaze, ktoré 

potrebujeme na dennodennú prevádzku, ktorú ľudia ocenia, vedia, vidia ju a samozrejme, že ju 

žiadajú. Tu som sedel, volala pani z Magurskej 8, aby sme prišli opraviť vložku na kontajnerovisku 

Magurská 8. No nemôžeme prísť opraviť niečo, na čo nemáme peniaze, aj keď je to naša povinnosť. 

Úplne elementárna vec. Dokonca lacná, hej, v tejto chvíli. Ale už nemáme peniaze ani na to. 

Skutočne, ja počúvam tých ľudí. Nejde mi o, vôbec ... Priznám sa, že mňa teší aj to, keď v Šaci je 

niečo urobené pekne. Ja to neberiem tak úplne lokalisticky, a tak ako vy. Ja myslím globálne, konám 

lokálne. Ale skutočne tie peniaze potrebujeme len na to, na nič iné. Pán poslanec, je to tak, naozaj. Ja 

vás môžem ubezpečiť, že máte veľmi dobré návrhy mnohokrát, ja s vami súhlasím. Ale tentoraz, 

musím povedať, že vlani bolo naplánovaný nejaký obnos, to som ešte ja plánoval. Zrazu tam ten 

obnos nebol a v polke roka už sme sedeli a krčili ramenami, že nevieme plno vecí urobiť. Takže o nič 

iné nejde. Ja robím tiež pre ľudí. My robíme všetci pre ľudí.  
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p. Petrovčik, starosta MČ: Dobre. Ďakujem veľmi pekne. (pozn.: diskusia mimo záznam) Však sa 

hláste faktickou. Dobre, však nám povedia, aj keď na tabuli to nevidno. Ja ďakujem veľmi pekne. 

Myslím si, že áno, bude priestor. Ono je to, viete, tak, že ... Ja si myslím, že všetci, ako tu sedíte, aj 

vrátane pána navrhovateľa, pána poslanca Djordjeviča, pochopíte, že tu nie je priestor na politické 

hry a predvolebné kortešačky, ale vážne na logické argumenty. Treba vlastne na tie fakty reagovať. 

A vlastne pán Timko to povedal presne detailne z praxe, podľa nejakých drobností, že s čím sa tu 

každodenne stretávame. A verím tomu, že vy veľmi dobre viete, o čom rozprávame. A vážne, 

skúsme, keď aspoň my všetci ostatní dvanásti, prestať hrať tieto hry. Lebo, samozrejme, najlepšie je 

škrtnúť, zobrať a potom o polroka volať, pýtať sa. Jak že to nie je urobené? Hľadajte. Vy ste tam na 

úrade od toho, aby ste hľadali zdroje. Áno, ale my nie sme čarodejníci. Takže, vážne, pristupujme 

k tomu zodpovedne, logicky. Buďme aj sociálni. Ale zase opäť pripomeniem. Pozrime sa aj osobne 

každý, či sme sociálni len z peňazí úradu, ale či by sme nemali trošku byť všeobecnejší, aj osobne 

sociálni. Lebo rozpočet samozrejme je od toho, aby sa presúvali peniaze, nastavili tak ako treba. Ale 

chcem vás poprosiť, vážne, poďme, držme sa logiky a racionality. Lebo potom, keď spustíme teraz 

iracionalitu, tak tu dnes budeme sedieť do večera a bude z toho veľká neplecha. Ďakujem. Pani 

poslankyňa Faťolová s faktickou. 

 

p. Faťolová, poslankyňa MiZ (faktická): Ja by som na tento bod, tých 50 000 výdavky za služby a kde 

sú zahrnuté naozaj likvidácia odpadu, výruby, orezy stromov. Máme veľmi veľké územie, ktoré 

máme v správe na mestských pozemkoch, ktoré sú vo vlastníctve mesta. Pamätáte sa, keď sme 

nastúpili na tieto mandáty, tak sme hneď na začiatku riešili to, že tie mestské pozemky vrátime a sme 

sa aj uzniesli na tom, naspäť mestu a nebudeme spravovať. Vytypovali sme niektoré. Je to celá 

Kuzmányho, poviem pravdu. Naozaj, možno aj tých 50 000 je málo, keď to chceme robiť poriadne. 

Ale dajme tie pozemky mestu niektoré, ktoré nepotrebujeme a nás takto zaťažujú. Ja sa pýtam. 

Dostávame od mesta nejaký príspevok na údržbu a kosenie? Nedupľuje sa tuná údržba? Pretože ja 

vidím na pozemkoch, ktoré sú v našej správe, chodia kosiťáci kosiť. Nemáme tu dvakrát dupľované 

výdavky? Alebo respektíve, nemôžeme dostať nejakú mapu, presne o ktoré parcely sa staráme, ktoré 

kosíme, ktoré rúbeme, ktoré orezujeme? Teraz, likvidácia odpadu. Donekonečna my budeme ten 

odpad znášať, ľudia vynášať. Ja vidím, z mestskej polície, keď bola tá správa napísaná. 7 prípadov 

tam bolo riešenie vynášačov odpadu, alebo ako by som povedala. Tí, čo sa hrabú v kontajneroch. 

Nejakých cez sto, neviem teraz číslo, cez stovku tam bolo riešenie priestupkov, čo sa týka 

komunálneho odpadu. A predpokladám, asi veľkú kapacitných alebo veľkorozmerových odpadov pri 

tých našich kontajnerových stojiskách. Tak aj tu chcem apelovať aj na ľudí, na občanov. Keď budete 

donekonečna vynášať tie odpady a my to budeme musieť donekonečna vynášať, tak tam sú tie 

výsledky, tam sú tie peniaze stratené, ktoré by sa mohli investovať do verejných priestranstiev a na 

iné investície. A nielen chodiť a znášať, a my s vozíkom donekonečna budeme chodiť a pratať potom. 

Čiže ďakujem. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Hej, reagujem pani poslankyňa. Aj z tvojich slov vlastne 

dedukujem, že vážne, musíme vysvetliť asi ešte raz, pánom Kovácsom, ten stav. My sme odovzdali, 

áno zo správy, veľa, v rámci hlavne Kuzmányho sídliska, kde ... Myslím si, že skôr máme byť vďační 

mestu, že sa nám v podstate aj takmer o to aj oni starali, lebo správne, v podstate keby išli presne 

podľa milimetrov, čo majú kosiť oni a čo my, tak to by ste ináč videli ako by Kuzmányho sídlisko 

vyzeralo. Takže, aby bolo jasné odkiaľ kam prichádzame, kde sa nachádzame ... Lebo mám pocit, že 

už, už nič skoro teraz nemáme, tak nie. My aj po tejto zmene máme toľko plôch a toľko majetku 

v správe, že ozaj 100 000 je málo, nie 50 000 na tieto bežné výdavky. Takže len aby sa vedelo. 

A samozrejme, však vieme, čo sa odovzdávalo a vlastne čo aj teraz ešte sa odovzdá. Takže nech sa 

páči, faktická, pán poslanec Djordjevič, 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (faktická): No, a sme v bode, kde súhlasím s tým, že mohol som to 
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rozoberať na finančnej. By sme tam neboli 3 hodiny, ale 6 hodín. A teraz. Mohol úrad, pán Hanesz, 

mohol úrad povedať navyšujeme z 10 na 50, lebo toto, toto a podložiť číslami? To bolo povedané, 

veľa, to bola údajná kosba. Teraz, napríklad neviem, či viete, mestské zastupiteľstvo už zajtra bude 

brať lesík nad Námestím Osloboditeľov, nad ihriskom. Pán starosta dávno mohol dať, len bál sa, že 

mesto tam povolí garážový dom. Plochu na Kuzmányho, kde je, na neviem, 15 000, 10 000 štvorákov. 

Treba ju kosiť. Ja netvrdím, že nie je čo robiť s tými 50 000. Ale nikto mi nepovedal, že 50 000. 

A z čoho ste vypočítali? Len tak? Veď je zoznam. Doneste ho, aj po zastupiteľstve. Chcem vidieť, že 

je požiadavka na 50 000.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Pán poslanec, vôbec si sa na finančnej komisii touto položkou nezaoberal, 

ani si nepoložil otázku. Vkuse ste riešili kapitálové výdavky, pokiaľ viem. Bol som prítomný na tejto 

komisii. Takže poprosím, nerobte si z nás dobrý deň a srandu. Keď vás to tak zaujíma, mal ste sa o to 

na finančnej komisii zaujímať. Bol tam celý úrad, celé oddelenie, predseda finančnej komisie. Takže, 

keď chcete, môžeme sa tu teraz do večera baviť o konkrétnych položkách v rámci bežných výdavkov. 

(pozn.: diskusia mimo záznam) Ja vám nič nebudem vracať. Dobre. Nech sa páči. Prihláste sa, 

poprosím, normálne do diskusie. Nech sa páči, pani poslankyňa Faťolová s faktickou.  

 

p. Faťolová, poslankyňa MiZ (faktická): Pán starosta, čo ste hovorili, že sme vrátili mestu tie 

pozemky. Prevzali všetky, ktoré sme žiadali alebo bol výber? 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Áno, prevzali všetky. Postupne, a teraz to končí týmto najväčším, a to je 

ten lesík, ktorý len teraz budeme na mestskom zastupiteľstve odsúhlasovať.  

 

p. Faťolová, poslankyňa MiZ (faktická): Čiže už nám ostanú len tie, ktoré sme si ponechali, ktoré 

sme nevrátili vlastne.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Áno. A keď má z vás tu niekto pocit, že to nie je tak, tak môžeme prípadne 

začať menovať, o ktoré lokality sa jedná. 

 

p. Faťolová, poslankyňa MiZ (faktická): Netreba.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: A čo všetko tam treba robiť. 

 

p. Faťolová, poslankyňa MiZ (faktická): My si to vieme pozrieť potom v tých dodatkoch o správe. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Pán Timko vám môže povedať, koľko stojí jeden kontajner naplnený 

lístím. Nikto vám to zadarmo neodpratá. Nikto vám zadarmo nepozametá, nikto vám zadarmo 

nepokosí a nikto vám zadarmo nepohrabe. (pozn.: diskusia mimo záznam) Ja robím pre občanov 

a verím, že všetci chcete robiť pre občanov. (pozn.: diskusia mimo záznam) S akou kampaňou? Nech 

sa páči, pán Timko, keď ešte chcete detaily. Poprosím vás, kľud v sále, pán poslanec. 

 

p. Timko, vedúci referátu MiÚ: Prepáčte, ešte by som chcel tebe, pani poslankyňa, vysvetliť to 

kosenie. Samozrejme, že správa mestskej zelene má svoj pasport a že niektoré plochy kosí ako keby 

aj za nás. Ale tu je aj opačný systém, a teraz je to posledný rok badateľné, že keď chceme od nich, 

aby nám napríklad urobili orezy juniperusov, napríklad na venčoviskách alebo ihriskách, tak už padla 

doba, kedy to bolo za naše modré oči a dobré vzťahy. O to teraz ide, že proste nám povedali, že áno, 

ale dajte si objednávku. Chcel v Malej Prahe pán Konečný urobiť orez stromu, tak už bohužiaľ to 

nešlo len tak, že po kamarátsky, ale jednoducho n a tvrdo objednávka a faktúra. A tie faktúry nám 

pristávajú na stole. A keď som chcel naposledy, ešte na jeseň, nejakú takúto vec urobiť. Stále máme 

požiadavky na tie juniperusy, vieme o čo ide. Tak som povedal, že chceme vystaviť objednávku, tak 
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všetci odpadli a samozrejme, ja a občania za dverami tak isto. Takže napríklad aj na toto. To je 

vysvetlenie pre teba. A to, že robíme nad rámec. No, ono keď sa rozfúka to lístie, tak samozrejme, že 

vo finále ľudia padajú jak hrušky. Volajú nám, mne, že je to šmykľavé atď. A ja samozrejme, že 

kontaktujem magistrát. Viem, čo je mojou povinnosťou. Viem, kde končí alebo začína zodpovednosť. 

A obvykle mi povedia, že do týždňa to bude urobené. A taká pani mi zavolala, zase sa opakujem, že 

pred troma dňami mi to hlásila, nikto neprišiel a vás pozdravuje všetkých pánov poslancov, lebo ona 

si to nejako splietla, že keď prídete za ňou s podpismi, že nech neočakávate od nej nejakú priazeň, 

lebo toto nie je možné. Do troch dní to nebolo upratané. Bodka. Šup a už švacla telefónom. Tak 

neviem ako vy, ale ja som tu pre občanov. A mne to je jedno ako komu to čo patrí, a vyšlem tam 

svojich ľudí. Ale musia mať nástroje a musia mať skutočne aj nejakú techniku. Tak aj na to pôjdu 

peniaze. Ak si myslíte, že ich vyhadzujeme z okna, povedzte to tým ľuďom do očí. Ja im to hovorím 

do očí.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Dobre. Ďakujem. Faktická, pán zástupca Ďurica. 

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ (faktická): V podstate, ide len o to, tak isto ... Myslím, že takto to 

bolo naozaj detailne vysvetlené zo strany pána Timka, zo strany pána Kovácsa. Pre všetkých kritikov 

z radov poslancov. Veď dajme úradu priestor, aby sa realizoval a potom kritizujme, že prečo sa veci 

nedejú. Ale keď nedáme ten priestor, nedáme tú najpodstatnejšiu ... Pre ľudí je to najpodstatnejšia 

položka, hej, zveľaďovanie verejných priestranstiev. Je to to, čo občan vidí. Je to tá služba, ktorú 

očakáva od tohto úradu. A my, keď obmedzíme tie finančné prostriedky na tieto služby, na tieto 

elementárne služby, tak potom na čo tu všetci sme? Hej? Otázka je tá. Však ten občan chce vidieť 

výsledok. Keď zavolá, má nejaký problém, chce vidieť riešenie. Na venčovisku spadol strom, zlomil 

sa plot, nevedeli sme ho pozvárať. Občan volal. Vidím, že ste to urobili, ale je to len tak drôtikom 

zmontované. Hovorím, áno, lebo nemáme zváračku. Hej? To je len tak úplne jeden z mnohých stoviek 

príkladov.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Pani poslankyňa Galdunová 

 

p. Galdunová, poslankyňa MiZ: No, kolegovia, ja troška sa posuniem ďalej. Na poslednej finančnej 

komisii každý ešte teda mal možnosť vyjadriť sa k daným kapitálovým výdavkom. Kto, akú má svoju 

prioritu. Vzhľadom na to, že keď sa pripravoval rozpočet, každý z nás poslancov mohol dávať svoje 

návrhy. Na poslednej finančnej komisii som sa v podstate ako jediná teda ozvala, že podporujem aj 

projekt Malá Praha, podobne ako kolega Konečný. Ale keďže Martin nie je súčasťou, alebo teda nie 

je členom finančnej komisie, nebol prítomný, tak som to teda ešte zdôraznila. A máme tu tak isto 

zástupcu z Malej Prahy, a chcela by som vás teda poprosiť o slovo pre hosťa. Ďakujem pekne. Je to 

pán MUDr. Jenčo. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne. Ak je všeobecný súhlas. Takže dávam priestor 

nášmu hosťovi, vítam pána doktora. Nech sa páči, máte slovo. 

 

p. Jenčo, občan MČ: Dobrý deň prajem. Ďakujem, že ste ma takto prijali, dali mi slovo. Tí, čo ma 

poznajú, ma poznajú. Tí, čo nevedia, že som trošku razantnejší, rýchlejší. Som v podstate najmladším 

prednostom najväčšej kliniky lekárskej fakulty. Som chirurgom tvárovým, som lekárom záchrannej 

služby. To znamená, možno toľko pracovného času, koľko trávim v práci, mnohí z vás ani nevideli, 

ani nepočuli. Lebo keď máte nad 300 hodín mesačne na výkaze, je to viacej. Bohužiaľ, vypočul som 

si debatu a na to už budem nadväzovať, čo sa týka Malej Prahy. Bolo sľubované bývalých garnitúr 

mnohokrát pomoc, finančná pomoc, rekonštrukčná atď. Nechcem o tom rozprávať. Nadviažem na 

dvoch veľmi diskutujúcich, ktorí tu rozprávali, čo sa týka upratovacích prác atď. Môžem vytknúť 

pánovi starostovi, že si robí kampaň, môžem vytknúť pánovi poslancovi, že tak isto tuná rozpráva 
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nejaké veci, ktoré sa mi nepáčia. Čiže pravda ja 50 : 50. Ale poviem vám, že Malá Praha pol roka 

nebola kosená, že ju my občania kosíme, že lístie si hrabeme sami. A ja, keďže mám veľké auto, si 

vyvážam lístie sám. To znamená, tých 50 000 asi nebude málo. A rad radom ďalšie veci. Či to je 

upratovanie snehu, solenie. Či tam prší a je blato atď. Nerozprávam o kontajneroviskách, ktoré tu 

teraz rozoberáte, ktoré sú v dezolátnom stave. Ktoré naši spoluobčania rozoberajú dennodenne. Ani 

jeden z vás nedvihne tú rukavicu, lebo neviem kde bývate a jak máte zabezpečené kontajneroviská. 

Ale my hygienické rukavice a nosíme to sami. To znamená. Prečo, jaký je problém s tým, že niečo 

sa na podporu dá, na občanov? Žijem tam 36 rokov ja, 45 rokov moji rodičia. Sme poslední v našom 

vchode, ktorí sú pôvodní obyvatelia. A toto tam nikdy nebolo. Posledných 10 rokov čo sa tam deje 

a nikto nám nevyhovie, nikto nám nepomôže. A trápime sa, ako vieme. Na druhej strane poviem, že 

Malá Praha 2 dostala podporu od minulej garnitúry atď. Majú krásne urobené. Čo je problém? Majú 

urobené, nemajú kde parkovať. Parkujú v našom vchode. Prídu ľudia, ktorí sú 24 hodín, 36 hodín 

v práci, prídu pred svoj blok, nemajú. Nie že vonku. Ja si aj zaplatím. Ale nemáme kde. Vojdeme 

dnuká do dvora, nemáme kde, lebo zo susedného vchodu všetci parkujú u nás. Cez pracovnú dobu, 

keď niekto ide domov, nevojde, pretože z techniky všetko parkuje u nás, aby nemuseli platiť vám, 

mestu. Šetria peniaze. Bolo niekoľko projektov tam na to a boli dokonca aj peniaze vyzbierané na 

bránu. Dodnes stojí tá brána tam, ktorá je nefunkčná. Boli vyzbierané peniaze aj na diaľkové 

ovládače, a tých peňazí niet. Koľkokrát obyvatelia Malej Prahy 1 boli oklamaní? A už toho máme 

fakt dosť. To som chcel vám povedať a zároveň ale vás poprosiť tú vec, aby konečne sa pohlo aj nám 

niečo. Lebo ja nemám pocit, že niekto si tu robí teraz nejakú predvolebnú kampaň, alebo niečo také. 

My, Malá Praha 1, určite tento pocit nemáme. A to trvá už roky. Ďakujem vám. A ešte som chcel len 

povedať, že je tam veľmi veľa ľudí, ktorí ... Nie politická strana, ale pomáhajú mestu. Ja som 

prednostom tuná cez cestu na klinike. Či to bolo veľké testovanie, do troch dní sme urobili, pomáhali 

mestu. Teraz sme získali poverenie na veľké očkovacie centrum. Sme ochotní ísť do spolupráce 

s mestom. A zase bude profitovať aj mesto z toho. Staré Mesto nech má. A ďalší takíto občania sú 

v tej Malej Prahe, ktorí boli ochotní, ktorí by chceli pomôcť, prospešní pre svoju mestskú časť. No, 

len bohužiaľ. Jakú požičala, takú vrátila.  

 

 p. Petrovčik, starosta MČ: Dobre. Ďakujeme veľmi pekne. Nasleduje pani poslankyňa Hulmečíková. 

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ: Ďakujem pekne. Nechcela som začať Jarnou, a vôbec som 

nechcela o nej nechcela hovoriť, či o Malej Prahe hovoriť. Ale keď pán doktor tu bol, tak chcem 

povedať, že toho roku sa zmenil zákon, ktorý umožňuje obciam prispievať a financovať stavby, ktoré 

sú aj nie vo vlastníctve jeho, čiže mestskej časti alebo mesta. Takže preto môžeme toho roku niečo 

do tej Malej Prahy dať. To je po prvé. Odišiel. Tak to je jedna vec. Druhá vec je, že je to, že ten 

pozemok nie je mestský. Tak preto sa nemohlo. Teraz sa bude investovať. Tak neviem prečo také 

rozhorčenie. A čo si tam obyvatelia vyberali peniaze a s prepáčením, minulý týždeň sme sa dozvedeli, 

že to prepil niekto a zomrel na to. Tak za to nemôžu poslanci. Lebo to nám občania tam hovorili v tej 

Malej Prahe. Takže, zase, bude sa investovať. Dalo sa, takže nevidím tam žiadny problém ja v tej 

Malej Prahe. A postupne tak sa môže urobiť ako Malá Praha 1, alebo 2. No proste tam sú 1, 2. Ale 

vrátim sa k predloženému rozpočtu. Opäť budem apelovať na úrad, že druhý rok sa neobjavuje medzi 

kontajneroviskami Stará baštová. Minulý rok pri rozpočte som na to upozorňovala. Teraz opäť na to 

upozorňujem, že Stará baštová je vyhodená zo zoznamu, pretože vraj, dostala som odpoveď na 

finančnej, že stojí to veľa peňazí. Tak, či stojí veľa alebo nestojí, tak tam budeme rešpektovať bordel, 

špinu a inde budeme robiť kontajneroviská? Tak prosím a apelujem na úrad, aby konečne Stará 

baštová sa objavila v zozname a detto Jarná, pri materskej škole. Tam to bolo, som čítala minulého 

roku list, ktorý písala obyvateľka na úrad. Bolo jej to prisľúbené, a opäť nič. Tak nerozumiem tomu, 

podľa čoho sa vyberajú tie kontajneroviská. Nehovorme o tom, že sa vyberajú podľa toho, že kde je 

viac špiny, lebo je tam rovnako špiny. Každé kontajnerovisko je znehodnocované tým bordelom, 

a ešte keď zafúka vietor. To je jedna vec. Druhá vec. Bola by som rada, alebo vrátim sa k tým 
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dotáciám. My sme hovorili na dotáciách, pán starosta, keď ste boli pripojený. Zaujímavé, že sedeli 

sme na úrade a sme nevedeli o tom, že ste pripojený, lebo vaše meno sa nespomenulo, že ste 

pripojený, ale to nevadí. Ale hovorili sme aj na prvej, aj na druhej finančnej komisii o tom, že treba 

nejaké peniaze vyčleniť na dotácie. Na prvej finančnej sme sa dohodli, že úrad bude hľadať finančné 

prostriedky. Na druhú finančnú s ničím neprišiel úrad, že z čoho zobrať a dať na dotácie. A dohodlo 

sa, že necháme to na zastupiteľstvo, čiže sa niečo nájde. Bude sa hľadať v poslaneckom zbore, že 

prídu poslanci s návrhom. Takýto bol záver. Takže zase nebudem ani obhajovať, ani protirečiť 

poslancovi. Plní to, na čom sme sa dohodli, pretože úrad neprišiel s návrhom na dotácie. A to, že 

nedali sme toho roku ani korunu do dotácií, tak je to smutné. Ale spomeniem, že nehovorme tuná na 

zastupiteľstve o sociálnosti, pretože my poslanci neznamená, že musíme dávať na Facebook, že 

pomáhame sociálne slabším, hľadáme formy ako im pomôcť. Takže nevyčítajme si tu, že či sme 

sociálni, alebo nie sme sociálni. To je jedna vec. A druhá vec je, že je to prvýkrát v histórii 

samosprávy, keď ide menej peňazí na sociálne slabších ľudí. Ďakujem. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: No, tak na toto musím reagovať, lebo toto už ... Prepáčte, pani poslankyňa, 

všetka úcta, ale to ani neviem ako čo mám na to povedať. Na sociálne výdavky nikdy nešlo tak málo 

... Chcete povedať, že my nenavyšujeme? Veď každý rok sme takmer zvyšovali príspevky 

dôchodcom. Robíme všetko možné. Snažíme sa, či už v rámci denného centra, či príspevky na 

stravovanie, či máme to VZN o vianočných vlastne tých príspevkoch jednoročných. Čiže, a vy 

poviete, že znižujeme výdavky na sociálnu sféru? To poviete vy, ktorej sestra pracuje na tomto 

príslušnom oddelení? Čiže aj vďaka tomu by ste mala mať detailný prehľad o tom, čo všetko robíme. 

A teraz počúvam ja tieto doslova nepravdy? Vážne, to sa musím ohradiť akože. My za úrad robíme 

maximum pre to. Je tu aj pán poslanec Priester. Potvrdí, robíme, či už pán poslanec Konečný. My 

vážne robíme maximum, aby sme vedeli pomáhať. Veď bol tu pán Dráb – Úsmev ako dar, tú akciu, 

ktorú sme robili. (pozn.: diskusia mimo záznam) Ale však na to tu sedíme, ale povedať, ale tu sa 

bavíme o Úsmev ako dar. Potom sa tu bavíme, ešte bude bod programu o tej knižnici, požiadavka. 

Ale ako toto povedať na účet úradu, to prepáčte, to ma osobne uráža, ako štatutára tohto úradu, tejto 

mestskej časti. Zvlášť od vás, ktorá ste niekedy sedela tu, za týmto stolom a teraz si dovolíte takto 

poukazovať na toto. Akože, vážne, nehnevajte sa, ale niekedy je lepšie si kusnúť do jazyka. Ja som 

akože, chápem každý nemáme svoje dni, som tolerantný človek. Ale akože, vážne, skúsme sa trošku 

... Prestaňme už politizovať. Ja neviem čo máte, pani poslankyňa, ja som vám nič neurobil, ani úrad. 

Tak nerozumiem, prečo sústavne potrebujeme ako takto bojovať. Však poďme, hľadajme cestu 

riešení, hľadajme cestu ako vieme týmto ľuďom pomôcť. Veď hovorím, Úsmev ako dar, sme našli tú 

cestu. Poďme ďalej hľadať, veď ja sa tomu nebránim. Ale nie formou, že zoberiete 15 000, plus ešte 

nejakú 1 000, že niečo vyše 16 000 z týchto bežných výdavkov, kedy budú občania sa brodiť v lístí 

a vysokej tráve, a neočistených chodníkoch, lebo my sme sociálni a potrebujeme na VZN. OK, ale 

hľadajme to inde. No, lebo ja mám niečo v talóne, ale ešte čakám ako sa vyvinie diskusia a rád to 

predložím za úrad, lebo bol som vlastne vyzvaní, že úrad nepredložil nič. Takže tak. Ďakujem. Nech 

sa páči, pani poslankyňa Hulmečíková. Ešte pardón, je tam procedurálny návrh. Pán Djordjevič. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (procedurálne): Vôbec nechcem kecať, nič. Chcem vyriešiť to. Lomenú 

vyriešime inde. Procedurálny návrh, môže byť všeobecná zhoda, že pôjdem upraviť uznesenie, lebo 

už nemám počet diskusných príspevkov. Nechcem toto rozširovať. Nie, netreba mi pauzu. Ja som tú 

Lomenú chcel, preto sa zdá balík 20 000 vysoký. Lomenú dneska vypustím, nájdeme možnosti, či už 

z rezervného fondu, kde bude Dargovská nezrealizovaná, sobáška atď. Vyriešime tú Lomenú. Čiže 

toto dneska ... Som človek, ktorý je ochotný konštruktívne rokovať. Tých 15 zredukujem na 5, alebo 

povedzte mi, pán starosta, či je lepšie 2,5 a 2,5, aby som toto ... A necháme tam na tie dotácie len 

tých 5 000, čo je na základe žiadostí. (pozn.: diskusia mimo záznam) Nie, nie, šport je samostatné 

uznesenie. To nesťahujem. Chcem uznesenie stiahnuť, kde som pridal 20 000 na dotácie, kde 

necháme len 5 000, alebo som ochotný ísť aj na 4 500. To bude Úsmev ako dar, tam im chcem dneska 
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odklepnúť 3 600 EUR a 700 Bocatiovej, to je 4 300. Čiže posledný môj kompromis je ísť na 4 500 

z 20. Viem to ísť, pán starosta, dopísať?  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Toto nie je priestor na procedúru. Toto je priestor, že si dáme o chvíľku  

prestávku a budeme sa rozprávať. A nebudeme tu cez procedurálny jak na tureckom trhu, ak súhlasíte 

pán poslanec. Takže nech sa páči pani poslankyňa s faktickou. 

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ (faktická): Pán starosta, pravdepodobne ste nepochopili, o čom som 

hovorila. Hovorila som o príspevkoch pre sociálne slabšie rodiny. Máme v rozpočte na tento rok 

5 000 EUR, pritom tento rok 2020 čerpanie bolo nad 6 000. O tom hovorím. A hovorím o číslach, 

o ktorých sme sa bavili aj na komisii poslednej, pred pár ... neviem, týždeň, či dva týždne dozadu. 

Takže budem rada, keď mi nebudete podsúvať takéto informácie, ktoré sú nepravdivé. 

A v poslednom čase veľmi rád používate slová útočné na moju osobu. Poprosím vás, aby ste s tým 

prestal.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: To je, viete, tak, pani poslankyňa. Ako daj, taký požičaj. Ale verím, že 

sme sa len nerozumeli. A toto nedorozumenie, čiže keď, tak sa ospravedlňujem a som zle rozumel 

tomu návrhu. Takže OK. Verím, že sa to vydiskutuje. Takže nech sa páči, pán poslanec Hanesz. 

 

p. Hanesz, poslanec MiZ: Ďakujem pekne za slovo. Ja som sa prihlásil možno pred polhodinou, 

a medzitým toľko vecí odznelo, že zrejme budem rozprávať trošku iným spôsobom, ako som to ešte 

pred polhodinou chcel. Ja by som chcel poprosiť všetkých, aby boli trpezlivejší a aby sa 

nerozhodovali dnes o takých návrhoch, ktoré jednoducho nemáme riadne premyslené. A máme 

príležitosť na finančnej komisii si to premyslieť. Na kultúrnej komisii, keď sa jedná o rozpočet športu, 

kultúry, aj na tej sociálnej komisii. Takže, buďme trpezlivejší. Pán kontrolór povedal, že riziko nášho 

navrhovaného rozpočtu je práve také, že jednoducho zajtra mesto. Tam sa niečo schváli, môže to mať 

dopad na náš rozpočet, na náš príjem. Vieme o tom, že chystá sa nejaká kompenzácia za príjmy, ktoré 

neplynú z hazardu. Takže my tých bežných príjmov pravdepodobne budeme mať viac, ako to máme 

v rozpočte. Navyše som zdôraznil, že ak schválime v 9. bode zmenu nášho všeobecne záväzného 

nariadenia o určení výšky príspevku na čiastočnú úhradu výdavkov v školských zariadeniach, tak 

opäť budeme mať 25 000 navyše. A tieto požiadavky na presun budú zbytočné, lebo jednoducho na 

tie dotácie tiež vieme niečo dať, aj na šport vieme niečo dať. Takže buďme trošku trpezlivejší. 

S vysokou pravdepodobnosťou, v priebehu januára, možno najneskôr začiatkom februára, bude 

zvolané ďalšie miestne zastupiteľstvo, kde my môžeme schváliť zmenu rozpočtu. A neverím tomu, 

že v priebehu januára tu bude toľko športových podujatí, že jednoducho nebudeme mať ich z čoho 

financovať. Takže buďme trošku trpezlivejší. Čo sa týka dotácie. No, platí to isté. Máme na stole dva 

návrhy. Jeden 700 EUR, druhý 7 000 EUR, čo je trošku viac ako sme zvyknutí, že od nás niekto 

požiada. Ale nemusíme my o tom rozhodnúť dnes. My môžeme o tom rozhodnúť aj v januári, aj vo 

februári, aj v marci, keď už budeme mať jasnejší ten rozpočet, koľko na tie dotácie sme schopní dať. 

Takže trošku toho napätia, podľa mňa, uberme. Nevyhrocujme to zbytočne, lebo naozaj náš rozpočet 

je teraz nejako navrhnutý, ale nie je to vtesané do kameňa. Však my môžeme ten rozpočet postupne 

meniť, keď už zodpovedne sa vieme rozhodnúť, že odkiaľ, kde máme dať peniaze. No, a teraz k tej 

téme, kvôli ktorej som sa pôvodne prihlásil. Kapitálové výdavky, ako som spomenul, tak však oni sú 

vyššie, ale aj kapitálové príjmy. Ale bežné výdavky, tam sme na tom, tam je obrovský problém. Však 

z hazardu máme obrovský úbytok. Ale ceny materiálu, čo pán Djordjevič povedal, že iba materiál, 

akože iba z materiálu ide ubrať, idú hore. Ceny služieb idú hore. Ceny energií. Však vieme, že ako 

sa to všetko pohne hore. Však krompáč dneska už nestojí koľko stál pred rokom. To znamená, že 

zamestnanci úradu presne vedia, že keď im zoberieme z údržby, tak to bude problém. Však budú 

musieť vysvetľovať občanom, že tí nešťastní poslanci sa postarali o to, aby sme boli chromí, aby sme 

nemohli vykonať, čo po nás chcete. A keď budem konkrétny, tak body ako 1.8. program 
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Zveľaďovanie verejných priestranstiev. Však v roku 2020 sme na to mali schválené 61 230. To, že 

sme si to v roku 2021 ubrali, priznám sa, že ja som ani nebol pri schvaľovaní, kvôli rodinným 

záležitostiam, toho rozpočtu v marci tento rok. No ale, tak prečo sme to dali na polovicu? A teraz, že 

to chceme mať na 64 000. No tak jasné, že to je málo. A pán Djordjevič navrhuje z toho ubrať. No 

však aj ja môžem v Malej Prahe naďalej strihať ten živý plot. Mňa to nebude bolieť. Na to mi nikto 

nedá peniaze. V poriadku. Však obyvatelia niektorí tak isto sa chovajú voči vlastnému prostrediu, že 

naozaj sa o to postarajú, pohrabú to lístie. No, ale zase nie je to možné paušalizovať na celé Staré 

Mesto. Proste nemôžeme ubrať z takých položiek, ktoré z titulu inflácie jednoducho pôjdu hore, či 

chceme, či nechceme. Takže ešte raz. Trpezlivo vyčkajme. Tento rozpočet nie je zlý. Podľa mňa, mali 

by sme s ním súhlasiť a potom ho postupne precízovať, v januári, vo februári. Toto je ako, čo ja 

navrhujem. Ďakujem pekne.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Pán poslanec Priester s faktickou. 

 

p. Priester, poslanec MiZ (faktická): Ďakujem pán starosta. Dobrý deň kolegovia. Ospravedlňujem 

sa, že som meškal. Prišiel som trošku do rozbehnutej debaty, takže som sa nechcel hneď vyjadrovať. 

Najprv som chcel pochopiť, že kto o čom vlastne rozpráva, aké sú fakty. Musím potvrdiť slová pána 

starostu, že už sme spolu rozprávali, keďže som predseda sociálnej komisie a hľadali sme riešenie 

ako by sme mohli tento rozpočet navýšiť. Lebo je pravda aj to, čo povedala pani poslankyňa 

Hulmečíková, že vlastne už tento rok sme minuli viacej peňazí ako je v rozpočte na ďalší rok. Ale 

tak isto aj pán poslanec Hanesz má pravdu, že budú tam ešte nejaké úpravy toho rozpočtu. Takže, 

podľa mňa, peniaze sa na to nájdu, len bude treba potom prijať zmenu a úpravu rozpočtu. Tak ako 

sme to robili tento rok, to urobíme jednoducho aj na ďalší rok. A ešte možno za mňa by som povedal, 

že síce peniaze z hazardu sú skvelá vec, lebo je ich kopec, alebo bývalo ich kopec, avšak si myslím, 

že najlepší by bol celoplošný zákaz hazardu v meste. Síce by všetky mestské časti utrpeli, ale ľuďom 

by sa tým pomohlo. Ďakujem.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Pán poslanec Havasi.  

 

p. Havasi, poslanec MiZ: Ďakujem za slovo. Tiež som sa prihlásil dávnejšie. Viem súhlasiť s pánom 

Haneszom. Áno, že bolo by to proste možno zbrklé, takto na poslednú chvíľu meniť rozpočet. Aj pán 

starosta spomínal. Ale chcel by som pripomenúť, že vlastne spomínali ste, že 29. už visel rozpočet. 

Stále, odkedy ja som predsedom športovej, kultúrnej a školskej komisie, stále sa snažíme a doteraz 

to bolo tak, že stále pred zasadnutím finančnej komisie, máme nejaký návrh rozpočtu. Tu teraz 

pozerám. Dňa 2.11. poslala pani Fábryová návrh, interný list, rozpočtu na rok 2022. Olympiáda detí 

905 EUR, Plávajú celé Košice 2 600 EUR, Beh o pohár starostu 2 500 EUR, Oprášme korčule 1 200 

EUR, Plavecké preteky detí 950 EUR. Vlastne to nebol náš nápad. Ide to z úradu. A tým pádom 

vlastne, že my môžeme mať hocijaký výstup, keď sa to nedostane do rúk finančnej komisie, aj keď 

to iba odporúčame, stráca to význam. Tu sa znevažuje vlastne nie naša práca, ale práca pani 

Jarošíkovej a Fábryovej, ktoré vymýšľajú nové akcie, organizujú deti, obvolávajú. Ja viem, ako dá 

sa, samozrejme. Vieme, že keď sa škrtá rozpočet, školstvo, kultúra a šport, to je na prvom mieste. Aj 

iné, keď sa škrtá rozpočet o 10 percent, o 20 percent. Ale zo 7 500 na 1 500, to je neviem, približne 

80 percent, aj to sa dá. Samozrejme, všetko sa dá. Len nejako tie informácie nedôjdu k nám, a tým 

pádom naše zasadnutie je úplne zbytočné. A potom dostávame vlastne do rúk hotovú vec, že nastáva 

taká situácia, že keby sme to vedeli dopredu. Samozrejme, hádali by sme sa, zastávali by sme sa 

istých vecí. Ale my vlastne o tom nevieme. (pozn.: diskusia mimo záznam) No však, ale to bol návrh 

z úradu. Preto hovorím, že veľakrát, aj na zastupiteľstve vlastne, vec ako taká je druhoradá a osobné 

konflikty sú na úplne prioritných prvých miestach. A neriešime vec, ale riešime vzťahy. Ďakujem 

pekne.  
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p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne. Pán poslanec Konečný, nech sa páči. 

 

p. Konečný, poslanec MiZ: Ďakujem. Ja len k takému, tiež možno aj svoj osobný názor a možno pred 

hodinou ešte, tá prestávka, a kolega Djordjevič, s tebou, pán starosta. Dobre, že bol prínosný poznatok 

pána Kovácsa, ktorý nám tu vykreslil aké výdavky, alebo koľko ten podprogram a ten bod obsahuje. 

Je len poviem teraz. Nebudem hovoriť za nikoho iného, hoci sme sa s tým bavili, s poslancami. 

Poviem za seba, svoj názor, ako človeka, ktorý si pozeral ten rozpočet, hľadal ten rozpočet, kde čo 

ubrať, zobrať, alebo inak zmeniť. Viem, že nemôžeme meniť kapitálky a bežné. Tak isto som dospel 

k tomu, že keď som si pozrel ten rozpočet za rok 2021, navrhované na rok 2022, tento konkrétny 

podprogram 1.8. Videli sme tam tohto roku 11 000, budúci rok 2022 - 50 000, navýšenie o 40 000. 

Ja, ktorý nie som znalý tých faktov, ako pán Kovács, ako pán Timko, ktorí nám tu povedali, logicky 

pozerám. O 40 000 navyše? Zaujímavé. Z toho snáď by sa dalo niečo ubrať. Beriem. Teraz sme sa 

dozvedeli túto informáciu. Ale tak isto si myslím, že je legitímne, že sme hľadali nejaký priestor, 

nejaký manévrovací priestor, ale je to o tom, aké sú priority tohto zastupiteľstva, vedenia tejto 

mestskej časti. Či to pôjde do toho, do toho. Je to nejaký konsenzus, je to hľadanie riešení, je to 

prienik. Nemôžeme, podľa mňa, jeden aspekt života človeka ponížiť na nulu. Napríklad tento šport, 

že 1 500. To je nič. To je, neviem ako to mám nazvať, že nula. A nejaký aspekt života človeka 

vyzdvihnúť natoľko, že tam trepneme milión. Neviem sa s tým stotožniť. A s tými dvoma vecami sa 

neviem stotožniť doteraz, že na šport ostane 1 500 a na to VZN, z ktorého sa pomáha, 0. Prosím aspoň 

o nejakých pár tisíc zvýšiť. Teraz, je tu 50 000. Keď sa tá 50 poníži na 45 a tieto veci sa vyskladajú 

aspoň niečím, alebo nejak. Chápem, že 20 000 sa zdalo šialené, to pôvodné. (pozn.: diskusia mimo 

záznam) Hej, ale na niečo. Rozpočet ako taký nie je zlý, kvalitný, makali ste na ňom. Naozaj, ja 

chcem oceniť. Ale s týmito dvoma vecami, ako člen tejto komisie a človek, ktorý toto rieši, sa neviem 

stotožniť s 0 a s 1 500 na šport. Toto ma trápi. Ďakujem. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Nasleduje pán zástupca Ďurica. 

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Ďakujem pekne. Už sa nám tie témy prelínajú. V podstate, ako 

ideme v poradí, tak chce reagovať asi na niečo spred niekoľkých desiatok minút. Ja len by som sa 

chcel vrátiť. Pani Hulmečíková, obvod 1, náš obvod. Stará baštová, áno. Súhlasím s vami. 

Komunikujem s pánom Kovácsom. Naozaj, tlačíme to ako to len pôjde. Tam na Starej baštovej, tam 

je viacej vecí, ktoré treba vyriešiť. Osvetlenie ulice, osvetlenie podchodov, dokončenie prvkov na 

ihrisku a samozrejme tie kontajnery, ktoré zbytočne zaberajú parkovacie miesta. Kľudne by sa mohli 

vsunúť niekde na trávnik, na nejakú plochu. Tlačíme to. Ono, veľa vecí, ktoré možnože nezaznejú tu, 

tak interne sa rieši. Viem, že tam pamiatkari mali nejakú výhradu, ale takto, ešte aby som pokračoval 

ďalej. Stará baštová je jedna téma. Verím, že sa nám to podarí, vybojujeme to. Ďalšia vec, Lomená. 

Kvitujem, áno, tlačme do Lomenej peniaze, ale uvedomme si. Sú aj iné ulice v Starom Meste. Každý 

asi tlačí tú svoju oblasť. Štefánikova napríklad. Najdlhšia jednosmerka v Starom Meste. Strašne veľa 

bytových jednotiek. Nič sa tam neudialo. Ani jedno euro nejde do Štefánikovej. Preto verím, že mesto 

má v rozpočte naprojektované veci, ktoré tam treba riešiť. Hej? Prechod pre chodcov, osvetlenie, 

Kasárenské námestie, Štefánikova. Ďalej, chodníky, nájazdy pre kolobežky. Stále ide oproti bicykel, 

kolobežka po Štefánikovej. Proste x vecí, ktoré naozaj treba riešiť. Veľmi kvitujem Dominikánske 

námestie. Viem, že je to taká, možno citlivá téma, ale chcel by som vám povedať. Nie je to nejaká 

predvolebná záležitosť. Naozaj. Od prvého dňa, ako sme nastúpili, riešime tie stánky nešťastné, 

dlažbu, celú organizáciu dopravy. Čiže budem rád, keď podporíme túto položku. Naozaj je to 

potrebné. Je to aj turistická atrakcia. Je to také nové, sekundárne, by som povedal, centrum vedľa 

Hlavnej. Čiže to Dominikánske námestie by bolo dobré podporiť. A dúfam, že pán doktor, ktorý nám 

pred chvíľkou adresoval nejaké výtky, príde nám potom aj poďakovať a oceniť Malú Prahu, že sme 

vyrozpočtovali naozaj nemalé prostriedky na dvor, ktorý je v podstate, dá sa povedať, zaujímavý pre 

toho kto tam býva, ale nenakukne tam nikto kto chodí okolo. Ale je tam množstvo bytov, treba to 
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podporiť. A keď to neurobíme my, ťažko povedať, či to urobí budúce zastupiteľstvo. Čiže, myslím 

si, žeby sme to mali schváliť. Ďakujem. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. S faktickou pán poslanec Djordjevič, 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (faktická): Ďakujem pekne. Samozrejme, že však to bol vtedy návrh už 

minulého roku pozmeňovací, že sa dala projektová dokumentácia. Čiže nikto tú Malú Prahu 

nespochybňuje. Je tam potreba, je tam 20 – 30 ročný dlh. Toto vôbec nie je problém. Trochu som 

možno nie celkom správne vyhodnotil, alebo nechal som sa naviesť. Nebudeme to diskutovať. 

Budeme mať priestor, keď bude prestávka, ohľadom tej dotácie. Možno, áno, lebo sa tým pádom 

muselo z bežných výdavkov. Takže ja ten návrh zredukujem potom na 5 000, ale dobre. Len chcem 

povedať to, že keď som ich hľadal v kapitálkach, tak úrad mi za týždeň zrobil to, že zo 70 000, čo bol 

návrh jeden rozpočet, urobili druhý, sa navýšili kontajneroviská na 120 000. Hej? Čiže, ja teraz mám 

škrtnúť s tým, čo je zverejnené a nejaký obyvateľ z Kuzmányho mi povie, že ty si mi škrtol 

kontajnerovisko. To sa nedá. Preto jediné, ktoré sa dá škrtnúť je práve tá Rumanová, ktorá nebola 

v poradovníku. To je celé.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Pani poslankyňa Blaškovičová. 

 

p. Blaškovičová, poslankyňa MiZ: Ďakujem pekne. Ja som myslela, že sa nemusím ozývať, ale 

musím. Pán starosta, prekvapila ma vaša reakcia na pani Hulmečíkovú, a vôbec na kolegov 

poslancov, pretože naozaj, my nemáme povinnosť byť ticho na zastupiteľstve k akémukoľvek bodu. 

Aj k rozpočtu sa naozaj môžeme ozývať a môžeme podávať pozmeňujúce návrhy. Ja od začiatku, ako 

som sa dozvedela, že máme na šport 1 500 EUR, tak mi bolo jasné, že to proste treba riešiť. A keď 

to v tom návrhu je takéto, tak treba dať pozmeňujúci návrh na zastupiteľstve. Tam nie je o čom 

rozmýšľať, žeby sme to tu nepodali. Ďalšia vec. Ja som o tom hovorila aj na sociálnej komisii. Ta 

požiadavka na pokračovanie projektu, s ktorým sme sa tak chválili do médií a bola tlačovka s pánom 

Radom Drábom, tak sme predsa hovorili verejne, že budeme tento projekt, tento pilotný projekt, 

podporovať. Takže si myslím, že aj tá žiadosť je absolútne legitímna. A keď to nemáme v rozpočte 

sociálnej komisie priamo, tak to treba riešiť nejakým VZN. To, že chceme pomôcť knižnici, lebo vo 

VZN sme vždy mali 0, tak ja si myslím, že všetci sme tu kultúrni a v živote sme nejakú knižku 

prečítali. A je nám jasné, že knižnica nemôže plniť svoju funkciu, pokiaľ tam nemá nové knižky. My 

sme túto žiadosť na Starom Meste mávali 30 rokov, odkedy som tu poslankyňou. Naozaj tá knižnica 

hľadá finančné prostriedky a oslovuje mesto, mestské časti, aby sme proste pomohli. Však je to pre 

ďalšie generácie, je to pre naše deti. Takže mne sa, jasné že sa mi vidia tieto požiadavky legitímne 

a myslím si, že naozaj, toto je to miesto, kde o tom treba hovoriť. A súhlasím s tým, čo hovoril pán 

Hanesz. Keď vieme o tom, že nám pribudnú finančné prostriedky za navýšenie poplatkov zo škôlok. 

Vieme o tom, keď to schválime v ďalšom bode. Prosím, prečo ideme to takéhoto konfliktu a nevieme 

sa dohodnúť, aby jednoducho úrad prišiel s tým, že dobre, teraz položku, o ktorej vieme, že aj 50 000 

na tú údržbu zelene nám bude málo. Tak teraz tam dajme 40 000 a tých 10 000 dajme na šport, dajme 

na to VZN. A keď prídu ďalšie peniaze ... Viete, vždy je jednoduchšie dať peniaze na to, že treba 

kúpiť chlieb, ako to, že pôjdeme do kina, alebo pôjdeme si zahrať futbal. Takže nech máme istotu aj 

my, ktorí sme v tých komisiách. Tak ako hovoril pán poslanec Konečný, Peťo Havasi. Prerozdeľme 

teraz tie prostriedky, aby sa ten šport navýšil, aby boli peniaze na VZN. A na údržbu zelene, je jasné, 

že keď tie peniaze budú, tak tam tie peniaze prídu, lebo je to nevyhnutné. Tak skúste vymyslieť takýto 

kompromis, ktorý sa mi zdá prijateľný a myslím si, že všetci by sme ho mohli takto schváliť. 

Ďakujem. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne za veľmi podnetný príspevok. Áno, veď ja v tomto 

sa plne stotožňujem. Ja určite nie som proti. Ja som za, aby sme ozaj išli do týchto projektov a na toto 
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VZN presmerovali tieto financie. Mal som len problém, odkiaľ. Hej? A toto je vlastne, na tom vznikol 

ten problém. A presne, ako bolo povedané, stále aj bude ten rozpočet vo vývoji, čiže tam budú tie 

ušetrené nejaké financie v rámci tých poplatkov za škôlky. Len zase sa potom musím vrátiť 

k ďalšiemu z tých štyroch pozmeňovacích návrhov pána poslanca Djordjeviča, kde obmedzuje zase 

tie percentuálne na 5 percent, tie možnosti presunu. Čiže tam potom zase sa vrátim, čo som už 

povedal, potom sa tu budeme musieť doslova kvôli každej zmene sto eurovej stretávať. Vy na 

komisiách, a tu na zastupiteľstve. Takže ja by som ešte dal slovo pani poslankyni Faťolovej. 

 

p. Faťolová, poslankyňa MiZ: Ďakujem pekne. Takže teraz ja si dám taký vstup k tomu rozpočtu 

a budem to bodovať. Po prvé, k Malej Prahe. Som za túto investíciu, aby sme ju zrealizovali v zmysle 

projektovej dokumentácie, ktorú máme, ako, čiastočne spracovanú. Aby som uviedla na pravú mieru. 

Tento dvor, ako pozemky, sú vo vlastníctve Železníc Slovenskej republiky. Dlhé roky to tak bolo, 

nikto sa o nich nestaral. Zato ten dvor je taký zanedbaný, ako je. My sme to, neviem, teraz 

v poslednom období zobrali do správy, alebo nájmu. Teraz neviem presne, či jedno alebo druhé. 

(pozn.: diskusia mimo záznam) Alebo už dávnejšie. No, tak dávnejšie. Čiže, a keďže vyšiel ten zákon, 

že môžeme investovať do toho cudzieho majetku, tak poďme a zveľaďme to, ale mám jednu 

podmienku. Prosím vás všetkých, aj občanov. Aby to bolo niekde podchytené, že keď my dáme tie 

verejné finančné prostriedky do tohto dvora, my ho určite nemôžeme uzatvoriť. Ten dvor nie je 

v súkromnom vlastníctve občanov, ktorí bývajú v tých okolitých blokoch. Čiže my určite nemôžeme 

dať tento dvor pod zámok, ale musí tam byť to priestranstvo verejne prístupné širokej verejnosti. Už 

ako budeme potom riešiť parkovanie a následné veci z toho vyplývajúce, keď to skultúrnime, tak 

potom uvidíme ako budeme postupovať. Ale určite, s týmto by som nesúhlasila, aby sa dvor zatvoril. 

Teraz by som ešte prešla k ďalšiemu bodu. (pozn.: diskusia mimo záznam) Či sa tam dajú nejaké 

výhradné parkovacie miesta za nejaké poplatky, to už potom uvidíme. Ale naozaj, nemôžeme 

z hľadiska toho, že je to pozemok taký aký je, že nie je to v spoluvlastníckom podiele bývajúcich, 

ktorí majú vo vlastníctve byty. A teraz by som ešte chcela dať jeden pozmeňujúci návrh k bodu č. 7 

Návrh programového rozpočtu mestskej časti Košice-Staré Mesto na roky 2022 – 2024. Týka sa to 

programu Služby občanom, podprogram Občianske a spoločenské obrady. Budem sa možno 

opakovať, tak ako minulého roku. Nemali sme organizované Uvítanie detí do života. Posielali sme 

spätne mamičkám, ktoré sa prihlásili a narodili sa im deti v 2020, poukážky, ktoré sme zvykli 

rozdávať na týchto podujatiach. Tak by som chcela poprosiť, aby sme v tomto trende aj tento rok 

pokračovali, keďže naozaj, asi aj tento rok 2021 neboli tieto obrady zrealizované. A detičky narodené 

v roku 2021, spýtam sa potom otázku, či priebežne sme im zasielali, alebo sme ich nevybavili tento 

rok. Aby sme to tak učinili v roku 2022. A preto, vidím, že v texte na tento rozpočet, ktorý 

schvaľujeme, vypadla v tej vete textovej tá časť, ktorá hovorí o tom, že budeme zabezpečovať tieto 

poukážky. Tak neviem, či budem teraz čítať ten návrh ako som ho napísala, alebo neviem, či až 

potom?  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Teraz. 

 

p. Faťolová, poslankyňa MiZ: Dobre. Takže čítam návrh. Navrhujem doplniť text do časti bod 4. 

Programový rozpočet, výdavková časť, Program 1. Služby občanom, Podprogram 1.5. Občianske 

a spoločenské obrady, Bežné výdavky, v textovej časti rozpočtu nasledovne. Vo vete, citujem: „V 

programe sú rozpočtované výdavky na prevádzku sobášnej siene a na organizovanie spoločenských 

obradov“ doplniť text v znení: „a poukážky pre deti narodené v roku 2021, ktoré neboli v roku 2021 

pozvané na obrad Uvítanie detí do života, a to z dôvodu neuskutočnenia tohto obradu v čase 

pandémie“. Takto to tu predložím potom do rozpočtu. A teraz už, keď som pri tom bode a hľadáme 

peniažky na ten šport, povedzme. Tuná pozerám rozpočet, ktorý máme ako z minulého roku 2020 

a je tu čerpanie z tejto položky Občianske a spoločenské obrady. Mali sme upravený rozpočet na 

bežné výdavky na 29 630. K septembru roku 2021 sa čerpali finančné prostriedky 10 197 EUR. 
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Predpokladám, keď je to kvartálne taká suma, tak asi približne nejakých 3500 za kvartál. Čiže 

predpokladám, že nejakých 14 000 bude, keď počítam, čerpané ku koncu roka. A navrhujeme na 

budúci rok tam finančné prostriedky vo výške 19 385. Či by sme nevedeli tuná zobrať nejaké dve – 

tri tisícky z tejto položky a dať to povedzme do športu. Ale pýtam sa kompetentných, lebo neviem. 

Sú tam zahrnuté aj energie, čo viem, že pôjdu určite hore. Čiže sú tam nejaké takéto výdavky, ktoré 

možnože budú navýšené. Možnože sme na tesnej hrane, ale možno nejaká tisícka, dve, by sa stade 

dala nejako presunúť. Ďakujem. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Dobre. Ďakujem. K tomu prvému návrhu. Tam by som navrhoval, pani 

poslankyňa, to stiahnuť, pretože v podstate to sa už deje. My sme za rok 2021 riešili tieto veci, poštou. 

Proste tie deti sú vybavené. Takže toto takto. A k tomu druhému by som poprosil niekoho 

z ekonomického, alebo pani vedúcu. Nech sa páči. (pozn.: diskusia mimo záznam) To nebol návrh? 

(pozn.: diskusia mimo záznam) 

 

p. Faťolová, poslankyňa MiZ: Nevedela som tú skutočnosť, že či sa posielali za rok priebežne, alebo 

nie. Aby sme boli vedomí, že to tak bolo ďalej. (pozn.: diskusia mimo záznam) 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Áno, posielali sa.  

 

p. Faťolová, poslankyňa MiZ: Tak potom nedávam návrh.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Áno, ďakujem. Vyhlasujem 10 minútovú prestávku, aby sme potom už 

uzavreli tento bod.  

- - - 

prestávka 

- - - 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Vážené pani poslankyne, vážení poslanci, prosím prezentujte sa. Máme 9 

poslancov. Konštatujem, že sme uznášania schopní. 12, áno. Takže pokračujeme v rozprave k bodu 

č. 7 Návrh programového rozpočtu na roky 2022 – 2024. Takže, ak to mám zrekapitulovať. Prv, než 

dám slovo návrhovej komisii, tak v podstate v rámci kompromisov a dohôd sú predložené pánom 

poslancom Djordjevičom, tri, aktuálne tri, štyri pozmeňovacie návrhy, kde poprosím teraz návrhovú 

komisiu, aby pomaly postupne každý jeden prečítala. Po jednom. Ale najprv informatívne možno 

prečítajte, aby každý si urobil ten celok, o čo tam ide a potom pristúpime postupne k hlasovaniu. 

Nech sa páči.  

 

p. Konečný, poslanec MiZ a člen návrhovej komisie: Dobre. Takže pozmeňovací návrh k bodu č. 7 

Programový rozpočet mestskej časti Košice-Staré Mesto na roky 2022 – 2024 v znení: Miestne 

zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Staré Mesto schvaľuje presun finančných prostriedkov v rámci 

jednotlivých položiek: -3 000 EUR z Podprogramu 6.2.: Podporná činnosť, Bežné výdavky, 633 

Materiál. +3 000 EUR bude doplnených do Podprogram 3.2.: Športové podujatia . Čiže -3 000 

z jedného, +3 000 do športových podujatí. To je jeden pozmeňovací návrh.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Čiže -3 000 z tých bežných, to čo sme hovorili. To kosenie. 

 

p. Konečný, poslanec MiZ a člen návrhovej komisie: Áno. Podprogram 6.2 Podporná činnosť -3 000 

EUR, doplnenie do 3.2. Športové podujatia. To je jedno. Pozmeňovací návrh k bodu 7. Miestne 

zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Staré Mesto schvaľuje presun finančných prostriedkov v rámci 

jednotlivých položiek, Podprogram 1.8.: Zveľaďovanie verejných priestranstiev, Kapitálové 

výdavky, 717 realizácia stavieb a ich zhodnotenia, zlučovanie a uzamknutie kontajnerovísk v zmysle 
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spracovanej PD  -14 636 EUR, čo je Zlúčenie a uzamknutie kontajneroviska Rumanova 1. Tá istá 

suma + 14 636 EUR sa dá do Revitalizácia priestoru na Dargovskej ulici. Čiže to je presun 14 636 

EUR, kapitálové, kontajnerovisko Rumanova na revitalizáciu priestoru Dargovská. Ďalší 

pozmeňovací. Tretí. Pozmeňovací návrh k bodu 7. Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-

Staré Mesto schvaľuje presun finančných prostriedkov v rámci jednotlivých položiek. A teraz. 

Podprogram 1.8.: Zveľaďovanie verejných priestranstiev, Bežné výdavky, 637 služby -3 000 EUR. 

A zároveň, Podprogram 6.2.: Podporná činnosť, Bežné výdavky, 637 služby -5 000 EUR. Čiže 

z dvoch bodov sa zoberie -8 000 EUR dokopy, ktoré sa dajú na: Podprogram 6.1.: Samospráva 

a vzťahy s verejnosťou, bežné transfery – Finančné prostriedky sú určené na transfery v zmysle 

VZN č. 1/2016 o poskytovaní dotácií z rozpočtu mestskej časti Košice-Staré Mesto. Do tohto bodu 

sa  pridá +8 000 EUR. Čiže z dvoch bodov sa zoberie -3 000 a -5 000 a +8 000 sa doplní do 6.1.: 

Samospráva a vzťahy s verejnosťou, VZN č. 1/2016. To je tretí pozmeňovací návrh. Štvrtý 

pozmeňovací návrh k bodu 7. Programový rozpočet mestskej časti Košice-Staré Mesto na roky 2022 

– 2024. A to sú tie body. Čítam. Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Staré Mesto A. 

schvaľuje rozpočet mestskej časti Košice-Staré Mesto na rok 2022 so schválenými pozmeňovacími 

návrhmi, ktoré sú neoddeliteľnou časťou tohto uznesenia. Dobre to čítam? B.  berie na vedomie 

rozpočet mestskej časti Košice-Staré Mesto na roky 2022 a 2024 v predloženom znení. C. 

splnomocňuje starostu mestskej časti Košice-Staré Mesto podľa ustanovenia § 11 ods. 4 písm. b) 

zákona č. 369/90 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov a § 14 ods. 3 písm. d) zákona 

č. 401/1990 Zb. o meste  Košice v znení neskorších predpisov na vykonávanie zmien rozpočtu v 

tomto rozsahu: 1. aktualizovať rozpočet o zmeny v účelových dotáciách a grantoch, 2. vykonať 

úpravu rozpočtu výdavkov u vlastných organizácií o dosiahnuté vyššie príjmy oproti schválenému 

rozpočtu, 3. presuny prostriedkov v príjmovej časti schváleného rozpočtu, pričom sa celková výška 

príjmov rozpočtu MČ nezmení, 4. presuny prostriedkov vo výdavkovej časti schváleného rozpočtu v 

rámci jedného programu do 10 %, pričom sa výška rozpočtovaných výdavkov nemení a medzi 

jednotlivými programami do 10 %. Pritom limitom je suma celého programu, v rámci ktorého sa 

presúva, alebo z ktorého sa presun vykonáva. Uvedený limit platí na sumu všetkých presunov počas 

celého rozpočtového roka. Termín: rozpočtový rok 2022. D. žiada 1. informovať poslancov 

miestneho zastupiteľstva formou elektronickej správy o zverejnení zrealizovaných zmien rozpočtu, 

ktoré budú vykonané podľa bodu D, 2. predkladať na riadne rokovanie zastupiteľstva písomnú 

informáciu o zmenách rozpočtu vykonaných starostom vrátane ich odôvodnenia, 3. zverejňovať 

všetky verejné obstarávania a zabezpečovanie služieb na webstránke mestskej časti v sekcii Aktuality. 

Termín: rozpočtový rok 2022. Predkladá: Michal Djordjevič. Ja sa ešte opýtam. Po prečítaní týchto 

štyroch pozmeňovákov ešte hlasujeme o ... 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Dobre. Ja to vysvetlím. Ďakujem, pán poslanec, za predstavenie. V rámci, 

teraz, ešte stále je otvorená rozprava. Pýtam sa predkladateľa, pána poslanca Djordjeviča, tú 

Rumanovú, či necháva. To kontajnerovisko. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ: Ďakujem pekne. Ako sme povedali. Budeme robiť rôzne úpravy. Čiže, 

keď sa nájdu na to peniaze. Ale momentálne, mám stále za to, že tá Dargovská bola naprojektovaná 

v roku 2021, čiže aspoň tú. Čiže, nebránim sa tomu, ale najprv to preberme si na komisii. Ako, nemusí 

ísť úplne do poradovníka, hej, však to je len pomyslený poradovník. Ale hej, toto ostáva.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Dobre, ďakujem. Takže ak sa nikto ďalší už nehlási, uzatváram rozpravu 

k bodu č. 7 a dávam slovo návrhovej komisii s tým, že prípadne ten dlhý, čo tam je ten pozmeňovák, 

môžeme len povedať: v zmysle predloženého znenia uznesenia. No, takto. Nech sa páči. (pozn.: 

diskusia mimo záznam) 
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p. Konečný, poslanec MiZ a člen návrhovej komisie: Ja poprosím  potom pána právnika, nech je tu 

prípadne pri mne a nech ma upozorní, však to nie je žiadna ... 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Však keď pôjdu tieto štyri, či ešte aj pôvodný. 

 

p. Konečný, poslanec MiZ a člen návrhovej komisie: To nie je žiadna táto pre mňa, aby to bolo 

správne. Hej? Lebo tiež toto nerobím každý deň tieto presuny. Čiže. Pozmeňovací návrh k bodu 7. 

Programový rozpočet mestskej časti Košice-Staré Mesto na roky 2022 – 2024. Miestne zastupiteľstvo 

mestskej časti Košice-Staré Mesto schvaľuje presun finančných prostriedkov v rámci jednotlivých 

položiek. A teraz: Podprogram 6.2.: Podporná činnosť, Bežné výdavky, 633 Materiál - 3 000 EUR, 

ktoré budú doplnené do Podprogram 3.2.: Športové podujatia + 3 000 EUR.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči, hlasujte.  

 

Hlasovanie č. 15:  za: 12, proti: 0, zdržalo sa: 1 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Môžeme pokračovať. 

 

p. Konečný, poslanec MiZ a člen návrhovej komisie: Čiže, pozmeňovací návrh k bodu 7. Programový 

rozpočet mestskej časti Košice-Staré Mesto na roky 2022 – 2024. Miestne zastupiteľstvo mestskej 

časti Košice-Staré Mesto schvaľuje presun finančných prostriedkov v rámci jednotlivých položiek: 

Podprogram 1.8.: Zveľaďovanie verejných priestranstiev, Kapitálové výdavky, 717 realizácia 

stavieb a ich zhodnotenia, zlučovanie a uzamknutie kontajnerovísk v zmysle spracovanej PD, 

Zlúčenie a uzamknutie kontajneroviska Rumanova 1- 14 636 EUR. Čiže tento bod mínus.  Tá istá 

suma +14 636 EUR sa dá na Revitalizácia priestoru na Dargovskej ulici.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Hlasujte, prosím. 

 

Hlasovanie č. 16:  za: 12, proti: 0, zdržalo sa: 1 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Môžeme pokračovať ďalším.  

 

p. Konečný, poslanec MiZ a člen návrhovej komisie: Pozmeňovací návrh k bodu 7. Programový 

rozpočet mestskej časti Košice-Staré Mesto na roky 2022 – 2024. Miestne zastupiteľstvo mestskej 

časti Košice-Staré Mesto schvaľuje presun finančných prostriedkov v rámci jednotlivých položiek, 

Podprogram 1.8.: Zveľaďovanie verejných priestranstiev, Bežné výdavky, 637 služby -3 000 EUR. 

Zároveň, Podprogram 6.2.: Podporná činnosť, Bežné výdavky, 637 služby -5 000 EUR, Čiže dokopy 

máme -8 000 EUR. Tieto peniaze, teda +8 000 EUR, sa dodajú do Podprogram 6.1.: Samospráva 

a vzťahy s verejnosťou. Doplniť nový text: „640 bežné transfery – Finančné prostriedky sú určené na 

transfery v zmysle VZN č. 1/2016 o poskytovaní dotácií z rozpočtu mestskej časti Košice-Staré 

Mesto. A tu je +8 000 EUR.   

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Hlasujte.  

 

Hlasovanie č. 17:  za: 12, proti: 1, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: A môžeme pokračovať. 

 

p. Konečný, poslanec MiZ a člen návrhovej komisie: A teraz, to je štvrtý pozmeňovací návrh. 

Pozmeňovací návrh k bodu 7. Programový rozpočet mestskej časti Košice-Staré Mesto na roky 2022 



48 

 

– 2024. Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Staré Mesto A. schvaľuje rozpočet mestskej 

časti Košice-Staré Mesto na rok 2022 so schválenými pozmeňovacími návrhmi, ktoré sú 

neoddeliteľnou časťou tohto uznesenia. Bežné príjmy  4 953 738 €, bežné výdavky 4 388 738 €,                                  

kapitálové príjmy 200 000 €, kapitálové výdavky 723 144 €, príjmové finančné operácie 0 €, 

výdavkové finančné operácie 41 856 €, príjmy spolu 5 153 738 €, výdavky spolu 5 153 738 €. To je 

bod A. Celé mám prečítať? B. berie na vedomie rozpočet mestskej časti Košice-Staré Mesto na roky 

2022 a 2024 v predloženom znení. (pozn.: diskusia mimo záznam) Čo som povedal? Rozpočet 

mestskej časti Košice-Staré Mesto na roky 2023 a 2024 v predloženom znení.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: 2022.  

 

p. Hanesz, poslanec MiZ: V pozmeňováku je chyba. (pozn.: diskusia mimo záznam) 

 

p. Konečný, poslanec MiZ a člen návrhovej komisie: Ja viem, čo chce povedať kolega Djordjevič, 

lebo na rok 2022 schvaľujeme takto a 2022, 23 a 24 idú len, berieme na vedomie. (pozn.: diskusia 

mimo záznam). C. splnomocňuje starostu mestskej časti Košice-Staré Mesto podľa ustanovenia § 11 

ods. 4 písm. b) zákona č. 369/90 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov a § 14 ods. 3 

písm. d) zákona č. 401/1990 Zb. o meste  Košice v znení neskorších predpisov na vykonávanie zmien 

rozpočtu v tomto rozsahu: 1. aktualizovať rozpočet o zmeny v účelových dotáciách a grantoch, 2. 

vykonať úpravu rozpočtu výdavkov u vlastných organizácií o dosiahnuté vyššie príjmy oproti 

schválenému rozpočtu, 3. presuny prostriedkov v príjmovej časti schváleného rozpočtu, pričom sa 

celková výška príjmov rozpočtu MČ nezmení, 4. presuny prostriedkov vo výdavkovej časti 

schváleného rozpočtu v rámci jedného programu do 10 %, pričom sa výška rozpočtovaných výdavkov 

nemení a medzi jednotlivými programami do 10 %. Pritom limitom je suma celého programu, v rámci 

ktorého sa presúva, alebo z ktorého sa presun vykonáva. Uvedený limit platí na sumu všetkých 

presunov počas celého rozpočtového roka. Termín: rozpočtový rok 2022. D. žiada 1. informovať 

poslancov miestneho zastupiteľstva formou elektronickej správy o zverejnení zrealizovaných zmien 

rozpočtu, ktoré budú vykonané podľa bodu C, 2. predkladať na riadne rokovanie zastupiteľstva 

písomnú informáciu o zmenách rozpočtu vykonaných starostom vrátane ich odôvodnenia, 3. 

zverejňovať všetky verejné obstarávania a zabezpečovanie služieb na webstránke mestskej časti v 

sekcii Aktuality. Termín: rozpočtový rok 2022. To je pozmeňovací návrh štvrtý k bodu 7.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Hlasujte.  

 

Hlasovanie č. 18:  za: 11, proti: 0, zdržalo sa: 2 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Môžeme pokračovať. Takže to bol vlastne ako keby pôvodný. Takže to je 

všetko k rozpočtu, bodu č. 7. Máme 13.43 hod. Ja len počítam, že od 11.00 celkom pekne nám to išlo 

do 13.43 hod. Takže veľmi pekne ďakujem a pokračujeme bodom č. 8.  

 

- - - 

 

Bod č. 8.1 

Návrh Všeobecne záväzného nariadenia mestskej časti Košice-Staré Mesto o spádových 

materských školách v zriaďovateľskej pôsobnosti mestskej časti Košice-Staré Mesto 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Otváram rozpravu. Ak sa nikto nehlási, uzatváram. A, pán zástupca, nech 

sa páči. 

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Ja len by som chcel reagovať. Myslím, že je to dobrý krok, nakoľko 
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sa stáva často staromešťanom, že nevyjde im miesto v škôlke, keďže sú obsadené detičkami, ktorých 

rodičia v Starom Meste síce pracujú, ale nebývajú. Čiže vítam toto VZN. Má to hlavu a pätu určite, 

podľa mňa. Dajme priestor staromestským detičkám. Ďakujem. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Uzatváram rozpravu a dávam slovo návrhovej komisii.  

 

p. Hanesz, poslanec MiZ a člen návrhovej komisie: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-

Staré Mesto podľa ustanovenia § 14 ods. 3 písm. a) zákona č. 401/1990 o meste Košice v znení 

neskorších predpisov sa uznáša na Všeobecne záväznom nariadení mestskej časti Košice-Staré Mesto 

o spádových materských školách v zriaďovateľskej pôsobnosti mestskej časti Košice-Staré Mesto 

podľa predloženého návrhu. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči, hlasujte.  

 

Hlasovanie č. 19:  za: 12, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Môžeme pokračovať bodom č. 2. 

 

- - - 

 

Bod č. 8.2 

Návrh na poskytnutie finančných dotácií z rozpočtu mestskej časti Košice-Staré Mesto 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Otváram rozpravu. Nech sa páči, pán poslanec Djordjevič. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ: Ďakujem pekne. Síce sme v predchádzajúcom bode ten bod navýšili 

na 8 000, pardón, v programe sme navýšili na 8 000. Ale beztak, prišiel som dnes na toto 

zastupiteľstvo. Keď bol problém takto poškrabať peniaze, že my sa môžeme rozhodnúť od 0 do 7 200 

EUR. Hej? A prvýkrát sme dali po 300 EUR rodinám. Potom nám boli predstavené aj nejaké iné 

informácie a aj pán zástupca možno mi dá za pravdu, že sme rozmýšľali aj tak, aj tak. To znamená, 

aby som nehovoril v hádankách, že je treba tým ľuďom pomôcť. Na druhej strane, že evidujeme 

možno aj v našom okolí ľudí s podobnými príjmami, ktorí vlastne nie sú takto registrovaní, alebo 

proste niekto má aj problém vôbec požiadať ísť o pomoc a nejako to žmolí, žmolí. A potom, ten tretí 

problém sú tie možnosti. Je pravda, že v tomto konkrétnom prípade už nebude v priebehu roka 

priestor na nápravu, resp. zjednanie sumy, lebo žiadateľ môže požiadať len jeden krát v roku. Čiže ja 

dávam návrh, vzhľadom aj na to, čo všetko bolo povedané o tých bežných výdavkoch. A to 

neznamená, že keď my budeme, vyberieme z materských škôl, čo ešte stále nemáme schválené, 

20 000 eur navyše, že všetko musíme vniesť do troch rodín. A som nie úplne presvedčený, ale 

predkladám návrh, ako pozmeňovací, že 100 EUR mesačne pre jednu rodinu. Čiže to sú tri rodiny, 

36 mesiacov a 3 600 EUR. To je vzhľadom na to aj aký sme mali ťažký priebeh našich interných 

rokovaní, a to sme sa bavili ... Skutočne treba oddeliť kapitálové, ktoré sú hlavne z poplatku za rozvoj 

a predaja plavárne. A potom sú tu bežné výdavky. Hej? A toto tu je z bežných výdavkov. Čiže dávam 

tento návrh v písomnej forme na výšku 3 600 EUR. Keď niekto bude mať iný názor, sú tam starostove 

papiere na stole. Môže tak isto dať, napísať tam inú sumu a predložiť, a bude sa o tom hlasovať. Za 

mňa 100 mesačne. Ďakujem.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. S faktickou pani poslankyňa Blaškovičová. 

 

p. Blaškovičová, poslankyňa MiZ (faktická): Ďakujem. Je mi ľúto, ale ak je v žiadosti 2 700, tak 

nemôžem dať 3 600. 
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p. Petrovčik, starosta MČ: 7 200 je v žiadosti.  

 

p. Blaškovičová, poslankyňa MiZ (faktická): Aha, prepáčte, prosím. Ja som pozerala tú poslednú 

kolónku. Tak sa ospravedlňujem. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Pán poslanec Hanesz. 

 

p. Hanesz, poslanec MiZ: Ďakujem pekne za slovo. Na finančnej komisii dokonca dvakrát sme mali 

na stole túto tému. Takže nakoniec, vzhľadom na to, že vtedy ešte na finančnej komisii nevyzeralo, 

že bude krytie v dotáciách, tak sme sa rozhodli tak, že nech to príde do zastupiteľstva a nech 

zastupiteľstvo už s vedomím, ako sa rozhodlo o rozpočte, naloží s týmito žiadosťami. A zároveň na 

tej finančnej komisii dokonca vznikli určité pochybnosti o tom, ako kvalitne je napísané to naše 

všeobecne záväzné nariadenie. Pán kontrolór, myslím, že dokonca dostal za úlohu, aby prechádzal 

všetky všeobecne záväzné nariadenia. Aj keď viem, že toto nariadenie nie je dvadsaťročné. Vzniklo 

v roku 2016, ako to máme aj v jeho označení. Čiže, vtedy aj som bol pri tom, aj pán kontrolór, aj pán 

Djordjevič, aj mnohí sme tu boli, aj pani Hulmečíková. A niektoré veci sme si možno neuvedomili, 

a preto to všeobecne záväzné nariadenie určite treba zrevidovať, domyslieť, dať k nemu nejaký 

dodatok, aby sme upresnili také súvislosti, ktoré sme vtedy ešte nemohli tušiť. A preto ja navrhujem, 

aby sme dneska o tom ani nerozhodli. Máme na to priestor. Žiadosť bola odovzdaná včas. Bola 

odovzdaná to termínu a tá žiadosť sa týka poskytnutia týchto finančných prostriedkov v I. kvartáli 

budúceho roka. Čiže my, keď budeme mať miestne zastupiteľstvo v januári alebo vo februári, kľudne 

môžeme rozhodnúť o týchto žiadostiach, aj o jednej, aj o druhej. Hoci tá Bocatiova, to bude až ďalší 

bod, je omnoho v nižšej sume. Ale táto suma pre Úsmev ako dar je naozaj mimoriadne vysoká. 

A zároveň aj pán Djordjevič navrhol nižšiu, ako pôvodne žiadateľ od nás žiada, čiže 3 600. Ja si 

myslím, že mali by sme tých 3 600 podporiť, ale v nejakom ďalšom našom zasadnutí. Dovtedy už by 

sme saj všeobecne záväzné nariadenie mohli mať vo vylepšenom znení. Čiže ja by som bol rád, keby 

sme v I. kvartáli o tom rozhodli, ale nie dnes. Ďakujem pekne. V I. kvartáli budúceho roka.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Dobre. Len k tomu chcem povedať, že musí k tomu potom prísť 

procedurálny návrh z tvojej strany, pán poslanec, že o prerušení. To je jediná právna cesta, lebo inak 

musíme hlasovať. Ale treba nanovo sa prihlásiť, treba procedúrou. Nech sa páči pani poslankyňa 

Blaškovičová. 

 

p. Blaškovičová, poslankyňa MiZ: Ďakujem pekne. Aj keď je pochopiteľný pre mňa návrh pána 

kolegu, to nájomné bude treba zaplatiť v januári. A keď si pozriete ten projekt, tak výška je 8 280 

a vlastne podľa toho majú na to 1 280 vlastných peňazí. To je málo na tie tri mesiace, na tie nájmy. 

Takže si myslím, že im nepomôžeme. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Procedurálny návrh pán poslanec Hanesz. 

 

p. Hanezs, poslanec MiZ (procedurálne): Ten procedurálny návrh znie, aby sme prerušili rokovanie 

o tomto bode. Keď sa dostaneme k ďalšiemu, tak niečo podobné môžem tiež navrhnúť. A pokračovali 

na nasledujúcom našom rokovaní. Takže prerušenie a pokračovanie na ďalšom miestnom 

zastupiteľstve.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Hlasujte, prosím.  

 

Hlasovanie č. 20:  za: 3, proti: 3, zdržalo sa: 5 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Čiže procedurálny návrh nebol prijatý. Takže pristúpime ešte v rámci 
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v rozpravy. Nech sa páči, pán poslanec Priester. 

 

p. Priester, poslanec MiZ: Ďakujem, pán starosta. Chcel by som len k tomu povedať to, čo v podstate 

aj kolegyňa  Blaškovičová povedala, že my sa musíme nejako k tomu postaviť, lebo tie finančné 

prostriedky tak ako sú tu rozpočtované, nebudú stačiť, aby pokryli tie prvé tri mesiace. Ináč by som 

súhlasil s nápadom pána poslanca Hanesza, lebo je v skutku dobrý. A možno by bolo aj rozumnejšie 

to urobiť tak, vlastne presunúť tento bod na ďalšie zastupiteľstvo, lebo by sme už vedeli reálne koľko 

máme peňazí aj z mesta atď. Avšak, no, nedá sa to. Ale tiež nesúhlasím úplne s názorom pána 

poslanca Djordjeviča, lebo ak sa pozrieme na tie položky jednotlivé. Jedná sa o 200 EUR mesačne, 

ktoré potrebujú na rodinu, na bývanie. A keď si uvedomíme, že jedná sa o bývanie v Košiciach, 

v druhom najväčšom meste na Slovensku, tak je to nájomné, ktoré môžeme dobre vedieť všetci, že 

nie je komerčné. Je to nájomné, ktoré je poskytované pre Úsmev ako dar buď cez nejakých 

dobrodincov, alebo majú nejaké dohody s ľuďmi, ktorí nepotrebujú tieto byty a im dávajú ich len za 

náklady. Takže si myslím, že nemalo by sa to krátiť. Potom je väčšia úloha pre úrad, aj pre nás, na to 

nájsť prostriedky. Ale tak verím, že sa nám to podarí. Ďakujem. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Pán poslanec Djordjevič, faktická. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (faktická): Ďakujem pekne, pán starosta. Ja si dovolím reagovať na 

kolegu Priestera, ktorý povedal, čo povedal. Čiže v prvom rade, dotácia nie je právne nárokovateľná. 

Po druhé. Mestská časť tu len supluje štát, čiže úrad práce a tak isto sociálnu poisťovňu, a vlastne 

úrad práce v zmysle dávky v hmotnej núdzi atď. A tu sme sa dozvedeli, že sú to pracujúce rodiny. 

Jednoducho, poviem to tak ako to je. Mestská časť týchto ľudí nemá v rodnom liste napísaných. Tu 

sa bavíme od 0 do 7 200. Viete veľmi dobre, že sme si len tak sadli a hovorili sme ako vieme pomôcť 

atď. Bavíme sa o reálnych možnostiach tejto mestskej časti. A opakujem. Nehovorme, že aký my 

máme obrovský rozpočet. Máme kapitálový rozpočet. Tu povedali aj zamestnanci, že majú potreby 

nie pre seba, pre ľudí v teréne. Tu je prednosta, tu je starosta. Ja by som poprosil aj pána starostu, že 

či priklonil by sa k môjmu návrhu. Tak isto kolega. Som povedal, tam je prázdna kolónka, napíšte 

tam druhé číslo. Kto bude mať viac hlasov, prejde. Ja by som im doprial aj 300 EUR. Ale však tu 

nech povedia páni. Teraz aj v tomto ohľade nech povedia, čo je v reálnych možnostiach mestskej 

časti. To je celé o tom. To nie že niekomu nedáme. Len tak ste to povedali, že čo s tými ľuďmi. 

A potom budeme musieť hľadať. Oni budú musieť hľadať. Ja keď som nemal robotu a som, neviem, 

nezrobil skúšky na vysokej škole a mama bola v Nemecku, a tiež som sa o seba musel postarať. Je 

mi to ľúto, ale proste dneska je taká doba. Ja milé rád pomôžem. Ale som dal len nejaký kompromisný 

návrh. Ja veľmi rád populisticky napíšem aj 7 200. To nie populisticky. Každý im dopraje. Ale však 

tu sme trinásti, alebo koľkí sme, dvanásti, aby sme sa dohodli, čo je v možnostiach mestskej časti. 

Preto poprosím pána starostu, že čo povie on, že či tá stovka OK, alebo dáme viac, alebo ... Dačo 

dajme, určite.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Tak myslím, že dnes tu od rána vlastne diskutujeme. Vlastne 

veľa vecí sa aj podriaďovalo dosť tomu, že ja som videl taký všeobecný záujem podporiť toto 

občianske združenie. Takže nevidím dôvod, prečo to máme teraz zase nejako okresávať. Čiže môj 

názor je, že ja by som samozrejme ... Vieme o koho ide, vieme aký projekt to je, to všetko podané 

ako má byť. A v podstate aj rozpočtovo sme to vlastne nastavili tak ako sme nastavili. Tak neviem. 

Ideme šetriť, nejaké iné ešte žiadosti majú prísť? Nerozumiem tomu. (pozn.: diskusia mimo záznam) 

Dobre. Čiže teraz bude postup. Ja uzavriem ... (pozn.: diskusia mimo záznam) Ale je to ... (pozn.: 

diskusia mimo záznam) Dobre. Čiže poprosím potom, keď je tam nejaký technický problém, tak nech 

si to osvojí niektorý z poslancov. Je to vybodkované, čiže .... Tak ale vieme, čiže materiál aj bude 

čítaný s tou pôvodnou sumou, ten pôvodný. Predtým bude pozmeňovací. (pozn.: diskusia mimo 

záznam) Nech sa páči, pán poslanec, alebo pán zástupca, nech sa páči. 
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p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Ďakujem pekne. Ja len sa prihlásim. V podstate dôvod asi prečo je 

to tam vybodkované je ten, že na komisii sme sa o tom bavili a nechali sme to otvorené na 

zastupiteľstvo, aby všetci poslanci sa mohli demokraticky vyjadriť, akú sumu, prečo takú, prečo áno, 

prečo nie. Ide len o to. V tej diskusii na finančnej komisii odzneli dosť také, aj vážnejšie, veci. Jedná 

z nich bola tá, žeby sme chceli bližšie poznať tieto rodiny, ktorým by tento príspevok mal ísť, aby 

sme sa nedostali náhodou do nejakého konfliktu, že novinári sa nás budú pýtať. Prečo práve tým 

rodinám, prečo nie tejto rodine? V podstate, chceli by sme len vedieť viacej. Ono, je to trošku 

v opačnom poradí, lebo my teraz schválime niečo, len nevieme komu to pôjde. V dobrej viere to ... 

Ale keď to schválime, tak veríme, že pán Dráb príde medzi nás, alebo nás pozve jednotlivých 

zástupcov z nás k tým rodinám, aby sme vedeli ďalej podať nejakú referenciu ich stave rodinnom 

a prečo sa tam dostali, a či naozaj tá pomoc je adekvátna. Čiže toľko. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Dobre. Faktická, pán poslanec Djordjevič. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (faktická): Ja len faktickou doplním vlastne to, čo pán starosta je svedok, 

čo som povedal na zastupiteľstve, kde nás pán Gibóda, hej, obviňoval, koľko má mestská časť 

z hazardu. Nie je to akože úplne na deti, ale to na podporu sociálne slabších. Tak vieme aj 

vyargumentovať to, lebo sme tam boli naozaj obviňovaní. To pán starosta potvrdí, lebo bol tam. Kde 

sme boli obviňovaní, že máme najviac peňazí atď. Tak aj toto je signál, keď dáme tých 7 200, že 

dávame nejakú sumu. Čiže, keď pán doktor predloží ten návrh. Ja som myslel, že je zhoda na menšiu 

sumu. Podporím aj jeho. To len som sa chcel prihlásiť, povedať, že máme argument. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Dobre. Nech sa páči, pán poslanec Priester.  

 

p. Priester, poslanec MiZ: Ďakujem pán starosta. Takže ja by som rád predstavil pozmeňujúci návrh 

k bodu, kde by vlastne išlo o poskytnutie finančnej dotácie z rozpočtu mestskej časti Košice-Staré 

Mesto na rok 2022 vo výške 7 200 EUR žiadateľovi Spoločnosť priateľov a detí z detských domovov  

Úsmev ako dar. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Áno, ďakujem. Pán poslanec Hanesz. 

 

p. Hanesz, poslanec MiZ: Ďakujem pekne za slovo. Ja už vlastne s tým procedurálnym návrhom som 

sa snažil o to, aby ste si trošku premysleli celú dotačnú politiku. A nechcem teraz zachádzať do takých 

detailov, ako je aj napísané to všeobecne záväzné nariadenie. Ale napríklad chýba v ňom to, že 

žiadateľ môže požiadať o ďalšiu dotáciu, keď má vyúčtovanú tú predošlú. My to tam vo všeobecne 

záväznom nariadení nemáme. Tejto organizácii sme už poskytli jednu dotáciu. My teraz ideme 

schváliť, poskytnúť ďalšiu. Ale ešte sme ani tú dotáciu nevideli, ako bola vyúčtovaná. Preto som 

apeloval na to. Ja som sa už uchádzal o množstvo grantov na vydávanie kníh a podobne, a vždy bola 

táto podmienka. Preto apelujem na to, aby sme vyčkali s tým vyčerpaním všetkých dotačných 

prostriedkov. Lebo teraz keď tu schválime 7 200 a v rozpočte je momentálne, podľa toho čo si ja 

pamätám, nejakých 800, tak skoro sme vyčerpali tie prostriedky. Takže, keď pán Djordjevič najprv 

predložil 3 600, teraz je predložených 7 200, tak ja sa prikláňam k tej väčšej opatrnosti. Argument 

beriem, že tie sociálne odkázané rodiny by nemohli vyplatiť nájom v tom januári, februári. Takže 

keď tých 3 600 ideme schváliť, lebo vyzerá, že je to jeden z návrhov. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nie, už stiahol. 

 

p. Hanesz, poslanec MiZ: Aha, stiahol. Takže dobre, tak potom stiahol. Tak potom nebudeme o tom 

ani hlasovať. Ale z môjho pohľadu 7 200 je prehnaná suma, lebo nezamedzíme týmto ľuďom, aby 

dostali v januári, keď by sme znížili na nižšiu sumu. Keď je to stiahnuté, tak je to dosť zaujímavé. 
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Ale ja určite tých 7 200, nie som za týchto okolností schopný podporiť, nakoľko aj všeobecne záväzné 

nariadenie má nejaké nedostatky,  táto sume je až taká vysoká. Nikdy sme takú dotáciu neposkytli 

a ešte sme nevideli ani predošlé vyúčtovanie od tejto organizácie. Nevieme komu sa to bude 

poskytovať. Z vyúčtovania by už to vyplynulo adresne, že kto získal dotáciu z predošlého roka. 

Potom by sme sa už trošku, na základe tých informácií, mohli kľudnejšie rozhodnúť, s vedomím že 

pomáhame práve tým, ktorí sú na to najviac odkázaní. Ďakujem. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Pani poslankyňa Faťolová s faktickou. 

 

p. Faťolová, poslankyňa MiZ (faktická): Ďakujem pekne. Tuná musím plne súhlasiť s pánom 

kolegom Haneszom. Keďže sme minulý rok poskytli tú dotáciu, keď je to pravda, že nemáme do 

dnešného dňa vyúčtovanie predložené. Pokiaľ úrad má, ale my poslanci sme asi snáď nevideli, a je 

to veľmi podstatná vec, aby sme vedeli, kde tie finančné prostriedky boli použité. A takto, keď 

schválime teraz tých 7 200, ako keby sme schvaľovali mačku vo vreci, lebo naozaj nevieme kde pôjdu 

tie peniažky, k akým rodinám, adresne atď. Je to veľký peniaz na to, aby sme o tom nevedeli. 

Ďakujem. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Tam, pokiaľ sa nemýlim, VZN nehovorí o tom, že ... ? Hovorí? 

(pozn.: diskusia mimo záznam) Dobre. Dáme slovo, pán poslanec Priester s faktickou. 

 

p. Priester, poslanec MiZ (faktická): Ďakujem pán starosta. Súhlasím s tým, čo hovoril kolega 

Hanesz, že dané VZN potrebuje upraviť, a to najmä v tých bodoch, ktoré sme spomínali, že 

vyúčtovanie musí byť. Avšak znova sa vrátim k tomu, že VZN sa dá upraviť už na najbližšom 

zastupiteľstve. Takže, ak nebudú môcť znova požiadať ... A chcel by som aj to povedať, že v podstate 

im od januára začne ako keby plynúť čas. Takže my nemôžeme tento kameň odsúvať od nás ďalej, 

lebo tí ľudia niekde potrebujú bývať. Hej? Treba si uvedomiť, že sú to sociálne prípady. A myslím 

si, že ... Boli tu aj také narážky, že kam tie peniaze pôjdu a mačka vo vreci. Tak viete, jedná sa 

o organizáciu, ktorá je na slovenskom trhu viac ako 30 rokov. Je akreditovaná ministerstvom práce. 

Akonáhle by tieto peniaze použili na niečo iné, alebo nejako ináč ako im boli pridelené, by mohli túto 

akreditáciu stratiť. A nemyslím si, že taká veľká organizácia, s takým širokým poľom pôsobnosti, by 

kvôli 7 200 EUR riskovala niečo také. Ďakujem. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Osobne tiež si myslím, že vážne, nie je v Košiciach adekvátnejší, 

alebo občianske združenie, ktoré by takto ozaj transparentne a maximálne pomáhalo týmto cieľovým 

skupinám. Takže ozaj vieme komu ideme vlastne schváliť, keď schválite tie financie. Tak si myslím, 

že ozaj netreba z tohto občianskeho združenia robiť nejaké pofiderné ... Proste je to ozaj ... Myslím 

si ja osobne, že je to to pravé združenie, ktoré má dostať túto podporu. Ale nech sa páči, pani 

poslankyňa Blaškovičová. 

 

p. Blaškovičová, poslankyňa MiZ: Ďakujem pekne za slovo. Chcela som povedať, že predsa nám nič 

nebráni do uznesenia napísať, že finančný príspevok podľa žiadosti dostane organizácia po 

vyúčtovaní predošlej dotácie. Keď to dáme do uznesenia, tak to platí. Takže, ja by som navrhla teda 

takéto uznesenie, doplniť tam túto vetu. A ja by som navrhla kompromis medzi tým, čo hovoril pán 

Djordjevič a pán predseda komisie, aby sme im naozaj pomohli na I. polrok. To je polovica z tej 

sumy, ktorú majú vyčíslenú na celý rok. Majú 8 280. Polovica z toho je 4 140. Mali by pokryté 

nájomné na polroka. A skôr je potom perspektíva, že tú ďalšiu polovicu tých peňazí si zoženú. Ale 

myslím si, že keby sme sa opýtali pána Drába, či to potrebuje teraz, alebo bude čakať, či tie peniaze 

dostane v apríli, takže určite by povedal, že ich potrebujú teraz. Takže môj návrh je 4 140. To je 

polovica nákladov na jeden rok s tým, že doplniť, že až po vyúčtovaní predošlej dotácie.  
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p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Pán Djordjevič s faktickou. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (faktická): No, ja som to už dnes povedal, že keď raz bude niečo 

schválené, potom už v priebehu roka sa nedá navýšiť tomu istému. Čiže, tam by sme ostali na tých 

4 000. A neviem, aká je lehota. To možno asi by mi vedel pomôcť doktor Rušin, alebo pán kontrolór, 

že od podpísania starostom dokedy majú ísť financie. Ale pokiaľ správne viem, tak v zmluve majú 

napísané, že to 15. januára majú dať vyúčtovanie. Čiže ja si vôbec nemyslím, žeby mestská časť 

musela do 15. januára. Však môže poslať aj 16., aj 17. Alebo poprosiť pána Drába, že dá vyúčtovanie 

skôr, a keď by mal byť problém s tým vyúčtovaním. To len argument na to vyúčtovanie, že do 15. 

januára to musí byť na mestskej časti. A nikde nie je napísané, že my tie peniaze do troch dní musíme 

poslať. Čiže do toho termínu. S tým termínom nie je problém. A tu je to ako logické. Len hovorím, 

že potom už sa nedá dať viac. Ja som preto išiel do toho kompromisu. A to aj pán starosta povedal, 

že šetríme tu. Tak na čo ideme šetriť? Nemusíme. To je celé o tom, nie? Však buď 100, 150, 0, 300. 

To je jedno. O tom sú návrhy. Kolega dal návrh na 200 EUR mesačne, čiže dokopy 7 200. Nevidím 

v tom žiaden problém.  

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Pokračujeme v diskusii. Pani poslankyňa Galdunová. 

 

p. Galdunová, poslankyňa MiZ: V podstate som chcel povedať to isté, keďže na zdravotnej komisii 

sme sa presne o tom rozprávali. A áno, organizácie sú povinné do 15. januára podať vyúčtovanie, 

takže na margo toho. A je to podľa platného VZN, nie podľa zmluvy.  

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Nasleduje pani Faťolová.  

 

p. Faťolová, poslankyňa MiZ: Ďakujem. Áno, podľa platného VZN je, že majú predložiť do 15. 

januára. Ale ja si myslím, že to je doklad, ktorý vlastne hovorí nielen o tom, žeby to papierovo 

predložili, ale aby sme boli vlastne informovaní, kde tie peniaze sa použili tým združením, čiže 

konkrétne. Neviem, ako bude vyzerať to zúčtovanie, či tam budeme vidieť aká rodina, aké príjmy 

mala, alebo v akom duchu to bude písané. Ale asi to je nejaký doklad, ktorý nás má spätne 

informovať, kde tie naše peniažky boli využité. A asi toto mne osobne chýba, aby som sa ja vedela 

rozhodnúť ako ďalej. Možno to bude tak, že aj tých 7 200 bude málo a budú to také naozaj sociálne 

slabé rodiny, ktorým by sme fakt mali pomôcť. Ale pokiaľ nemám ja osobne tento údaj, tak neviem 

sa rozhodnúť. Takže tak. Ďakujem.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Nech sa páči pani poslankyňa Hulmečíková.  

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ: Kolegovia, ja mám problém so slovom ohrozené rodiny. Ohrozená 

rodina je aj rodina, ktorá má príjem 2 000 EUR, ale momentálne ich vytopilo a stala sa ohrozenou 

rodinou. Ak máme schvaľovať ako pomoc pre rodiny, ktoré nemajú príjem, že sú v tej sociálnej núdzi, 

tak potom by tam malo byť, že nájomné pre tri rodiny v hmotnej núdzi. Toto je slovo, ktoré hovorí 

o tom, že sú sociálne slabé rodiny. Lebo pojem v sociálnom, nie je nikde, že čo je ohrozené. Hovorím, 

ohrozená je rodina aj s 2 000 EUR príjmom. Preto si myslím, že ak máme hovoriť, tak nájomné pre 

tri rodiny v hmotnej núdzi s malými deťmi. To už je pojem, ktorý hovorí, že musia zdokladovať, že 

tie rodiny ozaj sú v tej hmotnej núdzi, a že nemajú na to nájomné. Toto je pojem, ktorý hmotne sa dá 

aj skontrolovať. Ale ja si neviem predstaviť, keď 15. januára doložia doklad, že my budeme vedieť 

povedať, že to bolo, že boli ohrozené rodiny. To nikto z nás, ako tu sedíme, a myslím si, že ani pán 

kontrolór, toto nebude vedieť skontrolovať. Lebo ohrozená rodina je každá rodina. Ale ak v hmotnej 

núdzi, tak oni musia zdokladovať, že sú v tej hmotnej núdzi. Oni musia mať rozhodnutie z úradu 

práce, že sú v tej hmotnej núdzi, že nemajú tie peniaze. A podľa mňa, toto tam chýba nám v tomto 

uznesení. Lebo pán Dráb to síce pekne napísal, že pre ohrozené rodiny, ale ohrozená rodina, sa 
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nechcem opakovať. Neviem. Ja by som navrhovala, aby aj pán kontrolór povedal niečo k tejto téme. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Áno, ďakujem. Ešte faktická pán poslanec Priester a potom dáme priestor 

pánovi kontrolórovi. 

 

p. Priester, poslanec MiZ (faktická): Ďakujem pán starosta. Ja musím reagovať na pani poslankyňu. 

Áno, máte pravdu. Ohrozená rodina nie je nikde definovaná, ani v zákone, ani v žiadnom takomto 

nariadení, alebo vyhláške úradu. Avšak hmotná núdza je presne definovaná. A teraz, momentálne 

napríklad, tak ako sme podporili  v  tomto roku Úsmev ako dar takouto dotáciou, je tam ... Ako príklad 

uvediem jednu rodinu. Je to matka s dvoma malými deťmi, ktorá zarába 500 EUR mesačne. Pracuje 

v materskej škôlke. Takže vychováva ďalšiu generáciu. Poctivo chodí do roboty, snaží sa platiť účty 

a vychovávať svoje dve deti. Nespadá do termínu hmotná núdza. Avšak, ako si má dovoliť nájomné 

bývanie, ak v normálnom nájme budete platiť minimálne 400 EUR. A to ešte budete radi, ak nájdete 

také. Myslím, že to aj pán zástupca potvrdí, že to by musel byť veľmi dobrý byt a musel to byť asi 

tak jednoizbový. Takže áno, nie je to definované v zákone, ale veľa sa tu nemyslí, alebo náš štát 

nemyslí na tzv. pracujúcu chudobu. To sú ľudia, ktorí naozaj pracujú, len ich príjmy sú tak malé, že 

jednoducho si nemôžu dovoliť existovať v takom meste, ako sú napríklad Košice. Možno niekde na 

nejakej dedinke niekde zastrčenej by im tých 500 EUR stačilo, lebo by bývali v dome a náklady by 

mali na kúrenie a ja neviem, možno by mali vlastnú studňu. Tak tam by tie náklady boli smiešne. Ale 

tuná tieto rodiny nemajú ako veľmi vyžiť, aj keď áno, nie sú definované nijak. Ohrozená rodina nie 

je definovaná, že má príjem do 200 EUR napríklad, alebo do 300. Ďakujem. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Takže nech sa páči pán kontrolór. 

 

p. Pillár, hlavný kontrolór MČ: Takže ja som to vlastne už aj na komisii hovoril a za to som si dal aj 

do plánu kontrolnej činnosti na najbližší polrok presne revidovanie jednotlivých všeobecne 

záväzných nariadení mestskej časti. Lebo aj toto všeobecne záväzné nariadenie o dotáciách nemá 

úplne presné pojmy. Napríklad, hovorí sa o tom, že môže raz ročne požiadať o dotáciu. Ale napríklad 

sa nikde nehovorí, že vlastne môže byť pridelená len raz ročne. Takže je to také veľmi diskutabilné, 

že skutočne by trebalo toto všeobecne záväzné nariadenie upraviť tak, aby bolo jednoznačné. 

A myslím si, že v podstate, čo povedala pani poslankyňa Hulmečíková, tak má ako pravdu, že presne, 

my nijako nevieme zistiť, že kto je ohrozená rodina. My vieme, áno, len na základe nejakých 

dokladov. Aj tak to funguje vlastne všade, že len na základe dokladov, čo máte, či už z úradu práce 

alebo zo sociálky, tak na základe toho viete posúdiť, že áno. Tak isto ako u nás dôchodcovia dostávajú 

kvázi príspevok na stravovanie, tak je to presne podľa príjmu. Lebo áno, preukážu sa nejakým 

dokladom. Takže aj tu tuná by to asi bolo vhodné takýmto spôsobom upraviť, že jednoducho jedná 

sa o hmotnú núdzu, nie ohrozené rodiny. Ešte by som dodal k tomu, že vlastne tým, že sa bude to 

všeobecne záväzné nariadenie revidovať, respektíve upravovať, tak si myslím, že nie je žiaden 

problém prijať niektorý z tých návrhov, ktorý hovorí o menšej čiastke, lebo tým pádom my vieme 

upraviť to všeobecne záväzné tak, ako to vlastne už chceme teraz, lebo sme prišli na to, že nie je to 

najlepšie štylizované. Takže vieme upraviť, že povedzme môžu kľudne požiadať aj viackrát do roka 

o dotáciu. Takže my by sme tým pádom vedeli, povedzme na marcovom zastupiteľstve, keď presne 

budú schválené financie na ten I. kvartál, tak by sme vedeli v marci prijať všeobecne záväzné 

nariadenie, kde už to bude tak upravené, že môžu zase požiadať. Čo mimochodom, ako, budúci rok 

by aj podľa tohto všeobecne záväzného mohli požiadať. Hej? Lebo raz ročne. Takže oni vlastne ešte 

budúci rok nežiadali. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Pani poslankyňa Hulmečíková s faktickou. 

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ (faktická): Faktickú vlastne. Ja som skôr mala na pána kolegu 
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Priestera, že áno, dobre. Keď máme takéto rodiny, tak potom im ohraničme výšku príjmu, aká výška 

príjmu. Ale matka s dvoma deťmi, ak nemá len jeden príjem do 500 EUR, musí byť v hmotnej núdzi. 

To neverím, že nie je. Potom má tam nejaký príjem, ktorý nepriznala, alebo niečo tam musí byť.ale 

ja si myslím, že treba to ohraničiť, lebo ohrozená rodina, toto nie je pojem správny.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Pán Djordjevič s procedurálnym, nech sa páči. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (procedurálne): Ďakujem pekne. Tak ako niekedy, hej, rozpočet sa dá 

upraviť aj na zastupiteľstve, ale prepracovať VZN, kolegovia, nie. Čiže toto už naozaj, a nie preto to 

hovorím, že sa ponáhľam. Ale teraz táto debata už nie je konštruktívna. Dnes máme návrh, dnes 

vieme pomôcť. Verím, že všetci chceme pomôcť. A to, že sa prepracuje, to je treba riešiť na 

komisiách. Akože sa tu povedalo, už sa tu povedalo viackrát a sa to opakuje. Čiže môj procedurálny 

návrh je v tomto bode ukončiť diskusiu a samozrejme nechať dobehnúť prihlásených diskutérov. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Áno. Takže hlasujeme o procedurálnom návrhu o ukončení diskusie, 

dobehom prihlásených.  

 

Hlasovanie č. 21:  za: 10, proti: 0, zdržalo sa: 1 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Takže už vlastne len tí, ktorí sú prihlásení dostanú priestor v rámci 

diskusie. Nech sa páči pán zástupca Ďurica. 

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Keď čítam tú správu, tak je tam napísané. Jedná sa o tri konkrétne 

rodiny, ktoré všetky majú trvalý pobyt v Starom Meste a ktoré kedysi v Starom Meste aj reálne 

bývali. U týchto rodín sme už dávnejšie vykonávali hĺbkovú kvalitnú anamnézu, diagnostiku, 

stanovili sme sociálnu diagnózu a nastavili plán sociálnej pomoci, ktorý rodiny plnia. Trošku mám 

pocit, že sú tieto rodiny aj v takej pasci finančnej, lebo v Starom Meste sú najdrahšie prenájmy. Treba 

si uvedomiť, že jednoizbový byt v Starom Meste stojí 400 EUR, trojizbový byt na Ťahanovciach stojí 

500 EUR. Čiže, je to také, no, trošku nešťastné, že naozaj to bývanie je pre nich asi drahé. Ale zároveň 

verím pánovi Drábovi, že naozaj do hĺbky stav týchto rodín do preštudoval a chce im pomôcť. Ale 

do budúcna by sme aj my potrebovali konkrétnejšie informácie o týchto rodinách, v akej sú naozaj 

situácii. Verím, žeby sa nám oveľa ľahšie, aj rýchlejšie, promptnejšie rozhodovalo. Ale budem rád, 

keď to podporíme tak či tak. A snáď len do budúcna budeme vedieť viac o konkrétnych prípadoch. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Nasleduje pani poslankyňa Blaškovičová. 

 

p. Blaškovičová, poslankyňa MiZ: Ďakujem pekne. Takže ja sa vraciam k môjmu návrhu, aby sme 

napísali 4 140 a hlasovali o tomto návrhu. A druhá vec. To len veľmi krátko chcem reagovať na pani 

Hulmečíkovú. Toto VZN sa netýka len sociálnej komisie, ale je to všeobecné VZN. To znamená, 

keby sme my mali svoje vlastné, tak si môžeme dať návrh, že do akej finančnej výšky môže mať tá 

rodina príjem. A myslím si, že do tohto VZN to určite nepatrí. A určite by pán Dráb nepýtal peniaze 

pre rodinu, ktorá na to má. To je úplne jednoznačné. A to že, áno, možno by to mali v Nad jazerom 

lacnejšie. To je asi otázka na organizáciu a nie na to, že my chceme. My sme sa svojím spôsobom 

prezentovali a zaväzovali, že budeme pomáhať sociálne slabším rodinám v našej mestskej časti. 

Takže keď sa ukončila diskusia, vraciam sa k tomu 4 140 EUR, je môj návrh.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Dobre. Takže v rámci tohto bodu sa bude čítať aj druhý žiadateľ, 

samozrejme. Ale budeme hlasovať oddelene a v rámci bodu bude aj tento druhý, tá knižnica 

Bocatiova. Takže teraz poprosím návrhovú komisiu. Čiže máme pozmeňovací návrh na tých 4 140 

EUR a pôvodný 7 200. Plus v texte nič iné ste nemenili? 
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p. Hanesz, poslanec MiZ a člen návrhovej komisie: Tak, budeme hlasovať o poslednom predloženom 

návrhu. A keď neprejde, tak budeme hlasovať o tom druhom predloženom návrhu. Keď prejde, tak 

už vlastne stráca zmysel hlasovať o tom druhom. Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Staré 

Mesto schvaľuje poskytnutie finančnej dotácie z rozpočtu mestskej časti Košice-Staré Mesto na rok 

2022 vo výške 4 140 EUR žiadateľovi Spoločnosť priateľov detí z detských domovov Úsmev ako 

dar, Občianske združenie, Ševčenková 1175/21, 851 01 Bratislava – Petržalka, Pobočka pre východné 

Slovensko a Zakarpatskú Ukrajinu, so sídlom Kováčska 17, 040 01 Košice, na účel podpory 

nájomného pre 3 ohrozené rodiny s malými deťmi s trvalým pobytom v mestskej časti Košice-Staré 

Mesto. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči, hlasujte o pozmeňovacom návrhu.  

 

Hlasovanie č. 22:  za: 2, proti: 5, zdržalo sa: 3 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Takže tento pozmeňovací návrh nebol schválený. A pokračujeme 

pôvodným. 

 

p. Hanesz, poslanec MiZ a člen návrhovej komisie: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-

Staré Mesto schvaľuje poskytnutie finančnej dotácie z rozpočtu mestskej časti Košice-Staré Mesto 

na rok 2022 vo výške 7 200 EUR žiadateľovi Spoločnosť priateľov detí z detských domovov Úsmev 

ako dar, Občianske združenie, Ševčenková 1175/21, 851 01 Bratislava – Petržalka, Pobočka pre 

východné Slovensko a Zakarpatskú Ukrajinu, so sídlom Kováčska 17, 040 01 Košice, na účel podpory 

nájomného pre 3 ohrozené rodiny s malými deťmi s trvalým pobytom v mestskej časti Košice-Staré 

Mesto. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči, hlasujte o pôvodnom návrhu.  

 

Hlasovanie č. 23:  za: 7, proti: 1, zdržalo sa: 3 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Takže toto uznesenie bolo schválené. Čiže blahoželáme občianskemu 

združeniu a verím, že pomôžu financie. Môžeme pristúpiť k druhej žiadosti od knižnice. 

 

p. Hanesz, poslanec MiZ: O tom sa nediskutuje?  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nie, v tomto bode v rámci jednej rozpravy. 

 

p. Hanesz, poslanec MiZ a člen návrhovej komisie: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-

Staré Mesto schvaľuje poskytnutie finančnej dotácie z rozpočtu mestskej časti Košice-Staré Mesto 

na rok 2022 vo výške 700 EUR žiadateľovi Verejná knižnica Jána Bocatia v Košiciach, Hlavná 48, 

042 61 Košice, na účel nákupu knižného fondu pre najmenších detských čitateľov a učiteľov 

materských škôl v mestskej časti Košice-Staré Mesto. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči, hlasujte.   

 

Hlasovanie č. 24:  za: 10, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Môžeme pokračovať bodom č. 9. 

 

- - - 
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Bod č. 9 

Návrh na zmenu Všeobecne záväzného nariadenia mestskej časti Košice-Staré Mesto č. 3/2014 

o určení výšky príspevku na čiastočnú úhradu výdavkov v školských zariadeniach, ktorých 

zriaďovateľom je mestská časť Košice-Staré Mesto 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Otváram rozpravu. Nech sa páči, pán poslanec Djordjevič. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ: Ďakujem pekne pán starosta. Ja len zopakujem to, čo som hovoril na 

jednej z komisií, už vôbec neviem na ktorej, keďže tých komisií sme mali. Kultúrne dve, stavebné 

dve. Ale aj takto verejne. Som dosť angažovaný, som rodič, som poslanec, som člen redakčnej rady. 

Ak by sa nevypúšťal poplatok za to stravovanie, tie 2 EUR, tak by som povedal, že ... Akože ja viem, 

5 EUR mesačne nie je veľa. Pre niekoho. Pre niekoho je každá koruna dobrá, alebo každý cent. Toto 

tu je taký, pre mňa prijateľný kompromis. Dve sa odpustia, na päť sa zvýši. Čiže de facto sa dvihne 

o tri, lebo z 15 plus 2. Zo 17 EUR sa dvihne na 20. Ale to najpodstatnejšie, a to čo aj odporúčam 

kolegom, keď by sa ich niekto spýtal, že prečo ste nám dvihli poplatky v tých školách. Jeden síce 

argument, ale pre mňa je to trápny argument, lebo mesto má tak. Dobre. Keď bude mesto ... Dakto 

mi minule v diskusii na Facebooku napísal ... A, nie, pán kolega z mestského zastupiteľstva mi 

uviedol ako pána Trnku, že kraj ako príklad, že oni majú rokovať online. Tak hovorím, že keď mi 

Trnku dávajú za príklad, je veľmi zle. Tým chcem povedať to. Nie že sa budeme opičiť po meste, ale 

ide o tú pridanú hodnotu. A pridaná hodnota pre deti. Už v tomto roku boli dve zrevitalizované 

ihriská. Na Jesennej ulici a na Tyršovom nábreží. A v tomto roku budú ďalšie ihriská. Bude na Laca 

Novomeského a na Park Angelinum. Čiže sa investuje do detí. Deti sa majú kde hrať. Čiže tá kvalita 

života aj tých malých staromešťanov ide hore. Samozrejme, že to nesúvisí so škôlkami. Ale vieme 

povedať, že nie my žijeme z tých troch eur a že my potrebujeme to, ja neviem, na svoje platy atď. 

Ale proste investujeme a myslíme aj na tých najmenších. Tak ako pôjdu vianočné balíčky. Tak ako, 

keď nebude pandémia, sa zrobí projekt pre deti predškolského veku. Tak isto budú tie ihriská sa robiť. 

Čiže som ochotný toto trojeurové navýšenie podporiť, ale hovorím. Keby sa tie dve eurá 

nenavyšovali, tak už by som nešiel do toho. Čiže dajme tomu ... Lebo naposledy, čo bol tu záujem, 

tak bolo ponechať 2 a zvýšiť 5. Toto je kompromis. Ja mám kompromisy rád. Aj dnes som to, myslím, 

ukázal vo viacerých prípadoch. Čiže ja tento návrh podporím, aj keď vo veľmi zlých časoch 

prichádza. Neviem, či viete. Zrušili behom šmahom ruky od 1. januára pandemický rodičovský 

príspevok. Čiže tie slobodné matky, ktoré nemajú zamestnanie, budú mať sakramentský problém od 

januára. Čiže ideme aj do toho rizika. Ale bavme sa o trojeurovom navýšení. Ďakujem.  

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Ďakujem. Nasleduje pán Hanesz. 

 

p. Hanesz, poslanec MiZ: Ďakujem pekne za slovo. Na finančnej komisii, presne 25.11, sme rokovali 

o tomto bode. Dostal väčšinu a takto sme aj podporili. Čiže v skutočnosti finančná komisia navrhuje 

schváliť všeobecne záväzné nariadenie v takom znení, v akom sme ho mali pred rokom. Čiže 

vraciame k tomu stavu, ktorý sme pred rokom aj mali. Aj v minulých rokoch sme mali. A zmena 

všeobecne záväzného nariadenia, podľa môjho názoru, len zbytočne zneprehľadnila finančné toky 

medzi mestom – Starým Mestom. Teraz sa vraciame do normálu. Ďakujem pekne. 

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Ďakujem pekne. Nikto sa nehlási do diskusie? Myslím, že môžeme 

ukončiť a prečítať návrh na uznesenie. 

 

p. Hanesz, poslanec MiZ a člen návrhovej komisie: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-

Staré Mesto podľa ustanovenia § 14 ods. 3 písm. a) zákona č. 401/1990 o meste Košice v znení 

neskorších predpisov sa uznáša na zmene Všeobecne záväzného nariadenia mestskej časti Košice-

Staré Mesto č. 3/2014 o určení výšky príspevku na čiastočnú úhradu výdavkov v školských 
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zariadeniach, ktorých zriaďovateľom je mestská časť Košice-Staré Mesto podľa predloženého 

návrhu. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem, hlasujte prosím. 

 

Hlasovanie č. 25:  za: 10, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Takže uznesenie bolo schválené. Pokračujeme bodom č. 10. 

 

- - - 

 

Bod č. 10 

Návrh Doplnku č. 1 Štatútu komisií Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Staré 

Mesto 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Otváram rozpravu. Ak sa nikto nehlási, uzatváram rozpravu a dávam slovo 

návrhovej komisii.  

 

p. Hanesz, poslanec MiZ a člen návrhovej komisie: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-

Staré Mesto schvaľuje Doplnok č. 1 Štatútu komisií Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-

Staré Mesto podľa predloženého návrhu 

. 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem, hlasujte prosím. 

 

Hlasovanie č. 26:  za: 10, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Uznesenie bolo schválené. Ďalším bodom je bod č. 12. 

 

- - - 

 

 

Bod č. 12 

Správy o výchovno-vzdelávacej činnosti materských škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti 

mestskej časti Košice-Staré Mesto za školský rok 2020/2021 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Otváram rozpravu. Ak sa nikto nehlási, uzatváram rozpravu a dávam slovo 

návrhovej komisii.  

 

p. Hanesz, poslanec MiZ a člen návrhovej komisie: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-

Staré Mesto schvaľuje správy o výchovno-vzdelávacej činnosti materských škôl v zriaďovateľskej 

pôsobnosti mestskej časti Košice-Staré Mesto za školský rok 2020/2021 v predloženom znení. 

. 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem, hlasujte prosím. 

 

Hlasovanie č. 27:  za: 11, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Uznesenie bolo schválené. Bod č. 13. 

 

- - - 
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Bod č. 13 

Interpelácie a dopyty poslancov miestneho zastupiteľstva 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči, otváram rozpravu. Ak sa nikto nehlási, uzatváram rozpravu. 

Pokračujeme bodom č. 14. 

 

- - - 

 

BOD č. 14 

Rôzne 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči, pani poslankyňa Blaškovičová. 

 

p. Blaškovičová, poslankyňa MiZ: Ďakujem pekne pán starosta. Nechcem teraz vlievať oheň do ohňa, 

čo sa mi určite ale podarí, pretože sa chystáte na mestské zastupiteľstvo. A jedná z tém, verím aspoň 

v nejakých rozpravách, bude parkovanie. Parkovanie, ktoré sme riešili minulé volebné obdobia. 

A teda, som si zlízla, aj od, nechcem povedať, áno, aj od vás, aj od mnohých iných. Ale myslím si, 

že to, čo sme riešili vtedy, bude nič oproti tomu, čo idete teraz riešiť vy, pretože nejaké, aké také, 

pravidlá, s ktorými väčšina nesúhlasila, predsa len boli prijaté a nejakým spôsobom fungovali. Toto, 

čo sa teraz spustí v Starom Meste, keď sa nebude môcť parkovať na chodníkoch, ja si vôbec neviem 

predstaviť ako Staré Mesto bude vyzerať. Kam tie autá pôjdu? To, čo sme sa my snažili poniektorí, 

a boli sme za to obviňovaní, presadzovať nejaké parkovacie domy v Starom Meste ako jediné 

východisko, ani jeden z nich jednoducho neprešiel. Tak ja sa teraz na vás obraciam, ako na mestského 

poslanca, aby keď sa táto téma otvorí, aby naozaj, úplne vážne, ste začali riešiť problematiku 

parkovacích domov v Starom Meste, pretože nemôžu všetci stáť pri Jumbe, ani v Auparku. Proste tí 

ľudia tu bývajú, tí ľudia sa sem nasťahovali, tí ľudia sú ochotní platiť to rezidentské parkovanie, 

toľkokrát napádané. Ale bude jeden obrovský, obrovský problém, chaos. Podľa mňa, nenávisti 

a toľko zloby, ako vyvolal COVID. Tak si myslím, že toto sa nám znova vráti ako bumerang s celým 

parkovaním. Takže ja vás prosím, aby ste proste hájili, ja verím, že to urobíte aj tak, záujmy Starého 

Mesta. Ale naozaj, keďže nemôžu tie autá parkovať na strechách, tak musia ísť jedine do podzemia. 

A aj druhý kolega, aj tretí kolega, ktorí tam sedí, aby ste aj vy samozrejme sa snažili nájsť nejaké 

východiská, aby sme aj my sa vrátili. Ešte na to máme chvíľočku. Aby sme sa vrátili v niektorých 

ďalších zastupiteľstvách k tejto téme a začali riešiť tie podzemné parkovania, možnosti podzemného 

parkovania v Starom Meste. Ľudia sa ma, samozrejme že sa ma na to pýtajú. Ale to ešte sme nezažili 

to, čo naozaj začne, keď tie autá začnú odťahovať. Keď tí ľudia prídu večer domov a nebudú sa mať 

kde postaviť, až o pol kilometra alebo kilometer ďalej. Takže ďakujem. Ale myslím si, že toto je tá 

strašne vážna téma, ktorá sa teraz rozbehne. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Áno, ďakujem. Samozrejme budem vlastne vyvíjať maximálny tlak na 

kompetentných a z pohľadu ako aj mestského poslanca, aby sme postupovali v tejto problematike. Ja 

som aj do médií niečo naznačil. Viac naznačiť alebo povedať nemôžem, lebo v podstate by to bolo, 

je to všetko v rovine, ešte nie je nič konkrétne. Ale samozrejme, jediné. Ja osobne, čo som uviedol aj 

v médiách, riešenie parkovania v Starom Meste je, sú bývalé Malinovského kasárne. Keď sa tam 

urobí dobrý projekt a príde silný investor, si tam viem predstaviť obrovské množstvá áut v podzemí 

zaparkovaných. Ja, keď viete o iných lokalitách, kľudne mi povedzte. Ja o inej neviem. Takže toto je 

riešenie pre Staré Mesto. A osobne budem samozrejme všetko pre to, aby to bolo čím skôr. Takže 

pán poslanec Priester. 

 

p. Priester, poslanec MiZ: Ďakujem pán starosta. Tak isto, v podstate ako pani poslankyňa 

Blaškovičová, tiež vás chcem poprosiť pri tom riešení toho parkovania, aby ste sa do toho plne 
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angažoval. A tak isto, ak otvoríte už túto tému, potom aby sa na meste riešila aj nejaká taká logika 

toho parkovania. Lebo napríklad konkrétne v Starom Meste na Kováčskej ulici. Je tam viacero 

bytových domov, ktoré niektoré majú dvor, niektoré nemajú dvor. Ale na Kováčskej ulici máte 

rezidentských miest, už si nepamätám presne číslo, som to počítal. Ale je to do 30 jednoducho, kde 

môžu stáť rezidenti. Potom od právnickej fakulty, až dole, je všetko rezervačky, kde už nezaparkujete 

smerom na Mlynskú. A znova hore, je tam asi, možno 5, 6 ďalších nerezidentských, rezervácií. To 

znamená, že reálne ak by chceli aj rezidenti, ktorí si kúpia tieto karty, parkovať, tak by vedeli parkovť 

možno dokopy na štyridsiatich miestach, čo je tak jeden slušný dom bytový. To je v podstate 

nedostatočné pre celú takúto ulicu, alebo pre polku tej najväčšej centrálnej mestskej zóny. A potom 

možno sa trošku zamyslieť nad tým, že ak raz podľa súčasného VZN niekto, kto nebýva v centrálnej 

mestskej zóne, môže parkovať vo svojej celej zóne alebo vo vedľajšej, ak nenájde parkovacie miesto. 

Ja, ako obyvateľ Starého Mesta, ktorý býva na Hlavnej, má vyhradené tri ulice. Z toho jedna je 

neexistujúca, lebo mesto napísalo Kasárenská ulica, ktorá neexistuje. Asi tým myslelo Kasárenské 

námestie. No ale to už tiež v podstate neexistuje. A ešte som vás chcel, pán starosta, poprosiť. Na 

rohu Kováčskej ulice a Františkánskej, sú tam také dva retardéry a medzi nimi je prechod. Už dlhšiu 

dobu je tam obrovská diera, ktorú som už spomínal aj na meste. Avšak tam sa tvária, že asi nič sa tam 

nedeje. Ktorú by bolo potrebné opraviť. Tak keby ste vedeli na zastupiteľstve to potom pripomenúť 

aj na meste.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Áno, určite to pripomeniem. Nie je tu už pán Timko. On by vám vedel 

porozprávať detaily, čo my už s touto dierou sme si napísali s mestom a riešime to už v podstate tretí 

mesiac túto dieru. Oficiálna odpoveď je, že nateraz bude zaliata dočasne asfaltom, alebo proste nejako 

takto vyspravená. A na jar komplexne sa bude robiť celý ten prechod. Takže toto je oficiálne 

stanovisko útvaru parkovania a dopravy Magistrátu mesta Košice, čo mňa osobne neteší, pretože 

denne niekedy chodievam týmto miestom a je to ozaj veľká hanba. Čo sa týka parkovania na 

Kováčskej ulici. Tam zatiaľ môžem prezradiť toľko, že už spis alebo zložka, ktorá ... lebo ja sa tomu 

venujem už druhý rok, konkrétne tejto ulici. Čiže chcem vás vlastne poprosiť ešte o malú trpezlivosť, 

ale už nie dlho. V podstate sú tam zaujímavé veci, ktoré keď vyjdú na povrch, tak to bude veľmi 

zaujímavé. Takže to súvisí samozrejme s tou, vlastne anarchiou, ktorá ešte tam je, a zvlášť na tejto 

Kováčskej sa prejavuje v parkovaní. A s tým súvisí aj pripravené VZN, ktoré na zajtrajšom rokovaní 

mestského zastupiteľstva by sme mali schvaľovať, úpravu toho VZN, a to je zabratie verejného 

priestranstva, kde už v minulosti pán kontrolór napadol, aj na základe tejto ulice. Vlastne toto VZN 

má za úlohu vlastne nastaviť zabratie takýchto parkovacích miest, čiže takýchto priestranstiev, 

konkrétne s rezervačným miestom na konkrétne vozidlo za komerčnú cenu, nie typu ako to je teraz. 

Alebo ešte aj typu, že ani v podstate mesto nevie vydokladovať, s kým vlastne, na základe čoho tam 

je tá značka, ktorá tam je na predmetnom mieste. Lebo ja týmto hovorím, toto je tá téma, s ktorou 

pracujem už druhý rok. My sa pýtame, bohužiaľ, aj niekedy dosť často cez dvesto jedenástky ako 

mestská časť, ako starosta, keďže toto je dosť tabuizovaná téma. Ale sú zaujímavé veci, čiže si to, už 

tú skladačku skladám. A vrátim sa k tomu. Čiže tamto vyzerá tak, že to predmetné VZN bude 

upravené, že napríklad konkrétne tieto miesta a ostatné v historickej časti mesta. Myslím je tam 

navrhované 2 700, 2 800 eur ročne bude doslova vyčíslený, to zabratie toho  verejného priestranstva. 

To znamená, pôjde sa čisto trhovo, že kto si to môže dovoliť a kto na to má, tak bude parkovať aj na 

Kováčskej. Hej? Takto nejako, keď to mám ľudovo povedať. Čiže nie tak, že nech si každý robí čo 

chce. Ďakujem. Pán zástupca Ďurica. 

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Ďakujem. V podstate, chcel by som len, keďže pán starosta je tu už 

jediný mestský poslanec momentálne prítomný v tejto sále, aby delegoval tieto myšlienky ďalej. Ide 

aj o to. Verím, že mestskí policajti nenabehnú v prvý deň a nezačnú pokutovať všetkých, ktorí budú 

stáť na chodníkoch, lebo to je jasná ryža. Hej? Okamžite, jak sa urobila pešia zóna na Hlavnej, ešte 

neboli ani osadené značky so zmenou dopravného značenia, pozor, a už sa vyberali pokuty. Dúfam, 
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že bude vyrobených dostatočný počet značiek upravujúcich možnosť parkovania na chodníku, lebo 

táto jediná značka to vraj má riešiť. V podstate, že bude umožnené parkovanie na chodníku. Lebo 

bude celoplošný zákaz, ale jedine so značkou, že je to povolené, sa bude dať. Čiže ulica, ako 

Branisková napríklad, takéto značky okamžite by mali byť osadené. Lebo neviem si predstaviť, kde 

sa všetky tie stovky áut vyparia. A ďalšia vec. Áno, Kováčska, pán starosta, je to jeho téma. Viem, 

že to rieši dlhodobo. Je tam proste anarchia absolútna. Kopu z tých značiek je neplatných. V podstate 

neplatí sa za ten prenájom tých miest. To ešte verím, že bude samostatná téma. Čiže skôr tak apelovať 

na mestskú políciu, aby nepokutovala. A apelovať, neviem kto rieši značky teraz. Bytový podnik? 

Bytový podnik. Aby značky boli osadené, vyrobené ešte pred zavedením tohto VZN, aby autá neboli 

pokutované. A tretia téma, parkovacie domy. Je to veľmi ošemetné, lebo nikto nechce mať parkovací 

dom pod svojím oknom. Každý ho chce mať pod susedovým oknom. Hej? Je to prirodzená vec. 

Každý ho chce mať zadarmo. Nikto nechce proste platiť za prístrešok pre auto. Ľudia majú pocit, že 

majú nárok na parkovacie miesto v parkovacom dome grátis. No, nie je to tak. Musíme fakt hľadať 

tie kompromisy. V Starom Meste v centrálnej mestskej zóne nie je kde parkovacie domy postaviť. 

Jedine vznikajú dole v nových developerských projektoch, kde sú samozrejme platené. Čiže fakt, ako 

tie miesta sú obmedzené. Jediné priestranstvo pre Jumbom, alebo potom tým pádnom naozaj 

Malinovského kasárne. Nie je kde inde, ja si myslím, ani to stavať, keď chceme mať zachované aj 

zelené plochy. Alebo Kasárenské námestie ešte eventuálne áno, tam by mohol vzniknúť nejaký 

parkovací dom.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: No a samozrejme potom ešte celá lokalita, ale to je hudba budúcnosti Za 

Hornádom. Dobre. Ak sa nikto iný nehlási, uzatváram bod Rôzne.  

 

- - - 

BOD č. 15 

Záver 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Tým pádom sme došli do cieľa, dnešné rokovanie, všetky body nášho 

dnešného rokovania boli splnené, prerokované. Dovoľte, aby som sa vám poďakoval, všetkým, aj 

ktorí tu už nie sú, za celoročnú prácu, ktorú odvádzate pre mestskú časť Staré Mesto a za spoluprácu. 

A verím, že aj keď niekedy naše niektoré názory rozchádzali, napriek tomu všetci spokojne sa 

rozídeme do svojich domovov a oslávime najkrajšie sviatky v roku. Ja by som ešte, ak dovolíte, vás 

rád pozval na malé občerstvenie hore do našej miestnosti č. 123 a takto si aspoň symbolicky 

pripomenul s vami, že nás čakajú, a poprial príjemné vianočné sviatky všetkým. Ďakujem. Majte sa 

pekne.  

 

 

V Košiciach 30.12.2021 

 

Zápisnicu vyhotovila: Mária Vidová  

 

Overovatelia zápisnice:  Ing. Eva Hulmečíková  Podpísala dňa: 03.01.2022 

 

    Andrej Ďurica    Podpísal dňa: 14.01.2022 

 

 

Podpísal dňa: 17.01.2022       Podpísal dňa: 17.01.2022 

PhDr. Matúš Háber       Ing. Igor Petrovčik 

prednosta Miestneho úradu      starosta mestskej časti 

mestskej časti Košice-Staré Mesto     Košice-Staré Mesto 


